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Предстоящо Третият свят Ултиматум

Стр. 25

Форум на независимото кино
представя награждавани филми

Стр. 6

Влак с пътници в локомотива
пристигна в Бургас

Стр. 31

УЕФА вади ЦСКА от Европа,
ако не изчисти дълговете си

Стр. 11

Деница Златева за ползите за
България от избора на Станишев
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Политика

Пак договорки при избора
на членове на ВСС

Стр. 4

Подкрепа

БСП защити привикани
от прокуратурата рапъри

Стр. 3

Американската фирма
“Глобъл пауър консорциум” е
заявила интерес за реализи-
рането на проекта АЕЦ “Беле-
не”. Това стана ясно вчера,
след като изненадващо и
извън дневния ред министърът
на икономиката, енергетиката
и туризма Делян Добрев заве-
де представителя на консор-
циума Самюел Реди в парла-
мента на заседанието на ко-

ГЕРБ продават
„Белене” на частник

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

ГЕРБ организираха по-
реден цирк в парламента
в опита си да намерят ня-
какво решение, което уж
да удовлетвори всички
страни по проблема със
строежа на АЕЦ “Белене”.
Министърът на енергети-
ката докара пред депута-
тите частен американ-
ски инвеститор, никому
неизвестен до момента, и
неговото изслушване се
превърна в нещо като
търговски преговори в
храма на демокрацията.
Последва светкавично ре-
шение на Цецка Цачева да
вкара въпроса за обсъжда-
не в пленарна зала.

Така ГЕРБ направиха
поредния обрат в мнение-
то си за “Белене”, а
България е на път да се
сдобие със 100% частна
атомна централа и да
няма суверенитет върху
нея. Това би трябвало да
е напълно неприемливо за
истинските държавници,
но ГЕРБ не се стряскат.
Те не са такива.

Скоростта, с която
управляващите се заеха
да осъществяват този
вариант, показва, че из-
питват искрена и дълбо-
ка любов към него. Явно
се опитват да убият ня-
колко заека едновремен-
но. Първо, да дискредити-
рат намерението за про-
веждането на всенароден
референдум - нали уж
вече и те са “за” “Беле-
не”. Защото референ-
думът ги плаши много.
Второ, да си оправят от-
ношенията с руснаците
като някой друг плати
сметката. Впрочем този,
другият, ще сме ние, за-
щото един Бог знае на
какви цени ще ни продава
по-късно частникът еле-
ктричеството.

ГЕРБ пак показаха, че
в опита си да запазят
властта са готови да по-
жертват всичко и всеки.
И най-вече националния
интерес.

Безпрецедентно министър Делян Добрев заведе
в парламента американския кандидат-инвеститорЛюбов

обяснима мисията по икономика, енер-
гетика и туризъм. Реди заяви
пред комисията, че се водят
разговори с НЕК и са в кон-
такт с няколко компании, кои-
то да се присъединят към кон-
сорциума. Процедурата, която
ще следваме, е първоначално
НЕК да създаде проектна ком-
пания, при което активите и
пасивите, свързани с проекта
“Белене”, ще бъдат

прехвърлени към проектната
компания, обясни Реди. “В
разговори сме с руската ком-
пания “Атомстройекспорт”. На-
мерението ни е след оформя-
нето на меморандума да
пристъпим към реални дейст-
вия с тях”, каза още той.

Продавате ли “Белене”?. С
този въпрос се обърна към Де-
лян Добрев депутатът от ле-
вицата Петър Димитров. Ми-

нистърът отговори, че възмож-
ността проектът “Белене” да
се случи на частен принцип е
единствената, която е остана-
ла за евентуална реализация.

Ние не търсим никакви фи-
нансови гаранти от страна на
българското правителство в
този проект, обясни още
представителят на “Глобъл
пауър консорциум”.

Полиция и демонстранти стигнаха до тежки сблъсъци в испанската столица. Ранени бяха 65 души,
един от тях тежко, 27 протестиращи са задържани. Ожесточените сблъсъци станаха
след като участниците в протеста, обединени под лозунга “Да обкръжим Конгреса”,
се опитаха да пробият полицейския кордон и да влязат в сградата на парламента

ЯКО Е ДА СЛУШАШ
БЪЛГАРСКА КЛАСИКА

Стр. 21

Стр. 13

ŒÚÎË˜ÂÌ ÍÎËÏ‡Ú Ë ˆÂÌË
Ì‡ ‡Ô‡Ú‡ÏÂÌÚËÚÂ ÔÓ
ÏÓÂÚÓ Ì‡ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡
Â‰ËÌ „‡‡Ê ‚ ÃÓÒÍ‚‡
ÔË‚ÎË˜‡Ú ÛÒÍÓ„Ó‚Óˇ-
˘ËÚÂ Û Ì‡Ò.

Стр. 6

Стр. 9
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Снимка Пресфото/БТА
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България

През целия си живот е работил за изграж-
дането на съвременна България.

Работил в системата на туризма като дирек-
тор на „Родинатурист”, „Балкантурист” и в

ръководството на Комитета по туризъм.
Секретар на Димитровски районен комитет
на БКП, работник в Централния и Градския

комитет на БКП

Поклонението ще се състои в Ритуалната
зала на Централните софийски гробища

на 27 септември 2012 г. от 11.30 ч.

От близките

Поклон пред светлата
ти памет!

Íà 25 ñåïòåìâðè

2012ã. ïî÷èíà

–ÛÒËÌ
ƒËÏÓ‚

—Ú‡ÚÍÓ‚
на 89 години

Властта щяла да мести
историческия музей в ЦУМ
Рашидов тепърва щял да се бори за по-добър бюджет

ластта реши да пре-
мести Националния
историческа музей в
ЦУМ. Решениете бе
съобщено от култур-
ния министър Вежди

музея е от миналата година, но
бе опровергавана от Гергов. Тя
обаче бе обсъждана от Минис-
терския съвет в края на мина-
лата година, без да се вземе
конкретно решение.

Рашидов излезе и с ново
искане към новия бюджет. Той
настоява за по-високи заплати
за работещите в културата. По
думите му музейните работни-
ци отдавна очакват по-високи
заплати, а най-ниско заплате-
ните са в областта на култура-
та. От тези хора 98% са с вис-
ше образование и специали-
зация, коментира Рашидов. От
изказването му стана ясно, че
и библиотекарите, и музейни-
те работници, и паметниците
на културата имат нужда от по-
високи заплати.

“Аз не мога да дам пари,
само финансовият министър,
но ще поискам от правител-
ството да имам по-добър бю-
джет. В момента започва ра-
бота по бюджетите, едва сега
ще се борим за бюджетите с
всички министри. Финансови-
ят министър ще ни каже кол-
ко има в кофичката пари, аз
искам всичко”, категоричен
бе Рашидов.

Без първа копка и рязане на ленти, но с голям картонен
ключ започна изграждането на българския Лувър

Снимка БГНЕС

В
Рашидов, след като взе учас-
тие в първата копка от изграж-
дането на музея за изящно
изкуство или т.нар. български
Лувър. Според министъра пре-
говорите за преместването на
музея напредвали. Щял да се
намери вариант за защитата
както на интересите на държа-
вата, така и на собственика на
ЦУМ Георги Гергов.

Рашидов отказа да даде
повече подробности за бъде-
щата сделка и прехвърли топ-
ката към премиера и минист-
рите на финансите и на иконо-
миката. Културният министър
не поиска и да коментира кол-
ко би струвало преустройство-
то на ЦУМ за нуждите на му-
зея и самото му местене. Ра-
шидов припомни, че след като
бил изгонен от Съдебната па-
лата, НИМ отишъл в резиден-
ция “Бояна”, която била един-
ственото възможно място за
приютяването му.

Идеята за преместването на

Депутатите от мнозинството в про-
светната комисия на НС отказаха вчера
в Закона за училищното образование
да се запише, че учебните програми за
профилираните гимназии се съгласуват
с висшите училища, а тези за професи-
оналните гимназии - с бизнес организа-
циите. Предложението бе направено от
левите депутати Валентина Богданова и
Ивелин Николов. Професионалните учи-
лища подготвят кадри за бизнеса и би
трябвало техните програми да са в уни-
сон с техните потребности, аргументира
се В. Богданова. Технологията на съгла-

Министерският съвет
ще предостави по бюдже-
та на МВнР допълнител-
ни средства в размер на
100 000 лв. за отпускане
на хуманитарна помощ.
За бедстващото населе-

сяка наложена глоба в размер до 10 лева
ще може да се обжалва, реши парламентът
вчера при второто четене на промени в
Закона за административните нарушения и
наказания. До отмяната на необжалвае-
мостта на ниските глоби се стигна, след
като Конституционният съд преди няколко
месеца обяви като противоконституционна
нормата в Закона за движението по пъти-
щата, която наложи да не може да се
оспорват минималните глоби. Тогава сред
основните нововъведения беше т.нар.
електронен фиш - “електронно изявление,
записано върху хартиен, магнитен или друг
носител, съставено чрез административно-
информационна система въз основа на
постъпили и обработени данни за наруше-
ния, установени с технически средства”.
По-късно омбудсманът Константин Пенчев
внесе в Конституционния съд искане за
установяване на противоконституционност
на разпоредбата в Закона за движение по
пътищата, с която се нарушават правата на
гражданите, че не подлежат на обжалване
наказателни постановления и електронни
фишове, с които е наложена глоба до 50
лв. включително.

арламентът отказа вчера да
възложи на Сметната палата
одит на парите за бедствия.
Проверката поиска Найден

И глобите до 10 лева
могат да се обжалват
Юлия КУЛИНСКА

В

ГЕРБ ОТКАЗВА ПРОГРАМИТЕ НА
ГИМНАЗИИТЕ ДА СЕ СЪГЛАСУВАТ
С ВУЗОВЕТЕ И С БИЗНЕСА

Велиана ХРИСТОВА суването може да се уреди след това в
специалния Закон за професионалното
образование, настоя тя. Депутатите от
ГЕРБ обаче с монолитно гласуване
отхвърлиха предложението. След като
дори това не се приема, аз вече не зная
какво правя тук, реагира Богданова.

Текстовете за видовете училища не
са приети все още, те бяха отложени за
доизясняване. Препъникамък в тях са и
математическите гимназии, които според
проекта на МС се приравняват с обикно-
вените средни училища. Мнозинството
отказва те да останат специализирани с
възможност за подбор на деца и прием
и след V клас.

100 000 ЛВ. ОТПУСНА МС НА ВЪНШНО
ЗА ХУМАНИТАРНА ПОМОЩ

ние в Сирия са предвиде-
ни 30 000 лв., за региона
на Сахел - 30 000 лв., за
палестинските бежанци в
Ливан - 20 000 лв., и за
региона на Африканския
рог - 20 000 лв. “Бюджет-

ните кредити се одобря-
ват за сметка на предви-
дените в централния бю-
джет средства за офици-
ална помощ за развитие”,
съобщи вчера правител-
ствената пресслужба.

Юлия ВУТОВА дизвика. В мотивите си за одита Най-
денов припомни, че 70% от сградите
в града имат поражения, а щетите се
оценяват на близо 24 милиона от
жалбите. До този момент са разгле-
дани едва 10% от молбите за помощ,
стана ясно още от думите на депута-
та. Впечатлението, което се създава,
е, че не се разглеждат жалбите, за-
щото парите за бедствията са израз-
ходвани, каза Найденов. И след пре-
гласуване обаче предложението му
беше отхвърлено.

П
Найденов от БСП, а предложението
беше подкрепено от ДПС, сините и
“Атака”. Мнозинството обаче се
въздържа и така точката не мина. Мо-
тивите на левицата да поиска одита
са свързани с големия трус в Перник
през май и разрушенията, които пре-

112 НОВИ СЛУЧАЯ НА СПИН
От началото на годи-

ната 112 са новите случаи
на български граждани,
заразени с вируса на
СПИН. Общо 1585 души
са регистрираните заразе-
ни, съобщи д-р Тонка
Върлева, координатор на
програмата “Превенция и

контрол на ХИВ/СПИН”.
По думите й броят на
ХИВ-позитивните в стра-
ната е поне три пъти по-
вече. Миналата година но-
ворегистрираните са били
120. В последно време се
откриват 3 пъти повече за-
разени мъже, отколкото

жени, допълни д-р Върле-
ва. 56 от новите заразени
са от София, 13 - от Плов-
див, 8 - от Пазарджик и 5
- от Варна. Младежите под
29-годишна възраст, от-
крити тази година, са 45%.
Близо 10% са се зарази-
ли в чужбина.

Хората не изпитват
доверие в никого и в
нищо и смятат, че властта
работи винаги в своя пол-
за, независимо кои са уп-
равляващите. Това заклю-
чение от социологическо
проучване на политичес-
ките нагласи през сеп-
тември на Института за
социални изследвания и
маркетинг обяви вчера
Мира Радева.

64 на сто от запитани-
те смятат, че правителст-
вото облагодетелства
бизнес монополи, близки
до властта. Две трети пък
са на мнение, че полити-
ците работят само за соб-
ствена изгода и затова
половината не виждат
партия, която да изразя-
ва политическите им
възгледи. По-голямата
част от анкетираните са
категорични, че избори-
те са манипулирани и

64% СМЯТАТ, ЧЕ ВЛАСТТА
ОБЛАГОДЕТЕЛСТВА
БИЗНЕС МОНОПОЛИ

Деси ВЕЛЕВА гласът им няма никакво
значение.

Българите не подкре-
пят тезата, че трябва да
се строят магистрали, за-
щото са важни за иконо-
мическото развитие на
страната. Затова и над 70
на сто са категорични, че
е по-важно правителство-
то да осигури инвестиции
и работни места, защото
не “ядем асфалт”. Липса-
та на удовлетвореност от
управлението изразяват
над половината от анке-
тираните. “Голям фен съм
на ГЕРБ”, заявяват едва
5%.

Около 27 на сто биха
дали гласа си за ГЕРБ на
предстоящите парламен-
тарни избори, за БСП
биха гласували 16,4 на
сто, а за “България на
гражданите” на Меглена
Кунева - 6,4 на сто. ДПС
е четвъртата партия, коя-
то може да влезе в НС,
сочи проучването.

Депутатите отхвърлиха одит
на парите за бедствията
Депутатите отхвърлиха одит
на парите за бедствията
Депутатите отхвърлиха одит
на парите за бедствията
Депутатите отхвърлиха одит
на парите за бедствията
Депутатите отхвърлиха одит
на парите за бедствията
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Ðàäâàì ñå, ÷å ìèíèñòåðñòâàõ ÷åòèðè
ãîäèíè è ïîëîâèíà ñ åäíà ïðåêðàñíà
äàìà - ìèíèñòúðêàòà íà ðåãèîíàëíîòî
ðàçâèòèå Ëèëÿíà Ïîïîâà‘ И за толкова години Вежди Рашидов не научи името й

Обвинението срещу нас е повдиг-
нато след сигнал, подаден от Съве-
та за електронни медии, обяви ра-
парът Серафим Мартинов-Сарафа
след час чакане пред Национална-
та следствена служба, където бе
извикан за разпит заедно с Мишо
Шамара. Обвинението е, че в песен-
та “Бяло, зелено, червено” аз, Мишо
Шамара и Конса поругаваме българ-
ския трибагреник, заяви той. Според
Сарафа не това е главният проблем.
“Фокусът е върху това, че 2012 г. в
България мене и Мишо ни викат да
се обясняваме за някакви рап текс-
тове. Има много по-сериозни неща.
В България стават истински крими-
нални престъпления, те тръгнали да
се занимават с нашите рап тексто-
ве, какво пеем и какво не пеем. Били
сме поругали знамето на България.
Ние да не сме хванали да го запа-
лим, да не сме го потъпкали. Това са
някакви рими, хвърчащи думи, които
са някъде останали в пространство-
то. Малко е несериозно”, смята Са-
рафа.

“Не знам какво толкова съм из-
пял, но явно съм докоснал някой с
думите ми и това е смешно. Ние сме
граждани на тая държава, ние сме
ги избрали управляващите. Те ще
трябва да бачкат за нас и като ги

Главният прокурор Бо-
рис Велчев се обяви про-
тив образуването на дело
срещу рапъра Мишо Ша-
мара. Той заяви, че е раз-
говарял с наблюдаващия
прокурор по делото Милко
Момчев и е изразил “несъ-
гласие с неговите аргумен-
ти”. Ще поискам делото да
бъде изискано за служеб-
на проверка от Софийска-
та апелативна прокуратура

Песента “50 стотинки - Истината за Бълга-
рия” е своеобразен отговор на разрази-
лия се скандал около текстовете на пес-
ните им. Тя няма клип, но на черен екран
със снимките на Мишо Шамара и Сарафа
е написано послание до слушателите им:

оповести в парламента вчера
лидерът на БСП Сергей Стани-
шев. Двамата певци бяха при-
викани в националното следст-
вие за обяснения за текста на
песента “Бяло, зелено, черве-
но”. Станишев цитира част от
думите в нея: “Не вярвам в ГЕРБ,
но силно вярвам в герба. Ти
гледай напред и един ден всич-

е под заплаха”, допълни Ста-
нишев.

Декларацията на БСП вбе-
си управляващото мнозинство.
Шефът на ПГ на ГЕРБ Краси-
мир Велчев обяви, че никой от
неговата партия не е подавал
сигнал срещу двамата изпъл-
нители. От ГЕРБ призоваха Ста-
нишев да прочете пред медии-
те целия текст. Те предложиха
лидерът на БСП заедно с Мишо
Шамара и Сарафа да я из-

БСП защити привикани
от прокуратурата рапъри
ГЕРБ да променят името на страната в „Република
Б.Б.България”, пошегува се левият лидер

ко ще бъде наред”.
ГЕРБ да променят името на

страната в “Република
Б.Б.България”, предложи иро-
нично-провокативно той. “Ис-
кам да ви кажа, че тук вече се
оляхте. То се вижда в каква
среда на полицейщина, сплаш-
ване, репресии и абсурди ще
живеем през следващите 10
месеца. И за да ви помогна да
доведете нещата до логичния
завършек на управлението ви,
влизам в ролята на конструк-
тивна опозиция с предложения
за промени в Конституцията на
Република България”, обърна

се той към мнозинството в пар-
ламента.

Може да ви звучи провока-
тивно, но и аз споделям и се
присъединявам към думите, че
не вярвам в ГЕРБ, но силно
вярвам в герба, и очаквам
МВР, следствието и прокурату-
рата да се самосезират и да
предприемат незабавно дейст-
вие срещу мен, подчерта Ста-
нишев. “Хора, живеем в 2012
г., в страна-член на ЕС. Осве-
стете се! Спрете това безумие,
защото е ясно, че се изпълня-
ва политическа поръчка на
управляващите. Демокрацията

 Чл. 2 - Названието на страната се изписва “Република
Б.Б. България” - за да се знае чия е.

 Чл. 3 - Пожизнен министър-председател и ръководител на
ръководната сила е г-н Бойко Борисов.

 Чл. 4 - Герб на държавата е горд лъв с превит кръст и
склонена глава. В дясната си лапа държи бухалка, в
зъбите си здраво стиска сноп гербери. Главата на лъва
е увенчана с полицейска фуражка.

 Чл. 5 - Химн на България е песента “Всичко за благото на
човека, знаем и името на човека” в изпълнение на Весе-
лин Маринов.

 Чл. 6 - Частната собственост е неприкосновена до поиск-
ване от представители на ПП ГЕРБ.

 Чл. 7 - Държавната и общинската собственост са защите-
ни до поискване от представители на ПП ГЕРБ.

 Чл. 8 - Правителството и Народното събрание се
превъплътяват в закони, решения и постановления, воля-
та и указанията на Бойко Борисов.

 Чл. 9 - Съдебната власт в България е независима. Тя е
длъжна да осъжда посочените за виновни от министър-
председателя, МВР и представителите на ПП ГЕРБ.

 Чл. 10 - Медиите са свободни да отразяват всички изяв-
ления и обещания на г-н Бойко Борисов, членовете на
кабинета и оторизираните от него лица. Редът на новини-
те в електронните медии, темите, тезите и участниците в
сутрешните блокове и всички публицистични предава-
ния се определят от представители на пресцентъра на
ПП ГЕРБ и на Министерския съвет. Планьорките на пе-
чатните медии се провеждат под ръководството на
НСБОП, за да ги предпазят от влияние на опозицията.
Форумите в интернет и фейсбук се забраняват поради
вредност и разлагане на вярата на нацията.

 Чл. 11 - Свободата на гражданите да изразяват своята
безусловна подкрепа за правителството и ПП ГЕРБ е
гарантирана.

 Чл. 12 - В Република Б.Б. България се провеждат честни
и демократични избори. Резултатите се обявяват от
изпълнителното тяло на ПП ГЕРБ.

 Чл. 13 - Несъгласието и неспазването на изброените
стълбове на новата българска държавност се преслед-
ват от закона. При такава проява всеки съзнателен граж-
данин е длъжен незабавно да уведомява МВР.

Присъединявам се към думите, че не вярвам в ГЕРБ, но силно
вярвам в герба, заяви Сергей Станишев

пълнят в Брюксел при избира-
нето на Станишев за прези-
дент на ПЕС, като обещаха да
осигурят преводач. “Оставете
прокуратурата и следствието да
си вършат работата, не ни ка-
райте ние да се намесваме,
защото няма да се месим”, каза
Велчев. Той обаче отказа ко-
ментар на журналистическите
реплики, че у нас все пак има
свобода на словото и всеки
може да пее каквото иска.

ЕДНО КЪМ ЕДНО

Борис Велчев се обяви против

Снимка Мариета ТОМОВА

Юлия Кулинска

С
пециална деклара-
ция в защита на
рапърите Мишо Ша-
мара и Серафим
Мартинов - Сарафа

Рапърите с нова
песен срещу
властта

и ще чакам нейното реше-
ние, поясни главният про-
курор.

Делото срещу рапъра
Мишо Шамара не е зара-
ди текст в песента “Бяло,
зелено и червено”, а за-
ради заявено от него мне-
ние в телевизионното пре-
даване “Карбовски директ-
но” на 30 април, поясниха
от прокуратурата. Рапърът
е поканен от водещия, за

да обясни текстовете в пе-
сента, и е попитан дали не
смята, че е нарушил някак-
ви правила и е опорочил
знамето. Градският проку-
рор на София Николай
Кокинов уточни, че дър-
жавното обвинение се е
самосезирало, а делото е
образувано на 27 юли по
материали, изпратени от
Съвета за електронни
медии.

“Сподели, ако смяташ, че да си рапър не
е престъпление”.

“Вместо да се чудиш сега кой да псу-
ваш, следващият път внимавай за кой ще
гласуваш”, рапират Шамара и Сарафа.

Мишо Шамара и Сарафа

Снимка БГНЕС

критикуваме, ще си търпят”, заяви
Мишо Шамара. “Избрали сме някак-
ви политици да служат на нас, а не
ние да служим на тях. Ние не сме
техните роби, те са нашите избра-
ници. Така че това, което се случва
сега, е в тяхна вреда, не в моя. За
мен е перфектната безплатна рек-
лама. Вярвам в свободата на слово-
то. Ако моят приятел Конса е казал
нещо, той го е казал, защото така е
видял ситуацията. Значи не той е
виновен, а ситуацията. А тя е такава,
защото те не си вършат работата.
Значи те са виновни. Ние сме отра-
жение на действителността. Хип-хоп
музиката е огледалото на реализ-
ма, това, което се случва на улица-
та”, обясни рапърът. Според него
свободата на словото е една от све-
щените свободи, които трябва да се
отстояват. “Във Варна ме викаха три
пъти за абсолютно същото нещо.
Извинявам се на държавата, но съм
направил и казал само хубави неща
за нея. Обичам си държавата и това
е нелепо”, каза той. Рапърът не из-
ключва и политически натиск, за да
го викат пак 3 години след написва-
нето на “непочтената” песен. Напра-
вете си извода, идват избори и след
три години почват да си фантазират
фантазии, уточни Шамара.

РРРРР
апърите Мишо Шамара и Сарафа
отговориха на обвинението на
държавата в поругаване на
българските символи с нова песен.

СЕМ ПОДАЛ СИГНАЛАСЕМ ПОДАЛ СИГНАЛАСЕМ ПОДАЛ СИГНАЛАСЕМ ПОДАЛ СИГНАЛАСЕМ ПОДАЛ СИГНАЛА
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НС оправда очакванията за
договорки при избора на ВСС

ародното събрание
оправда вчера очак-
ванията за предва-
рително задкулисно
договаряне на квота-

ГЕРБ вкараха пет човека, БСП и ДПС -
по двама, „Атака” и РЗС - по един

Н
Юлия КУЛИНСКА

та си от 11 членове във Вис-
шия съдебен съвет и излъчи
своите представители, сред
които най-много бяха хората
на ГЕРБ. Разпределяне на
квотите на принципа 5:2:2:1:1
бе спазена изключително

дисциплинирано. Схемата се
видя особено ясно при гласу-
ването на кандидатурата на
Надя Пеловска-Дилкова, коя-
то придоби популярност като
“гражданския кандидат”, за-
щото бе предложена от група
НПО. Тя се представи добре
на изслушването пред прав-
ната комисия и направи впе-
чатление с визията си за ре-
форма на съдебната система,
но се оказа, че това не е до-
статъчно, за да стане член на

ВСС. Депутатите отхвърлиха
кандидатурата и на най-зле
представилия се кандидат
Валентина Драганова, пред-
ложена от ГЕРБ. За сметка на
това гласуваха доверие на
кандидата на неформалните
си коалиционни партньори от
РЗС Димитър Узунов.

ГЕРБ вкараха във ВСС
своя бивш депутат Юлиана
Колева, Каролина Михайло-
ва, Мария Кузманова, Светла
Петкова и Соня Найденова.

Достатъчно гласове получи-
ха и номинираните от БСП
Незабравка Стоева и Галина
Пачовска-Карагьозова. Отпа-
дането на Бойко Рашков бе
една от изненадите на гла-
суването, защото бе смятан
за “сигурен”. Хората на ДПС
са Васил Петров и Магдале-
на Лазарова, “Атака” вкара-
ха следователя Ясен Тодо-
ров.

По време на дебатите де-
путатите бяха повече от ла-
конични и не пожелаха да за-
дават въпроси на кандидати-
те заради продължилото бли-
зо 13 часа изслушване пред

правната комисия. Номинира-
ните също не пожелаха да се
обърнат към народните пред-
ставители. Гласуването започ-
на веднага след изчитането
на краткия формален доклад
от изслушването и представя-
не в рамките на две минути
на всеки от 17-те номинира-
ни. В почти всички случаи
ГЕРБ и ДПС гласуваха ан-
блок. БСП подкрепиха своите
кандидати и посочените пе-
тима от управляващите, но
имаха различен вот при оста-
налите предложения. РЗС
също гласуваха заедно с уп-
равляващите.

Янаки Стоилов:

Интервюта на Веселка ВЕНКОВА

Кандидатури без ясна политическа
подкрепа не бяха избрани

 Смятате ли, че народните
представители успяха да изберат
“най-правилните” членове от кво-
тата си за нов ВСС, и това ли са
хората, които са в състояние да
проведат съдебната реформа?

- НС проведе открита процедура
чрез изслушване на кандидатите за
новия ВСС. Моят извод е, че край-
ният резултат не съответства в до-
статъчна степен на показаното от
кандидатите и на цялостната пре-
ценка за качествата им. Отново над-
деля отпределена пропорционал-
ност в избора, което даде възмож-
ност в този състав да попаднат и
хора, чието присъствие не е умест-
но и убедително. Интересното е, че
това стана във време, когато шефът
на “Прозрачност без граници” е
министър на правосъдието. Откри-
тостта на процедурата не доведе до
качествено различен резултат. С
това не поставям под общ знамена-
тел показаното от кандидатите или
мотивите за участието им във ВСС.
Факт е, че кандидатури, които ня-
маха ясно изразена политическа
подкрепа, не получиха заслужена-
та оценка. Управляващите се изку-

шиха да селектират според своите
предпочитания и критерии кандида-
ти, издигнати от други среди, за да
могат да разполагат с достътъчно
влияние в новия ВСС.

 Съмненията за политически
договорки, за избягването на кои-
то апелирахте и в самия процес
на гласуване, току-що нарекохте
“определена пропорционалност”.
Не е ли време да наричаме тези
явления с истинските им имена?

- Фактът, че управляващата пар-
тия излъчва най-голям брой канди-

дати, сам по себе си не е смущаващ.
Въпросът е дали предложените от
нея кандидати са защитили до-
статъчно убедително професионал-
но и нравствено резултата. В това е
проблемът, а не, че предложените
от опозицията не са достъчно на
брой - не претендирам за подобно
структуририне на ВСС, а за обстоя-
телството, че кандидатите не са се
оказали реално в равностойно по-
ложение, за да могат да бъдат пре-
ценявани по едни и същи критерии.

 Кандитатите, на които
държеше Коалиция за България,
станаха ли членове на ВСС? Зада-
вам въпроса по друг начин...

- Представители на парламен-
тарната група направиха четири
предложения, едното от тях се по-
яви поради инициативата на някол-
ко граждански организации, отчи-
тайки мнението и на професионал-
ните среди. Не сме правили
допълнителна селекция, защото
смятам, че всички се представиха
добре на изслушването, а в профе-
сионалната си дейност са показали
компетентност, независимост и не
са дали поводи за подозрения, че
са използвали за други цели поло-
жението си.

 Наложи ли се след този из-
бор изводът, че е права ЕК, на-
стоявайки самата съдебна систе-

ма да излъчва кандидатите за
ВСС?

- Това изисква допълнителен ана-
лиз, трудно ми е да кажа, че изборът
на съдебната власт като цяло е по-
добър от направения от парламента.
При избора на магистрати също дей-
стваха различни мотиви и имаше
конкуренция на различни групи. В
този състав попаднаха както хора с
убедителна професионална репута-
ция, така и други, при които са по-
могнали други фактори. Моделът,
който ГЕРБ вероятно очакваха, по-
каза пропукване и не се осъществи
в пълна степен. Това вероятно ги е
накарало при избора на парламен-
тарната квота, където по-добре мо-
гат да контролират процеса, да не
допуснат никакви отклонения.

Факт е, че висши представители
на ГЕРБ започват да търсят конфи-
гурацията, необходима за избор на
нов главен прокурор и последващи
важни кадрови решения. Процуде-
рата за избор на ВСС даде извес-
тен тласък на процесите, извади по-
близо до повърхността част от ме-
ханизмите и даде възможност на
повече хора да се ориентират. Но
едва ли е заложила достатъчно
дълбоки предпоставки за промяна в
съдебната система, каквито очаква-
ния има у гражданите и европей-
ските партньори.

Четин Казак:

При избор някои неминуемо
отпадат

 Как ще коментирате фак-
та, че при избора на парламен-
тарната квота за ВСС извън
състава му останаха най-извест-
ните в обществото юристи: Бой-
ко Рашков, Владислав Славов,
Надя Дилкова, Тодор Мерджанов,
Йордан Дафчев?

- В едно състезание винаги има
печеливши и губещи - не може
всички да спечелят, особено кога-
то става дума за кадрово реше-
ние. Когато става дума за избор
на личности, субективизмът е во-
дещ. Не може да се угоди на пре-
тенциите на всички кандидати, но
последното, което трябва да после-
два, е от този избор е да се правят
оценки за личностните и професи-
онални качества на неизбраните.
Напротив, становището на правна-
та комисия е, че всичките 17 номи-

нации са на хора с доказани про-
фесионални, личностни и нравст-
вени качества. Но когато трябва да
се прави избор на определена
бройка, неминуемо някои отпадат.
Надявам се избраните да оправ-
даят доверието и да отговорят на
очакванията на обществото и на
европейските партньори за каче-
ствена промяна в мисленето и
манталитета на работещите в
съдебната система, като предпо-
ставка за промяна и в поведение-
то.

 Не се ли дискредитира НС,
излъчвайки своя кандидат с най-
висок вот и без глас против?

- Това е оценка за качества.
 Като депутат или като

юрист?
- И в двете качества. Г-жа Юли-

яна Колева с нищо не предизвика
каквато и да е негативна оценка.
Резултатът показва не криворазб-

рана солидарност и колегиалност,
а се дължи на персоналните й ка-
чества и работата й в парламента.

 С избора на НС май стана
ясно защо ЕК държи кандидати-
те на ВСС да се излъчват от
самата гилдия. Намирате ли, че
са прави?

- Въпрос на преценка. За мен
конституционната форма на избо-
ра, закрепена още през 1991 г.,
цели необходимия баланс между
императивите за независимостта
на съдебната власт, но пък неза-
висимомостта й да не стига до
абсурдни крайности. Да не се
превръща във власт с усещане
за непогрешимост и самодо-
статъчност и да се самовъзпро-
извежда, откъсната от общество-
то и държавната власт. Тя е една
от трите власти в държавата и не-
обходимият баланс се постига
чрез наличието на тази парла-
ментарна квота при избора на
ВСС.

 Как ще отговорите на
твърдението на дясната опози-
ция, че е имало сговор при избо-
ра на ВСС?

- Категорично ще опровергая
подобни твърдения, които си обяс-
нявам с подбуди, близки до басня-
та за лисицата и гроздето. Убеден
съм, че ако кандидатът на Синята
коалиция беше избран, нямаше да
има подобни коментари.
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Колегите от ДУМА

In memoriam
Преди половин година

си отиде нашата Лили,
колежката, приятелката,

Човекът

ЛИЛИЯ
ТОМОВА

Обичаме те и ни липсваш!

ЕДНА ЗВЕЗДА ПОВЕЧЕ НА НЕБЕТО
Един идеалист по-малко на земята

6 МЕСЕЦА БЕЗ НАШАТА МАЙКА

ЛИЛИ ТОМОВА

Тихо, дървета, с листа не
шумете, мама спи, не я будете!

Почивай в мир, далеч от всичкото безумие.

Откак ти си отиде, светът е чужд и жесток -
осиротяхме без теб, мамо, чуваш ли ни!

От близнаците ти

ългарите с висше образова-
ние сред хората в трудоспо-
собна възраст (25-64 г.) са
24,6%, тези със средно обра-
зование са над два пъти по-

ече е финализира-
на проверката на
Сметната палата
за цените на ле-

Академика БГ съвместно с община Стара Загора организира инициативата “Бъди
грамотен” вчера. На площада пред общината всеки старозагорец имаше

възможност да провери своя правопис и да получи безплатна консултация

Снимка БГНЕС

В

Проверката за поскъпналите
лекарства приключила

карствените продукти и
се очаква в петък на
здравния министър да
бъде връчен докладът от
одитния екип.

Липсва проследяване
на продуктите при
прехвърлянето им от МЗ
към НЗОК и съответно
към лечебните заведения,
коментира д-р Галина
Милева, зам.-председа-
тел на парламентарната
комисия по здравеопаз-
ване и шеф на временна-
та анкетна комисия, коя-
то трябваше да разслед-
ва високите цени на ле-
карствата. ДУМА припом-
ня, че още при подготов-

ката на въпросното пре-
хвърляне преди около 2
години експерти от леви-
цата предупреждаваха,
че лекарствата много-
кратно ще поскъпнат.

“Има немалко законо-
дателни пропуска и не-
изяснени елементи в раз-
поредбите по отношение
на лекарствата - няма
единна и цялостна поли-
тика, тъй като законода-
телството е обект на чес-
ти и фрагментни проме-
ни”, обясни Милева. Тя
обясни нещо, което и от
опозицията, и в някои
медии бе многократно
съобщавано: “Има случаи,
при които МЗ е договаря-
ло по-ниски цени, а ле-
чебните заведения след
проведените търгове са

договаряли по-високи”.
Милева оповести и

част от изводите, които е
направила анкетната ко-
мисия в Народното събра-
ние. “Необходимо е да се
въведе система за редо-
вен контрол на договоре-
ните цени на лечебните
заведения, която да раз-
работи единен формуляр
за подаване на отчетите.
Липсата на такъв образец
на отчитане затруднява
обработката на данните,
предоставяни за анали-
зите, които би трябвало
да бъдат направени. Не-
обходимо е да има ясни
правила за отчитане и на
постигнатите резултати в
лечебните заведения по
време на търговете на ле-
карствата”.

Висшистите са над два пъти
по-малко от среднистите
Русия е първа в света по дял на висшистите
сред трудово активното население

Б
Велиана ХРИСТОВА

вече - 55%, а с основно и по-ниско об-
разование са 20,4%. Това показват
данни от изследване на НСИ за 2011
г., оповестени вчера. Проучване за
образованието на населението статис-
тиката прави за втори път след 2007 г.

Оказва се, че у нас относителният
дял на жените висшисти е значително
по-висок от този на мъжете - съответно
29,8 и 19,5%. И изследванията на евро-
пейската служба Eurostat в последните
години традиционно показват, че бро-
ят на хората с висше образование сред
трудово активното население е по-
нисък от средния за ЕС, който е 31%.

Изследване на ОИСР, оповестено
също вчера, показва, че държавите,
които влагат най-много средства за

втобус 85 ще бъде върнат по стария
му маршрут в жк “Надежда”, стана
ясно на заседание на комисията по
транспорт към Столичния общински

НСИ посочва и данни за културното развитие на населението. Нито една
книга в последната година не са прочели 51,1% от активното население.
Вестници обаче четат 87,8%, като 45,8% отварят пресата всеки ден. Пред-
ставление на живо са посетили за последната година 32,2%, на кино са
ходили едва 25,7%, а в музей с влезли 28,7%.

В страна като България, където партиите обсебват общественото прост-
ранство, се оказва, че едва 5% от активното население е участвало в
партийни дейности, като в селата хората са по-активни от гражданите. До-
броволен труд за нуждаещи са дали едва 2,5%.

51,1% НЕ СА ЧЕЛИ КНИГА, 5%
УЧАСТВАТ В ПАРТИЙНИ ДЕЙНОСТИ

образование, са на челните места и по
брой на висшистите, а на последните -
по безработица. Известно е, че в нача-
лото на септември международната ор-
ганизация OESD оповести, че Русия
води в света по брой на висшистите -
54%, като те са преимуществено с тех-
ническо образование. Според ОИСР с
51% дял на хората с висше образова-
ние е Канада, след нея е Израел - 46%,
Япония е изпреварила САЩ и има 45%
висшисти, а самите САЩ остават с 42%.
У нас обаче “изтичането” на млади

специалисти и студенти към чужди уни-
верситети и високият брой места за
прием във вуз доведоха до ситуация, в
която капацитетът за ръст на дела на
висшистите е изчерпан.

Според НСИ близо 94% от бълга-
рите с основно образование или непо-
сещавали училище произхождат от
семейства, в които родителите са с
ниско образование. При около 40% от
висшистите поне единият родител е
имал висше образование. Много зле
стои България по отношение на включ-
ването на възрастни в “обучение през

целия живот” - едва 2,4% от възрастни-
те са записани като учащи се. Живее-
щите в градовете са по-активни от тези
в селата при участието си в неформал-
но обучение, обикновено свързано с
работата. Едва 12% от населението се
самообразова - главно чрез използва-
не на компютър. Очевидно заради кри-
зата силно е намалял делът на участ-
ващите в неформално образование - от
36,4% през 2007 г. на 26% през 2011 г.
Около 39% от българите ползват чужд
език - най-вече английски (23,4%) и
руски (18,3%).

Връщат автобус 85
по стария му маршрут

А
Деси ВЕЛЕВА

съвет. Линията бе променена експеримен-
тално, за да стане довеждаща до метрото.
Жителите на кварталите “Надежда” и “Сво-
бода” обаче протестираха срещу изменени-
ята, тъй като се оказа, че няма с какво да
стигат до близки училища и детски градини.
Те дори заплашиха с блокада надлез “На-
дежда”. Вчера те представиха подписка в
транспортната комисия, а от Центъра за
градска мобилност излязоха с ново предло-
жение. Според него се създава линия 285,
която ще служи за довеждащ до метрото
транспорт, а 85 ще обслужва района по ста-
рия маршрут. Новата линия обаче ще се
движи на 14 минути, което може да откаже
хората да отиват до метрото, предупреди
общинският съветник от БСП Борис Цветков
и поиска времето между рейсовете да бъде
намалено.

Общинарите обсъдиха писмо на недо-
волни столичани от друга експериментал-
на линия с номер 117 в Кремиковци. Те се
оплакват, че автобусите се движат в тясна
улица, непригодена за градски транспорт.
За да се разминат, рейсовете се качвали
по тротоарите и ги разбили. 150 жители са
се обединили в инициативен комитет и
настояват линията да върви по стария мар-
шрут. Съветници от БСП пък поискаха да
бъде удължен маршрутът на автобус 64, за
да достига до метрото.
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та в Бургас. Локомотив с
един вагон докара хора-
та по линията от Стара
Загора до Бургас, съоб-
щи News.bg.

Допълнителна екстра
за пътниците беше
възможността да се возят
на самия локомотив. При
пристигането в Бургас на
машината бяха “накаца-
ли” поне десет души, ко-
ито по този начин са се
возели по трасето. Кар-
тината удивително напо-
добяваше на кадрите и
снимките, които сме на-
блюдвали от влаковете в
Индия, Пакистан и Банг-
ладеш. Влакът пристигна
пред смаяните погледи
на чакащите клиенти на
жп гарата.

От самия вагон пък
излязоха огромен брой
пътници. Малко след това
стана ясно, че в него са
се возели близо 200
души. Това е три пъти
повече от допустимата

Влак с пътници по
локомотива пристигна
на гарата в Бургас
150 души слязоха от единствения вагон
на композицията, тръгнала от Стара Загора

бройка и е сериозно на-
рушение на мерките за
безопасност.

Самият машиност
обясни, че той няма вина
и от управата са му от-
пуснали само един вагон.
Качил хора на локомоти-
ва, защото са му се по-
молили, а и вече не е
имало място в единстве-
ния вагон. Ставало
въпрос за няколко уче-
нички, които са тръгнали
от Ямбол и са бързали за
училище в Бургас.

От пресцентъра на
БДЖ коментираха пред
ДУМА, че става дума за
инцидентен случай. Това
е пътнически влак от
Стара Загора до Бургас,
който явно много хора
ползват, и при възникна-
лия проблем е трябвало
да бъдат превозени по
някакъв начин. Обичайно
влакът се обслужава от
електрическа мотриса,
която като капацитет е с
доста повече места, но е
възникнала техническа
повреда с нея, а пътни-
ците е трябвало да бъдат
превозени.

състоянието на подвиж-
ния парк на БДЖ “Пътни-
чески превози” не е мно-
го цветущо, имаме посто-
янна липса на вагони”,
коментираха от пре-
сцентъра.

Вагонът е с капацитет
86 места, като по думите
на машиниста са качени

С
транна влако-
ва композиция
п р и с т и г н а
вчера сутрин-
та на жп гара-

В Бангладеш това е
ежедневие. И ние ли

вървим натам?

Самюел Реди обясни, че
проектът ще е на 100% гаран-
тиран от средства от американ-
ски компании. Активите, които
ще придобием от НЕК, ще са
по справедлива пазарна стой-
ност”, заяви Реди, цитиран от
“Фокус”.

Трябва да дадем отговор на
въпроса - ще рестартираме ли
проекта АЕЦ “Белене”. Това
каза председателят на парла-
мента Цецка Цачева, която
също бе на заседанието на ко-
мисията. Хората от Плевен
очакват нещо да се случи на
площадката в Белене, каза
Цачева. Тя обяви, че ще внесе
днес в парламента проект на
решение за даване на мандат
на правителството за водене
на преговори за АЕЦ “Белене”.

Според депутата от БСП
Румен Овчаров изслушването в
комисията е публично водене
на търговски преговори по не-
известна тема. Овчаров заяви,
че това е празно говорене.

“Ние сме сериозни, по от-
ношение на проекта АЕЦ “Бе-
лене”, имаме финансови въз-

Народното събрание не е субект за водене на търговски
преговори. Това заяви депутатът от Коалиция за България
Петър Димитров, предаде “Фокус”. “Г-н министър, кой е
кандидат-инвеститорът? Това е въпрос, на който трябва да
отговори не американското посолство, а българското прави-
телство. Г-н министър, не разбирате ли в каква деликатна
ситуация ни поставяте?”, попита Димитров.
“Аз съм удивен. Това не е прозрачност. Това е демонстра-
ция на приказката “Царят е гол”. Тези разговори не се
водят пред камерите, не защото са неморални”, заяви
Димитров. Той попита, ако ще се прави “Белене”, тогава
какво се случва със седми блок на АЕЦ “Козлодуй”?
Министърът на икономиката Делян Добрев отговори: “Това
е разликата между вашето правителство и нашето прави-
телство. Вашето правителство щеше да подпише договора
и да го засекрети”.

ПЕТЪР ДИМИТРОВ, КБ:
А КАКВО СЕ СЛУЧВА СЪС
VII БЛОК НА „КОЗЛОДУЙ”?

Депутатът от ГЕРБ Цвета Караянче-
ва каза, че опозицията трябва да
се изясни дали иска да се строи
АЕЦ “Белене” или не. “Тук не се
водят преговори. В момента се
запознаваме с инвеститора. Изла-
гаме се пред чужденците”, заяви
Караянчева.

По всички международни правила, уважаеми
министър, трябваше да направите среща с
инвеститора, заяви депутатът от ДПС Рамадан
Аталай. Той определи представянето на инвести-
тора в парламента като несериозно. Първона-
чалните разговори не трябва да са в парламен-
та, според депутата. “Това не е приятно за
инвеститора, нито за България”, каза Аталай.
Той възрази срещу това в парламентарната
комисия да се водят търговски разговори.

Депутатът от БСП Петър Курумбашев
заяви, че с появата на инвеститор рухват
няколко мита. Очевидно този инвеститор не
се притеснява да строи в земетръсна зона,
очевидно този проект вече не е земетръ-
сен. Очевидно, когато има американски
собственик, вече има пазар за електрое-
нергията от АЕЦ “Белене”, заяви депутатът.
Курумбашев каза, че трябва да се преце-
ни какъв ще е делът на българската
държава в проекта. “Какъв ще е делът

ГЕРБ се предаде по темата
за АЕЦ “Белене”, заяви
депутатът от ПГКБ Румен
Овчаров пред БНР. Днешна-
та сценка доказа, че очевид-
но проектът “Белене” е
икономически изгоден, че
има пазар за електроенерги-
ята му и че е възможно
проектното му финансиране,
добави Овчаров. Според
него след днешното заседа-
ние може да се направи
изводът, че ГЕРБ са оцени-
ли, че губят както професио-
налния, така и политическия
дебат за АЕЦ “Белене” и
референдума за централата.

РУМЕН ОВЧАРОВ, КБ: ГЕРБ СЕ ПРЕДАДЕ
ПО ТЕМАТА ЗА АЕЦ „БЕЛЕНЕ”

ПЕТЪР КУРУМБАШЕВ, КБ:
РУХНАХА НЯКОЛКО МИТА

РАМАДАН АТАЛАЙ, ДПС:
ТОВА ПРЕДСТАВЯНЕ
Е НЕСЕРИОЗНО

ЦВЕТА
КАРАЯНЧЕВА, ГЕРБ:
ИЗЛАГАМЕ СЕ ПРЕД
ЧУЖДЕНЦИТЕ

Оцениха, че това би могло
да доведе до катастрофални
за тях резултати на предсто-
ящите избори, изтъкна
депутатът.
Според Овчаров е очевидно,
че нито правителството, нито
инвеститорът са готови с
конкретни параметри по това,
което се предлага. Депутатът
отбеляза, че 100% частен
проект напълно се различава
от проект с мажоритарно
държавно участие. Той
обясни, че проект с мажори-
тарно участие на държавата
не само ще печели, но и ще
допринесе за поддържането

на значително по-ниски цени
на електроенергията. “Ако
държавата е решила да
продава проекта “Белене”,
би трябвало да обяви пуб-
лично достатъчно ясна
процедура. Ако е решила да
продава 100% участието си,
трябва да направи анализ и
да обясни дали така е
изгодно”, заяви Овчаров. Той
изрази резервите си по
отношение на казаното днес
от инвеститорите и предупре-
ди, че може да се окаже, че
сме направили нещо, което
после ще си откупуваме на
тройна или четворна цена.

трябва да е преценка на българската
държава, а не да питаме инвеститора”,
подчерта Курумбашев.
Министър Делян Добрев отговори, че нито
един от митовете не са в мотивите за
прекратяване на проекта.
“Причината да бъде спрян проектът беше,
че нямаме финансова възможност”, заяви
министърът. Сега е необходимо да приемем
решение за водене на мандат за прегово-
ри, подчерта Добрев.

От стр. 1 можности. Можем да докажем
своята финансова възможност
за осигуряване на този проект.
Доказателство за това е, че
организираме представяне на
гаранция”, каза още Самюел
Реди. “Намерението ни е да
започнем проекта с техничес-
кия проект, предложен от
“Атомстройекспорт”. По пред-
варителни проучвания и оцен-
ки това е проект 3+ с пасивни
системи на защита. Той отго-
варя на други западни техно-
логии. Ние нямаме намерение
да променяме този технически
проект, тъй като той е одобрен
от българските ядрени органи.
По отношение на отработено
гориво намерението ни е да
продължим с “Атмостройекс-
порт”, обясни Реди.

ДУМА припомня, че още
през май председателят на
Българския ядрен форум Бого-
мил Манчев заяви, че “Беле-
не” ще се строи като частен
проект. Вчера Манчев придру-
жаваше представителите на
американския консорциум в
парламента заедно с финанси-
ста Емил Хърсев.

150 човека. Повече и
физически не е възмож-
но да се съберат, а камо
ли да “накацат” навън,
тъй като става опасно -
това са електрически
локомотиви, които рабо-
тят на ток под голямо на-
прежение, и никой не би
рискувал човешки живот,

обясняват още оттам.
На въпрос дали ще

бъде наложена санкция
и кой ще поеме отговор-
ността, от БДЖ отговори-
ха, че ръководството на
“Пътически превози”
тепърва ще проверява
случая. Ще се обсъди ин-
циативата на ломомитив-

ната бригада, и тогава
ще вземе решение. По
принцип качването на
пътници в локомотива, а
в случая са били само
три, е в разрез с вътрше-
ните правила. Имаме уве-
рението на колегите, че
от утре влакът ще е с два
вагона.

На въ-
прос как се
п р о ц и д и р а
при такава
ситуация от
БДЖ отгово-
риха, че “хо-
рата които
се грижат за
движението
- диспечери-
те, взимат
решение за
алтернатив-
ни варианти
за пътуване.
В случая ва-
риант е било
да се осигу-
ри единстве-
ният нали-
чен локомо-
тив, който е
с един вагон.
Знаете, че

ГЕРБ продава „Белене” на частникГЕРБ продава „Белене” на частникГЕРБ продава „Белене” на частникГЕРБ продава „Белене” на частникГЕРБ продава „Белене” на частник
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рез изминалите две седмици
зърненият пазар в страната
беше умерен, като през
първата седмица се наблюда-
ваше по-голяма активност на

като количество тези, изнесени през
миналогодишната реколтна година за
същия период. Очакванията са за по-
умерен износ на пшеница и ечемик през
следващите седмици, като акцентът ще
падне върху търговията от царевица,
слънчоглед и рапица.

За наблюдавания период изкупни-
те цени на пшеницата с високи и ниски
хлебопекарни качества и ечемика от-
белязаха леко покачване спрямо края
на месец август в резултат на по-актив-
ното търсене на пшеница в началото
на месец септември и ечемик през
последната седмица. Цените при рапи-
цата и слънчогледа нова реколта бе-
лежат повишение, докато изкупната
цена на царевицата се стабилизира на
равнища от края на месец август.

Напусналите количества зърно и
зърнени продукти от страната за изми-
налите две седмица са в размер на 257

П
сключените търговски сделки с пшеница
и слънчоглед, докато през втората сед-
мица пазарът беше спокоен. Необходи-
мо е да се отбележи, че след застоя по
отношение на търговията с рапица, кой-
то наблюдавахме в по-голямата част на
месец август, през първата половина на
месец септември търговски сделки с тази
маслодайна култура се засилиха. Жътва-
та на слънчогледа е към финализиране,
докато тази при царевицата набира темп
и това постепенно измества акцента на
търговските сделки върху тези две култу-
ри. Както АГРО ММ прогнозира в края на
месец август, търговията с пшеница с цел
износ се поуспокои и напусналото зърно
от началото на кампанията доближава

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

316 тона, което е със 183 565 т повече
от предходния отчетен период. По ви-
дове зърно и зърнени продукти са, как-
то следва: 169 448 т пшеница, 390 т
ечемик, 16 683 т царевица, 34 830 т
черен маслодаен слънчоглед, 28 938 т
рапица, 4 805 т шарен слънчоглед, 44
т просо, 1212 т  кориандър, 401 т карго,

379 т ориз и 186 т брашно.
В момента се отчита повишение на

количеството зърно, напуснало страна-
та, при пшеницата, черния маслодаен
слънчоглед и царевицата, съответно с
14,9%, 46,8% и 23,9%, докато при ра-
пицата и ечемика отбелязваме спад,
съответно с 81,5% и 6,3%.

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

Към 17.09.2012 г. ситуацията на пристанищата е, както следва:
На пристанище Варна се товарят: 11 000 т пшеница и 19 500 т рапица за Португалия.
На пристанище Бургас се товарят 10 000 т ечемик за Иран.
На пристанище Балчик не се товари.
На дунавските пристанища се товарят: пристанище Свищов - 1100 т пшеница за ЕС;

пристанище Русе - 7500 т пшеница и 3700 т шарен слънчоглед за ЕС; пристанище Силистра
- 1500 т пшеница за ЕС; пристанище Видин - 1800 т пшеница за ЕС; пристанище Лом - 3000
т пшеница, 5000 т царевица и 3500 т слънчоглед за ЕС.

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР

Средните цени на пшеницата с високи хлебопекарни каче-
ства за реколта 2012 година през изтеклия период бележат
леко увеличение и са в рамките на 420 до 460 лв./т. Средната
изкупна цена на пшеницата с високи хлебопекарни качества в
страната за периода е на равнище от 433 лв./т без ДДС и това
представлява ръст от  3 лв./т.

За същият период на предходната година, средните цени на
пшеницата с високи хлебопекарни качества са били в границите
на 300 - 350 лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 323
лв./т без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекарни качества средните
изкупни цени реколта 2012 година през наблюдавания период
бележат леко повишение и се движат в диапазона 420 - 440 лв./
т без ДДС. Средната изкупна цена за страната е на равнище от
425 лв./т без ДДС, с 5 лв./т повече в сравнение с предходната
седмица.

За сравнение през миналогодишната реколта, средните цени
на пшеницата с ниски хлебопекарни качества бяха в рамките на
300 - 320 лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 307 лв./
т без ДДС.

Средните цени на пивоварния ечемик реколта 2012 година
през изминалите две седмици не търпят промяна и са в грани-
ците от 400 до 420 лв./т без ДДС. Средната цена на пивоварния
ечемик нова реколта в страната е на равнище от 400 лв./т без
ДДС.

За същият период на предходната година, средните цени на
пивоварния ечемик са били в границите на 320 - 360 лв./т без
ДДС, при средна цена за страната от 343 лв./т  без ДДС.

Средните цени на фуражния ечемик реколта 2012 година
през изтеклия период отчитат леко повишение и се движат в
рамките на 390 - 410 лв./т без ДДС. Средната цена на фуражния
ечемик нова реколта в страната е с 3 лв./т повече е на  ниво от
393 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишната реколта, средните цени
на фуражния ечемик бяха в рамките на 290 - 330 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 324 лв./т  без ДДС.

Средните цени на рапицата нова реколта се увеличиха и се
движат в рамките на 890 - 930 лв./т без ДДС. Средната цена за
страната е с 4 лв./т повече спрямо предходната седмица  и е 902
лв./т  без ДДС.

По същото време на предходната година, средните цени на
рапицата реколта 2011 година са били в границите на 770 - 820
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 787 лв./т без ДДС.

При черният маслодаен слънчоглед нова реколта средните
изкупни цени се повишиха и гравитират между 920 - 950 лв./т
без ДДС, като доставен до пристанище Варна достигат 970 лв./
т. За периода средната цена за страната е 923 лв./т без ДДС.,
с 24 лв./т повече спрямо миналата седмица.

За сравнение през миналогодишната реколта, средните цени
на черния маслодаен слънчоглед бяха в рамките на 640 - 680
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 654 лв./т без ДДС.

Средните цени на царевицата-зърно нова реколта са в рам-
ките на 440 - 460 лв./т без ДДС. Средната цена за страната за
изминалите две седмици е 439 лв./т без ДДС, с 15 лв./т по-малко
от миналата седмица. Прогнозите на специалистите е търсенето
да се засили и изкупните цени да се повишат.

По същото време на предходната година, средните цени на
царевицата реколта 2011 година са били в границите на 350 - 400
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 368 лв./т  без ДДС.

При брашната на едро средните цени на трите основни типа
брашна през изминалите две седмици се стабилизираха. Сред-
ните цени на брашната по типове са както следва: на тип “500”
е 773 лв./т, при 770 лв./т с ДДС за миналия период; на тип “700”
e 735 лв./т, при 732 лв./т с ДДС и на тип “1 150” е 716 лв./т, при
714 лв./т с ДДС. Средната цена на брашното на дребно е на
ниво от 1,12 лв./кг с ДДС, отбелязва увеличение от 0,01 лв./кг
спрямо миналата седмица.

За сравнение през същия период на миналата година сред-
ните цени по типове бяха следните: на тип “500” е 662 лв./т с
ДДС, на тип “700” - 639 лв./т с ДДС и тип “1 150”- 582 лв./т с ДДС.

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусналата пшеница

реколта 2012 година за периода е 1 187 509 т
(1 186 367 т за ЕС и 1142 т за трети страни). За
същия период на миналата реколтна година на-
пусналата пшеница възлиза на 1 032 800 т,
което е с 154 709 т. повече за настоящата го-
дина или ръст с 14,9%. За последните две сед-
мици от 31.08.2012 до 14.09.2012 г. напуснала-
та пшеница възлиза на 169 448 т.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик напуснало стра-

ната от реколта 2012 година за периода е 248
192 т (49 856 т за ЕС и 198 336 т за трети
страни). Към същия период на миналата реколт-
на година напусналият ечемик е възлизал на
264 900 т, което е с 16 708 т повече за реколт-
ната 2011 година или спад с 6,3%. За послед-
ните две седмици от 31.08.2012 до 14.09.2012
г. от страната са напуснали 390 т ечемик.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество царевица реколта 2012 г.

напуснало страната за периода е 29 109 т (24 736
т за ЕС и 4 373 т за трети страни). Към същата дата
на миналата година напусналото количество е 23
500 т, което е с 5 609 т повече за настоящата
реколтната година или ръст от 23,9%. За послед-
ните две седмици от 31.08.2012 до 17.09.2012 г. са
напуснали 16 683 т царевица от страната.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен маслодаен

слънчоглед от реколта 2012 г. напуснало стра-
ната за периода е 35 958 т (25 698 т за ЕС и
10 260 т за трети страни). Към същата дата на
миналата година напусналото количество е 24
500 т, което е с 11 458 т повече за реколтната
2012 година или ръст от 46,8%. За последните
две седмици от 31.08.2012 до 17.09.2012 г. на-
пусналият черен маслодаен слънчоглед е в
размер на 34 830 т.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

Покачи се изкупната
цена на зърното
Покачи се изкупната
цена на зърното
Покачи се изкупната
цена на зърното
Покачи се изкупната
цена на зърното
Покачи се изкупната
цена на зърното
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цените на имотите са изклю-
чително ниски, като пример се
дава фактът, че в много регио-
ни вноската по ипотечния кре-
дит за закупуване на имот е
по-ниска от месечния наем на
същия, съобщава Profit.bg.

Това прави решението за
покупка финансово изгодна,
особено предвид на налични-
те фиксирани лихви по дълго-
срочни кредити.

И дори и при такъв вариант
не се наблюдава съществен
ръст при цените на имотите, а
по-скоро стабилизиране в ни-
вата им.

У нас също много се гово-
ри, че пикът на кризата при
имотите е преминал и предстои
стабилизиране и плавен ръст.

Това, което интересува хо-
рата обаче и често ги моти-
вира за покупка, е именно
сравняване на вноските по
ипотечните им кредити с ни-
вата на наемите (макар и
това да не е съвсем правил-
ният начин за вземане на
решение за покупка).

И след като в САЩ цените
на имотите са стигнали нива,
при които вноските по ипоте-

В момента всички обичат
златото. Deutsche Bank
прогнозира, че цената на
метала ще достигне 2000
долара за тройунция скоро,
докато от Citibank очакват
цената да достигне 2500
долара в шестмесечен
период, съобщава Profit.bg.
Към тази група се присъеди-
нява и Bank of America. От
банката наскоро обявиха, че
очакват цена от 2400 долара
за тройунция, след като от
Федералния резерв обявиха
поредното изкупуване на
държавни облигации.
Анализаторът на Bank of
America Стивън Сутмайер
обаче смята, че цената на
златото дори може да се
покачи още повече от
официално очакваното от
банката. Ето какво казва
той: Оставаме трайно бичи
настроени по отношение на
златото. Ключовата графика

Правителството одоб-
ри вчера проект на За-
кон за публичните финан-
си. С него се предвижда
отмяната на Закона за
устройството на държав-
ния бюджет и на Закона
за общинските бюджети.

Според правителство-
то законопроектът цели
да осигури устойчива и
предвидима средносроч-
на бюджетна среда при
спазване на общи фис-
кални правила и принци-
пи. С него се цели още
допълнително засилване
на взаимодействието
между законодателната,
изпълнителната и съдеб-
ната враст и общините за

Защо в САЩ купуват, а в
България наемат имоти?

провеждане на разумна
фискална политика.

Предвижда се законът
да влезе в сила от 2014 г.
като бюджетната проце-
дура за съставянето на
бюджетите и разчетите за
сметките за средства от
ЕС за 2014-та ще се про-
вежда по правилата на
новия закон.

Още през лятото На-
ционалното сдружение
на общините в България
подкрепи част от пред-
ложенията и особено
въвеждането на по-стро-
ги фискални правила и
изисквания за прозрач-
ност. В същото време от
сдружението посочиха,

че законът не отразява
конституционната само-
стоятелност на правомо-
щията на двата органа -
местната и централната
власт. За разлика от про-
кламираната децентра-
лизация към местната
власт, с този закон се
засилва централизация-
та, което противоречи на
Европейската харта за
местното самоуправле-
ние и препоръките на
Конгреса на местните и
регионалните власти на
Съвета на Европа. Спо-
ред сдружението бюд-
жетната процедура се
поставя в много силна
зависимост от финансо-

вия министър, като не-
изпълнението им се счи-
та за нарушение на бюд-
жетната дисциплина.
Това води до регулиране
на отношенията държа-
ва-община не със зако-
ни, а с подзаконови нор-
мативни актове.

След приемането на
закона общинските съве-
ти ще трябва да приемат
две нови наредби - за
бюджетна прогноза за
местните дейности в три-
годишен период и за
съставянето на общин-
ския бюджет. С промени-
те ще се закрият
извънбюджетните сметки
на общините за средст-

вата от приватизация. Ще
се открият нови самосто-
ятелни сметки за средст-
ва от Европейския съюз.
Отпадат санкциите за
кмета и за общинските
съветници при неприет
бюджет.

От НСОРБ се обявиха
срещу съкращаването на
срока за подготовка и
внасяне на общинския
бюджет - от 30 на 20 ра-
ботни дни след приема-
не на годишния държа-
вен бюджет, като съста-
вянето на местните бюд-
жети зависи от указания-
та на финансовото мини-
стерство. Отнема се и
правото на общините да

създават делегиран бюд-
жет, освен ако това не е
предвидено в определен
закон. С предлагания
проект се ограничава
възможността на местни-
те власти да финансират
с поемането на дълг дру-
ги капитални дейности,
ако участват със собст-
вени средства в европро-
екти, тъй като общият
размер на дълга не тряб-
ва да надвишава 15 на
сто от местния бюджет,
при 25 на сто до 2010 г.
Проектът не дава зако-
новата гаранция за пре-
вод на държавните транс-
фери към общините еже-
месечно до 5-о число.

За един и същ по размер кредит за 30 години българинът
плаща над 50% по-висока вноска от американеца

ките им са по-ниски или съпо-
ставими до голяма степен с
тези на наемите, логично е да
си зададем въпроса възможно
ли е това да се случи и у нас.

За съжаление отговорът
е не.

Причината - многогратно
по-високите лихви по ипотеч-
ните кредити у нас, в сравне-
ние със САЩ, които значител-
но влошават нещата.

Фиксираните 30-годишни
лихви по ипотечните кредити в
САЩ са близо до рекордно
ниските си нива при около 3%,
а ипотечните кредити от бан-

ките се отпускат при нива око-
ло 3.5%.

В същото време перспекти-
вите за повишение на лихвите
не са особено значими, поне в
следващата година и полови-
на-две, а дори и при нов цикъл
на тяхното увеличение, едва
ли те ще бъдат толкова драс-
тично изменени и ще достиг-
нат предкризисните си нива.

От друга страна, въпреки
рекордно ниските лихви в ев-
розоната, най-добрите оферти
за ипотечни кредити у нас (при
липса на предложения за
дългосрочно фиксирани лихви)

са при нива от около 8%, или
над два и половина пъти по-
високи, в сравнение със САЩ.

Тези лихви едва ли може
да се приеме, че ще паднат
значително в бъдеще, при по-
ложение че в даден момент
ще станем свидетели на пови-
шение на основните лихви и в
еврозоната. Рисковата премия
за страната ни винаги ще е
сериозен компонент в ценооб-
разуването на заемния ресурс.

Казано по друг начин, при
тегленето на един и същ кре-
дит като размер за 30 години
българският потребител ще
плаща вноска с над 50% по-
голяма, в сравнение с тази на
американския потребител
само поради разликата в лих-
вите.

Един пример - младо се-
мейство с дете, което желае
да си купи тристайно тухлено
жилище в диапазона между
100 и 120 кв. м, което е обза-
ведено и е в софийски квартал
със средни ценови параметри,
трябва да се бръкне средно
със 110 000 евро (според
офертите “продава” на популя-
рен имотен сайт).

Ако семейството не разпо-
лага с тези средства и си ги
набави под формата на 30-го-
дишен ипотечен кредит* с
едни от най-добрите условия в
момента, то месечната вноска,
която ще трябва да плаща, е в
размер на близо 810 евро на
месец.

BANK OF AMERICA:

Златото може да поскъпне
до 3000 долара за тройунция

За сравнение, близо напо-
ловина струва в момента на-
емането на жилище със сход-
ни параметри** в подобен со-
фийски квартал - като средна-
та му цена е 416 евро (въз
основа на офертите “отдава
под наем” на същия имотен
сайт).

Най-проста сметка сочи, че
при запазване на това статук-
во семейството ще пести по
4728 евро на година - средст-
ва, които семейството може да
ползва за други наложителни
разходи.

Разбира се, при изчисля-
ването на финансовата изго-
да между това да се купи или
наеме жилище трябва да се
включат много други фактори,
като инфлация, лихвени нива
и др.

За това кое е по-изгодно
от чисто финансова гледна
точка има редица калкулато-
ри. Като пример ще посочим
един негативен за наемате-
лите вариант, при който ни-
вата на наемите растат с два
пъти по-високи темпове от
тези на цените на имотите
(2% за продажните цени и 4%
за наемите).

* Посоченият ипотечен кре-
дит е подбран сред най-изгодни-
те оферти на банките.

** Осреднен наем за триста-
ен апартамент в квартал със
средни ценови параметри.

В
САЩ много се гово-
ри, че пикът на кри-
зата при недвижи-
мите имоти е преми-
нал. А за това, че

Проектозаконът за публичните финанси тръгва към НСПроектозаконът за публичните финанси тръгва към НСПроектозаконът за публичните финанси тръгва към НСПроектозаконът за публичните финанси тръгва към НСПроектозаконът за публичните финанси тръгва към НС

Производители на поли-
етиленови торбички от цяла-
та страна се включиха в про-
тест в София срещу продук-
товата такса, която трябва да
плащат от 1 октомври, пре-
даде News.bg. Те препоръ-
чаха на екоминистъра Нона
Караджова да си подаде ос-
тавката.

Шефът на Асоциация “По-
лимери” Антоанета Перниш-
ка обясни, че причина за про-
теста е изменение в наредба-
та за отпадъци от опаковки, с
която се въвежда такса от 35
ст. върху всяка полиетилено-
ва торбичка без оглед на
нейния размер и дебелина.

Според протестиращите
България е най-бедната стра-
на в ЕС, но с най-висока так-
са за полиетиленовите тор-
бички. Именно затова те на-
стояват наредбата да бъде от-
менена. Негодуващите бяха
“въоръжени” с български зна-
мена и множество плакати
срещу наредбата. Те са кате-
горични, че тази наредба ще
остави без прехрана между
3000 и 6000 семейства.

ПРОИЗВОДИТЕЛИ НА ТОРБИЧКИ ПОИСКАХА
ОСТАВКАТА НА ЕКОМИНИСТЪРА

и подкрепите от възходящия
тренд между 1600 и 1400
долара удържат и според
нас нивото от  1550-1500 е
подходящо за закупуване
на злато.
Пробивът над едногодишна-
та низходяща трендлиния
финализира корекцията в
рамките на по-дългосрочния
възходящ тренд и цената
върви към нивата на съпро-
тива на 1800 и 1925 долара.
Трайният бичи пазар при
златото обаче сочи към по-
силен ръст към 2050-2300 и
дори 3000 долара за тройун-
ция в дългосрочен план.
Върхът на възходящия
канал от средата на 2005 г.
е близо до 2375 долара и
достига нивото 3000 до
началото на 2014 г. Ключо-
вите подкрепи при възходя-
щия канал са около 1600 и
1400 долара и нарастват с
около 25 долара на месец.

Според браншовиците при
производството на полиетиле-
нови торбички се изразходва
3 пъти по-малко енергия в
сравнение с хартиените и тек-
стилните, използва се 16 пъти
по-малко вода в сравнение с
хартиените и се изхвърлят в
атмосферата 3,3 пъти по-мал-
ко вредни емисии.

Освен това полиетиленови-
те торби са 10 пъти по-евтини
и екологични от останалите,
произвеждат се от страничен
продукт при рафинирането на
петрола, а за един тон хартия
се отсичат между 13 и 17
дървета.

Протестиращите внесоха
декларация в МС.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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зирани от социалните медии,
се стекоха пред сградата, за
да изразят своето недовол-
ство от новите бюджетни
съкращения. Демонстрантите
твърдят, че политиците са
“отвлекли демокрацията” и
затова се опитват да я спа-
сят. Но опитите им да щурму-
ват Конгреса се провалиха.

Очевидци твърдят, че до
сблъсъци се стигнало, след
като полицаите се опитали
да разцепят тълпата. Испан-
ската полиция дори използва
гумени куршуми и палки, за
да разпръсне протестиращи-
те. Най-малко 64 души бяха
ранени, включително 27 по-

Полиция и
„Възмутени”

Икономическата и политическата неиз-
вестност в Европа влошава прогнозата за
икономическото развитие на региона. Уве-
личава се рискът от корпоративни фалити
във връзка с наближаващите срокове за
погасяването на кредитите. Това прогнози-
ра рейтинговата агенция “Стандард енд
Пуърс”. Според експертите коефициентът
за вероятността от фалит на компаниите от
еврозоната в края на второто тримесечие
на тази година е нараснал от 4,7% на 5,3%.

Последните решения на Европейската
централна банка ще увеличат ликвидност-
та на пазара и ще ограничат възможните
фалити, смятат анализаторите на S&P. Но
все още се запазват редица фактори, които
могат да доведат до тежка и продължител-
на рецесия в еврозоната. Тогава коефици-
ентът ще скочи до 8%. От S&P отбелязват,
че макар днес повечето компании да об-
служват своите задължения, обемът на
дълговете, които трябва да се погасяват
през 2013-2014, остава доста висок.

По-рано агенцията влоши прогнозата за
растежа на БВП в еврозоната. През тази
година икономиката на зоната с единна
валута ще се свие с 0,8% и ще остане не-
променена през следващата. През юли ек-
спертите очакваха свиване на европейска-
та икономика с 0,7% през 2012 и ръст с
0,3% през 2013.

Броят на безработните във Франция достигна рекордни нива, съобща-
ват френските медии. Регистрираните лица без работа за август са три
милиона. Данните бяха обявени от министъра на труда Мишел Сапен, който
хвърли вината за високите нива на безработица на предишното дясно
правителство на страната. Това е лошо, много лошо, коментира той пред
France2, допълвайки, че в последните седмици нееднократно е предупреж-
давал, че броят от три милиона безработни скоро ще бъде надхвърлен.

През септември Международното бюро по заетостта обяви, че нивото на
безработица се увеличава с 0,1 пункта през второто тримесечие и достига
9,7%. Подобни високи нива в страната е имало през 1999 г. Заедно с
данните за отвъдморските територии безработицата в страната е 10,2%.

Според прогнозите броят на безработните във Франция ще надхвърли
3 200 000 души до края на 2013 г.

Брюксел планира да създаде екип
от прокурори, които ще могат да се
занимават със случаи на измами в
целия ЕС, предаде АФП. “Европейска-
та комисия планира да създаде регу-
лация за сформиране на европейска
прокурорска служба през следващия
юни”, съобщи ръководителят на евро-
пейската служба за борба с измамите
(ОЛАФ) Джовани Кеслер по време на
посещението си в Литва.

Той посочи още, че стъпката е
нужна, за да се защитят данъкоплат-
ците в 27-те страни от ЕС. “Нашият
сегашен подход не е адекватен, той

лицаи, a 35 - арестувани,
съобщиха испанските медии.

“Това са нашите оръжия”,
викаха демонстрантите с
ръце, вдигнати към небето
срещу силите за борба с
безредиците, които опитва-
ха да ги разпръснат с удари
на палките си и гумени кур-
шуми.

Заради протеста в центъ-
ра на испанската столица
бяха струпани 1500 поли-
цаи, улиците бяха преграде-
ни с барикади и полицейски
автомобили.

Демонстрантите се разо-
тишли, след като депутатите
са напуснали сградата. Те-
левизионни кадри показаха
как полицаите се нахвърлят
върху протестиращите и за-
почват да ги бият. От някои
демонстранти течеше кръв,

докато полицаите ги отвеж-
даха.

В протеста участваха мно-
го повече млади хора в срав-
нение с демонстрациите, ор-
ганизирани от профсъюзите.
Те твърдят, че им е писнало
от съкращенията на заплати-
те в обществения сектор, как-
то и разходите за здравео-
пазване и образование.

В четвъртък правителство-
то ще обяви проектобюджета
за 2013 г. Очаква се ново
намаляване на пенсии, въвеж-
дане на данък върху сделки с
ценни книжа, “зелен данък”
върху вредните емисии и пре-
махване на някои данъчни
преференции. Испания тряб-
ва да убеди европейските си
партньори, че може да нама-
ли с още 60 милиарда евро
недостига в бюджета.

Безработицата в Испания
вече се приближава до 25
процента. А страната изживя-
ва и втора рецесия за послед-
ните три години. Икономиче-
ското производство е спадна-
ло със “значителни темпове”
и през третото тримесечие на
годината, обяви централната
банка в Мадрид.

“Наличните ни данни за
третото тримесечие сочат, че
производството е продължи-
ло да намалява със значител-
ни темпове. И то в среда, в
която финансовото напреже-
ние остава на много високи
нива”, гласи месечният до-
клад на банката. Новината
дойде, след като преди сед-
мица стана ясно, че близо
24% от младите испанци не
са учили, нито работили през
първите години на кризата.

се сбиха в Мадрид
Силите за борба с безредици дори използваха
гумени куршуми срещу демонстрантите

Европа заплашена
от корпоративни
фалити

ТРИ МИЛИОНА БЕЗРАБОТНИ
ВЪВ ФРАНЦИЯ

ЕС готви прокурори
за случаи на измами

е фрагментиран, а престъпността все
повече става транснационална. Във
времена на икономическа криза
трябва да направим нещо значител-
но. Всяко правителство го дължи на
своите данъкоплатци”, поясни итали-
анският магистрат. “За да разбиваме
големи транснационални мрежи за
контрабанда на цигари или пре-
стъпни картели, които стоят зад кон-
трабандата, или пък да разкриваме
големи икономически престъпления
или измами, се нуждаем от трансна-
ционален подход, от интегриран ев-
ропейски подход”, настоя Кеслер.

Б
атални сцени се
разиграха тази
нощ пред Конгре-
са в Мадрид. Хи-
ляди хора, органи-

Монти ще си
остане сенатор

Премиерът на Италия Марио
Монти заяви, че не възнамерява
да участва на предстоящите
през есента на 2013 г. парламен-
тарни избори. “Аз съм доживотен
сенатор. Няма да участвам в
следващите избори, не ми е нуж-
но. Считам за по-важно полити-
ческият живот в Италия да се
съживи и искам в него да се за-
белязва повече отговорност и
зрялост. А аз, както мога, ще
помагам за тази еволюция”, каза
той.

Инцидент в метрото
в Милано

Най-малко 11 души са ранени
при инцидент в метрото в ита-
лианския град Милано. Девет
души са леко пострадали, а два-
ма са хоспитализирани, след
сблъсък между две мотриси на
метрото. Инцидентът е станал
между станциите “Гарибалди” и
“Джоя”. Едната от мотрисите е
била спряла, а другата се е дви-
жела с около 14 км/ч. В болница са
били откарани единият от ма-
шинистите и бременна жена.

Руски вложения по
нашето крайбрежие

Имоти в България на брега на
Черно море притежават 110 000
граждани на Русия. Общата сума
на руските инвестиции преви-
шава 5 млрд. евро. Според ста-
тистиката в нито една друга
сфера на българската икономика
не е инвестирана толкова голя-
ма сума. Дори и по време на кри-
зата те са останали най-актив-
ните купувачи, докато другите
чуждестранни инвеститори са
напуснали пазара.

Иран представи
„Шахид-129”

Техеран е представил безпи-
лотен летателен апарат собст-
вено производство, предаде Би
Би Си. Според изявление на кор-
пуса Стражи на ислямската ре-
волюция безпилотният самолет
може да се намира във въздуха в
продължение на денонощие и да
поразява цели на разстояние до
2000 км.

Ереван продава
„Армавиа”

Армения възнамерява да про-
даде националния аеропревозвач
“Армавиа” най-вероятно на ита-
лиански инвеститор.

Египет залови
15 т марихуана

Египетската полиция е зало-
вила 15 т марихуана, което е
най-голямото количество дрога,
залавяно някога в историята на
страната. Смята се, че дрогата
е произведена на Синайския по-
луостров и е трябвало да бъде
пренесена в долината на река
Нил.

Ферибот потъна
край Индонезия

Ферибот с повече от сто
души на борда потъна след
сблъсък с товарен кораб между
островите Ява и Суматра. В
регистъра на кораба са били за-
писани 12 пътници, но и 78 пре-
возни средства, в които броят
на пътниците не е известен.
Катастрофите с кораби не са
рядко явление в Индонезия - ог-
ромен архипелаг с повече от 17
000 острови и островчета и 240
милиона души население, където
фериботът е един от основните
видове транспорт.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Свят

Н
Над 100 млн. души ще умрат до

2030 г., а глобалният икономически
прираст ще спадне с 3,2 на сто от БВП,
ако светът не предприеме нищо в от-
говор на климатичните промени. Това
прогнозира доклад, поръчан от фору-
ма “Уязвим климат”, който представля-
ва обединение на 20 страни от разви-
ващия се свят, застрашени от глобал-
ното затопляне.

С повишаването на средните гло-
бални температури в резултат на
въглеродните емисии, ефектите, про-
явяващи се на Земята, като топенето
на полярните ледове, екстремните ме-
теорологични явления, сушата и пови-
шаващото се равнище на океаните и

Глобалното затопляне
вещае апокалипсис
Заради климатичните промени над 100 млн. души ще умрат до 2030 г.,
а световното производство ще се забави с 1,6%

моретата ще застрашат хората и пре-
питанието им, се казва в доклада на
хуманитарната организация DARA.

Експертите са изчислили, че 5 млн.
души умират всяка година от замърся-
ване на въздуха, от глад и болести в
резултат на климатичните промени,
предизвикани от икономиките с голе-
ми въглеродни емисии. Смъртните слу-
чаи ще нараснат до 6 млн. годишно
през 2030 г., ако продължи сегашното
потребление на изкопаеми горива.
Климатичните промени сега забавят с
1,6% глобалното икономическо произ-
водство и ще доведат до двойно уве-
личаване на цените през следващите
20 години, се посочва в доклада, кой-

то предстои да бъде представен в Ню
Йорк.

Най-бедните държави в света са
най-уязвими, защото са изложени на
риск от суша, недостиг на вода, лоша
реколта, бедност и болести. Над 90%
от тези смъртни случаи ще бъдат в раз-
виващите се страни, смятат авторите,
които са изследвали човешкото и ико-
номическото влияние върху климатич-
ните промени в 184 държави през
2010 и 2030 г.

“Бездействието към климатичните
промени вече е причина за спад от
1,6 на сто на БВП в световната иконо-
мика или 1200 млрд. долара в години
на процъфтяване. Бързо покачващите

се температури и въглеродното
замърсяване ще допринесат за двой-
но увеличение на цените до 3,2 от
глобалния БВП до 2030 г.”, твърдят спе-
циалистите. Те допълват, че за по-
малко от 20 години Китай ще понесе
в най-голяма степен тези загуби - над
1200 млрд. долара.

Ройтерс отбелязва, че температури-
те вече са с 0.8 градуса над тези от
прединдустриалните времена. Близо
200 държави през 2010 г. се съгласиха
да ограничат средното годишно покач-
ване на температурите до 2 градуса по
Целзий, за да избегнат опасните по-
следици от климатичните промени.

Редица експерти обаче предупреж-
дават, че шансът за постигане на ус-
пех в тази област става все по-малък,
тъй като хората продължават да из-
ползват изкопаеми горива.

Заради 24-часова стачка
срещу новите бюджетни съкра-
щения банките, магазините и
държавните служби в Гърция
останаха затворени, а влако-
вете и корабите бяха спрени
от движение. Синдикатите на
служителите в публичния и
частния сектор заплашиха, че
протестните действия ще
продължат и след като тези
мерки минат през парламента,
тъй като се опасяват, че те ще
разширят омагьосания кръг на
рецесията, в който е изпадна-
ла гръцката икономика.

В стачката участваха
държавни служители, данъчни,
учители и университетски пре-
подаватели, лекари и меди-
цински работници, банкови
чиновници, железничари и
докери. В протеста се включи-

Две силни ек-
сплозии избухнаха
в Дамаск близо до
сградата на гене-
ралния щаб на си-
рийската армия,
като все още няма
точна информация
колко души са за-
гинали. Скоро след
инцидентите бун-
товническата Сво-

ърбия е в групата на
страните с много
висок публичен
дълг, който до края
на годината ще
достигне до 60% от
брутния вътрешен
продукт, заяви в Белград
членът на фискалния съвет
на Сърбия Владимир Вучко-
вич в същия ден, когато
Сърбия поиска заем от Китай на стойност
850 млн. евро, съобщи Аоn.
В същото време белградските медии съобщи-
ха, че министърът на финансите и икономика-
та на Сърбия Младжан Динкич се е срещнал
с вицепрезидента на китайската Ексим банка
Лю Лян и от името на сръбското правителст-
во е поискал дългосрочен кредит от 850 млн.
евро, които Сърбия ще използва за изграж-
дане на магистрали.
Ако се постигне споразумение за благопри-
ятни лихвени условия, договорът с банката и
изпълнителите на строителството, ще бъде
подписан до края на 2012 г., а проектите ще
стартират през 2013 г.

полицейски участък
в афганистанската
провинция Хелманд
се предаде 12-го-
дишно момче, което

Наводненията, които заляха Североизточна Индия, принудиха близо два милиона души в гъсто
населения щат Асам да напуснат домовете си. Водната стихия отне живота на най-малко

осемнадесет души, съобщиха от службата за справяне с бедствията в последния си бюлетин

Обща стачка
парализира Гърция

Двоен атентат
в Дамаск

Белград иска
заем от Пекин

Талибаните подготвили 12-годишно
дете за камикадзе

БЛИЦ. По думите на Ниаз
Мохамад екстремистите са го
отвели в планините преди три
месеца, когато неговите ро-
дители са били убити в ре-
зултат на въздушен удар на
НАТО по родното му място
Каджаки, съобщава Би Би Си.

Детето било заплашено с

убийство, ако откаже да ста-
не жива бомба. Талибаните
също му обещали, че то ще
попадне в рая, ако изпълни
мисията си.

До момента Движението на
талибаните постоянно отрича,
че използва непълнолетни за
терористи-камикадзе.

В
разказало, че активистите на
Движението на талибаните са
го подготвили да бъде теро-
рист-камикадзе, предаде

С

ха и фармацевтите.
Междувременно стана ясно,

че Международният валутен
фонд е уведомил ръководните
органи в ЕС, че може да се
оттегли от програмата за под-
помагане на Гърция, ако не
бъде проведено второ прест-
руктуриране на гръцкия дълг.

Кръгове, свързани с Евро-
пейската комисия, пък съобщи-
ха, че “тройката” международ-
ни кредитори на Гърция про-
учват възможността за провеж-
дане на второ преструктурира-
не на гръцкия дълг в рамките
на една година, което пре-
движда и възможно отписване
на част от задълженията по
първия стабилизационен кре-
дит на стойност 110 млрд. евро,
отпуснат на Атина от ЕС, ЕЦБ
и МВФ през 2010 г.

бодна сирийска ар-
мия пое отговор-
ност за взривовете.
“Свободната армия
порази сграда на
Генералния щаб на
Площада на Омея-
дите в Дамаск и де-
сетки са убити в
двата мощни взри-
ва”, съобщи прес-
службата на воен-

ния съвет на орга-
низацията.

Сирийският ми-
нистър на информа-
цията Омран Зуби
каза обаче, че ек-
сплозиите са причи-
нили само матери-
ални щети и обяви,
че след взривовете
армията е влязла в
бой с екстремисти.

Снимка БГНЕС
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Интервю
Деница Златева:

Позицията на Станишев в
ПЕС дава нови възможности
на България

ДЕНИЦА ЗЛАТЕВА е родена на 16.07.1975 г. София. Има висше образование, специ-
алност корпоративен мениджмънт. Член на ИБ на БСП с ресор международна
дейност. Преди около месец бе избрана за вицепрезидент на Социалистическия
интернационал на жените. Владее английски, немски, руски, испански езици.

Интервю на
Александър СИМОВ

С оставането му като единствен
кандидат за президент се оценява
положително и всичко, което той
свърши като временен лидер
на европейската левица, казва
членът на ИБ на БСП

Áúëãàðèÿ â ìîìåíòà îòñúñòâà
îò ïðîöåñà íà âçèìàíå íà ðåøåíèÿ
â Åâðîïà, êîåòî å ìíîãî æàëêî

‘
‘

 Госпожо Златева, знак
за какво е фактът, че Сер-
гей Станишев остана един-
ствена кандидатура за пре-
зидент на ПЕС?

- Естествено, че това е знак
за доверие към Сергей Стани-
шев и към ролята на БСП в
определяне на политиката на
Партията на европейските со-
циалисти. Сергей Станишев се
ангажира още от самото при-
емане на БСП в ПЕС много
активно с изработването на
конкретни политики, с участие
на лидерски срещи, на засе-
данията на президиума. Той
беше един от премиерите и
един от лидерите, които вина-
ги участват на срещата на пре-
миерите и на срещата на ли-
дерите, независимо какви ан-
гажименти е имал. Това наис-
тина се оценява от нашите
партньори в рамките на ПЕС.
Смятам, че това е доверие и
оценка за свършеното от Сер-
гей Станишев в качеството му
на временен председател на
ПЕС през отминалите 9 месе-
ца.

 Ако трябва да откро-
им основните моменти от
тези 9 месеца, кои ще са те?

- През това време бе стар-
тирана една много активна
общоевропейска кампания
срещу младежката безработи-
ца, при това с много конкрет-
ни предложения. Едно от тях е
да бъде въведена младежка
гаранция за всички младежи,
които по една или друга при-
чина останат четири месеца
незаети. Ние дори предложих-
ме конкретни мерки за финан-
сирането на тази младежка га-
ранция, тъй като се установи,
че в Европейския социален
фонд има над 30 милиарда
недоговорени средства. Наше-
то предложение е 10 милиар-
да от тези средства да бъдат
насочени именно към борбата
срещу младежката безработи-
ца. Голям успех за нашето по-
литическо семейство е, че на
последния Европейски съвет
именно председателят на Ев-
ропейската комисия Барозу, а
и самият Европейски съвет
прие това като един от при-
оритетите. Това говори за бав-
на, но вече промяна на посо-
ката на развитие на Европа.

Другият голям успех в рам-
ките на тези 9 месеца е, че
ПЕС стана много по-видима на
заседанията на Европейския
съвет. Ако в края на 2011 г.
ние имахме трима премиери,
след това загубихме Слове-
ния, но пък спечелихме Бел-
гия, Франция, Словакия, Румъ-
ния, управляваме в Хърватия.
В момента има една много по-
добра координация на пози-
циите на участниците от на-
шето семейство.  Не бива да
подценяваме и факта, че соци-
алист застана начело на Ев-
ропейския парламент. Това е
Мартин Шулц, който много
твърдо също отстоява нашата

алтернативна политика. За
този период ПЕС много актив-
но подпомагаше национални-
те партии в техните предиз-
борни кампании. Защото ПЕС
е толкова силна, колкото са
силни нейните национални
партии.

А като човек-международ-
ник, който се интересува от
външна политика, говоря за
Станишев, ПЕС беше много
активна в сътрудничеството с
партиите от “Арабската про-
лет” и по линия на Източното
партньорство, и с партиите от
нашите съседни страни.

 Сергей Станишев ще
бъде лидер на ПЕС в едно
интересно време - идват
нови европейски избори, ле-
вицата трябва да избере
свой кандидат за шеф на ЕК.
Кои са идеите, които той
смята да развива като пре-
зидент на ПЕС?

- Сергей Станишев пред-
стави вече някои от своите
постоянни приоритети в пред-
стоящата му дейност. Бих от-
кроила два основни. Първият е
свързан с разработването на
новата програма на ПЕС, коя-
то трябва да бъде приета дру-
гата година през месец май в
Лайпциг. Това ще бъде новият
манифест на ПЕС.

На второ място, но не по
важност, е процедурата, която
ще стартира ПЕС за избор за
единен кандидат за председа-
тел на ЕК. Това ще е нещо
уникално, защото нито една
друга европейска партия не е
имала такава процедура. Иде-
ята е да се даде възможност

на всяка една от партиите-чле-
нове на ПЕС да издигне кан-
дидат за председател. В мо-
мента се уточняват процеду-
рите, по които ще стане това,
но те ще бъдат много открити
и прозрачни.

 Какъв дивидент би на-
трупала левицата от подоб-
но действие?

- Най-важното е това, че
ПЕС ще има един кандидат и
то след провеждане на обща
кампания във всичките 27
страни-членки, сред всичките
30 партии-членове на ПЕС.
Защото това беше проблем на
предишните избори, пред кой-
то се изправихме през 2009 г.
Тогава десницата много отра-
но открои сегашния председа-
тел на ЕК като нейното лице.
Стигна се дотам, че имаше
леви правителства, които също
изразиха подкрепа за Барозу,
така че в един момент левица-
та стигна до положение, в ко-
ето беше разделена, защото
нямаше един кандидат, около

който да се обедини. Много е
важно ПЕС да се представи
силно, да спечели следващи-
те европейски избори, защото
само когато имаме мнозинст-
во в Европейския парламент,
когато имаме повече гласове
в Европейския съвет, когато
имаме мнозинство сред коми-
сарите, имаме и председател
на ЕК, тогава ще можем да
сменим курса на развитие на
Европа.

Много е важно и каква под-
крепа оказваме на нашите
партии, на които им предстоят
кампании през следващите 2
години. На България също й
предстоят тежки парламентар-
ни избори през 2013 г. и за

нас новата позиция на Сергей
Станишев като постоянен пре-
зидент на ПЕС е възможност
да се гарантират свободни и
демократични избори, защото
ще настояваме нашите парт-
ньори от ПЕС да изпратят меж-
дународни наблюдатели на
вота. Тази позиция на Стани-
шев дава и нови възможности
за България, защото той може
много по-силно да лобира за
националните ни интереси,
какъвто е приемането ни в
Шенген. Друга важна тема, ко-
ято се подценява, е какъв ре-
сурс ще бъде отделен на
България през следващата
многогодишна финансова рам-
ка, тоест колко милиарда евро
ще даде ЕС на страната ни, за
да може да се развива соци-
ално, инфраструктурно, за да
се насърчава конкурентоспо-
собността, но като че ли по
тази тема няма никаква инфор-
мация каква позиция защита-
ва българската страна и какви
са приоритетите за следващия

планов период.
 Като наблюдавате

обикновените социалисти,
какво е вашето мнение - след
този успех на БСП успяват
ли да възприемат европей-
ските каузи като свои
вътрешни такива?

- Специално кампанията
срещу младежката безработи-
ца беше много успешна. В нея
се включиха и нашите евроде-
путати - госпожа Илияна Йото-
ва е много активна по тази
тема. Съвместно с Младежко-
то обединение бяха направе-
ни редица конференции, сре-
щи с млади хора. По инициа-
тива на госпожа Йотова беше
издаден и наръчник за кари-

ерно развитие. Тази тема е
еднакво близка както на
българските млади социалис-
ти, така и на нашите приятели
в Германия, Испания, Англия и
други страни.

Естествено нашата задача
е колкото се може повече да
говорим при срещите си със
социалистите за това какво
представлява ПЕС, каква ви-
сока оценка е получила БСП,
че българин е начело на ПЕС.
По този начин да им покажем,
че Европа малко или много
стана по-близка до нас. Защо-
то в крайна сметка български-
те социалисти, а и не само те,
се интересуват днес от това
дали ще им бъдат увеличени
заплатите, дали ще имат до-
статъчно пари, за да си купят
лекарствата, дали ще могат да
си платят сметките през зима-
та, а като че ли отговор на тези
въпроси от страна на прави-
телството все още няма.

 След като заговорихме
за кабинета, какво е вашето

мнение - води ли той адек-
ватна европейска политика.
Питам ви, защото все по-
често се чуват мнения, че
премиерът е едно голямо
отсъствие на европейските
съвети, безцелно си щрака по
мобилния телефон и почти
не взема отношение по по-
ставените теми.

- Ако трябва да бъда откро-
вена, не само премиерът,
България отсъства от процеса
на взимане на решения в рам-
ките на ЕС. При публичната
изява на българските минист-
ри почти не се коментира те-
мата за това какви са българ-
ските приоритети, какви меха-
низми използваме за отстоя-
ването на тези приоритети,
какви мерки са предприети, за
да се гарантира голям ресурс
от европейските фондове за
следващия програмен период.
Стига се даже до комични
ситуации, в които представи-
тели на различни министерст-
ва, които на заседания на ек-
спертни групи защитават раз-
лични позиции. Участниците от
други страни изпадат в доста
неловка ситуация, защото това
означава, че България няма
национална позиция, която да
отстоява.

За съжаление, като човек,
който следи темата за евро-
пейската политика и управле-
ние на европейските фондове,
дори на страницата на Мини-
стерския съвет няма никаква
информация. Появяват се съоб-
щения, че Съветът по европей-
ски въпроси е приел позиция-
та на България за следващо
заседание на някой от съвети-
те, но няма никаква информа-
ция каква е тази позиция. Два
пъти годишно министър-пред-
седателят изнася доклад с ви-
димо отегчение в парламента.
Дълбоко се съмнявам, че той
дори е чел съдържанието на
този доклад, защото той е 40-
50 страници. Но, ако човек го
прочете внимателно, от него
също не се вижда какъв е на-
ционалният интерес и каква е
националната позиция. Това
отново показва, че България
наистина отсъства от процеса
на взимане на решения в Ев-
ропа, което е много жалко.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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ГЕОРГИЕВ

Да помогнем на ГЕРБ
да се самосвали!

Когато прокурорите
станат критици

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

СВЕТОВЕН ДЕН НА ТУРИЗМА. Отбелязва се
от 1980 г. по повод
приемането на ус-
тава на Световна-
та организация по
туризъм. Целта е
да се насърчава усещането на международната
общественост за значимостта на туризма и не-
говата роля за развитието на социалната, кул-
турната, икономическата и политическата сфера
на обществения живот.

ДЕН НА ТИГЪРА. Преди 12 години дузина
деца и възрастни
хора, облечени като
тигри и други заст-
рашени диви живот-
ни, излезли на па-
рад по улиците на
Владивосток. Тях-
ната цел била да
алармират човече-
ството за опаснос-
тите, които грозят тигрите в руския Далечен
изток. По данни на Фонда за спасяване на
тигрите днес в естествени условия живеят око-
ло 3500 “големи котки”, през миналия век бро-
ят им е бил около 100 000. Ако не се вземат
мерки, след 20 години тигрите ще изчезнат,
алармират природозащитници.

1825 - ПУСНАТА Е ПЪРВАТА В СВЕТА ЖП
ЛИНИЯ. Тя свързва анг-

лийските градове Стъктън и
Дарлингтън, разстоянието
между които е 38,7 км.
Историците я приемат за
първата в света не само
заради достатъчното раз-
стояние между градовете,
но и защото за първи път
железницата е публично достъпна - освен това-
ри се превозват и пътници. По трасето се из-
ползват три начина за возене на влаковете -
чрез изтегляне и спускане на съставите с въже-
та и стабилни парни машини, с конско теглене и
с локомотиви. Преобладавало конското теглене.

1917 - УМИРА ЕДГАР ДЕГА, ФРЕНСКИ ХУ-
ДОЖНИК (Р. 1834 Г.). Жи-

вописец, график и скулптор,
един от най-видните предста-
вители на импресионизма.
Оставя след себе си повече
от 2000 пастелни и маслени
картини, акварели, както и над
150 скулптури. Почти 10 годи-
ни преди смъртта си практиче-
ски спира да рисува заради
рязко влошаване на зрение-
то. Картините му се продавали за баснословни
за онова време цени.

1937 - ОТКРИТО Е ПЪРВОТО В СВЕТА УЧИ-
ЛИЩЕ ЗА ДЯДО КОЛЕДОВЦИ. Това става в

американското град-
че Албиън, щата Ню
Йорк. Кандидатите за
ролята на белобра-
дия старец изучава-
ли куп тънкости от
ежедневието на пер-
сонажа, като начина,
по който трябва да се
обличат, да лепят из-
куствената брада, да
звънят със звънчето и да говорят с децата.
Бъдещите Дядо Коледовци получавали ценни
съвети да не пушат, за да не подпалят мустаци-
те си, и да не се хранят с чесън, лук и други
противопоказни за ролята им храни.

1939 - УМИРА СТ.Л.КОСТОВ, ПИСАТЕЛ И
ЕТНОГРАФ (Р. 1879 Г.). Сте-

фан Лазаров Костов е опреде-
лян от критиката като най-
изтъкнатия ни комедиограф.
Автор е на 12 многоактни и 5
едноактни пиеси, измежду кои-
то най-известни са “Големанов”
(1927), “Златната мина” (1925),
“Вражалец” (1933) и др., влизащи и днес в ре-
пертоарите на родните театри. В тях авторът
гневно и саркастично излива своя протест и
възмущение от нравствената и политическата
поквара на времето си.

1962 - ОСНОВАН Е ВТУ „СВ. СВ. КИРИЛ И
МЕТОДИЙ”. На тази дата

с постановление на Минис-
терския съвет е създаден
Висшият педагогически ин-
ститут “Братя Кирил и Мето-
дий”, който през 1971 г. пре-
раства в университет. Първи-
те 340 студенти в института
се обучават в четири специ-
алности - българска филология, руска фило-
логия, история и изобразителни изкуства.

Дошло е време да
помогнем на ГЕРБ да се
самосвали! Видя се, че
както са я подкарали
пред наближаващата
тежка зима, редовните
избори идния юли едва ли
ще бъдат дочакани.

Все повече събития в
последно време показват,
че България никога от 23
години насам не е имала
по-некомпетентно, по-на-
гло, по-безпардонно и по-
рушащо управление от
сегашното.

Вчера кабинетът даде
на Дянков извънредно
голяма свобода с приетия
Закон за публичните фи-
нанси. Така той вече ще
може да променя бюдже-
тите на отделните ведом-
ства и общини, както и да

определя условия, ред и
срокове според партийна-
та повеля. Да не говорим
за прехвърлянето на от-
говорности на чужд гръб.
Става дума за същия Дян-
ков, който с действията си
досега съсипа големите
държавните фирми, източ-
вайки ги, за да кърпи
бюджета. Справка - НЕК
и “Булгаргаз”, докарани
от печалба до просешка
тояга - съответно със за-
губи по половин и четвърт
милиард. И вещаещи ни
липса на отопление тази
зима.

Същият Дянков, който
лиши от пари БДЖ със
залъгалки за псевдоре-
форми, за да станем сви-
детели на случки като
вчерашната - влак с един
вагон да превозва 200
пътници, наблъскани като
сардели от Ямбол до Вар-
на. Такова чудо само в
Третия свят може да бъде
видяно.

Ами призивът му от-
преди месец за тотална
разпродажба на остана-
лите държавни активи на
кой колкото даде, без
чакане и без много-мно-
го пазарлъци? Или толе-

рирането на монополис-
ти и концесионери, които
изсмукват малкото оста-
нали ни ресурси и не пре-
стават да изнасят печал-
бите си?

И пак Дянков, който
три години остави и
възрастните хора, и ра-
ботещите на фотосинте-
за, като замрази пенсии
и заплати, задуши мал-
кия и среден бизнес с
ината си да се разпла-
ща, спомогна за маса
фалити и вдигане на без-
работицата до невижда-
ни размери. За да смач-
ка българина до положе-
ние да пести от мизерни-
те си доходи дори за хра-
на. Да не говорим за дру-
ги експерименти на
ГЕРБ, свързани със за-
криването на болниците
и съсипването на българ-
ската наука и мачкането
на българското образо-
вание. И точно този, на-
ложен от днешната власт,
геноцид “възвиши” стра-
ната ни сред първенците
по самоубийства и про-
гони всичко младо и
кадърно зад граница.

Какво още трябва да
се случи, за да се събу-

дим? Те просто закриват
държавата. А е видно, че
самозабравилата се власт
вече подготвя безметеж-
ното си съществуване за
дните, когато ще й бъде
потърсена отговорност за
натворените безобразия.
Тя очаквано насади свои
послушковци с превес във
ВСС, за да си подсигури
юридически гръб, когато
един ден я погне проку-
ратурата.

Ето защо е време да
пратим ГЕРБ в история-
та! А страната от “чалга
коловоза” да се върне в
руслото на нормалността.
И тъй като опозиционни-
те партии повече говорят,
но трудно действат, това
явно ще го свърши маса-
та от потърпевши. ГЕРБ
вече успя да настрои
пенсионери срещу заети,
чиновници срещу бизне-
са, учители и лекари сре-
щу полицаи, болни сре-
щу здрави... Страната се
тресе от протести, чието
искане е само едно -
ГЕРБ и правителството
на Борисов да си ходят
час по-скоро. Време е!
Иначе ще разрушат всич-
ко до камък.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Дали не трябва да се
връщаме към антисталин-
ската литература? Ман-
делщам през 1933 г. е
написал:
Ний живеем без слух
за страната под нас,
десет стъпки встрани
глъхне нашият глас,
но дори в полугласните
теми става реч за
планинеца в Кремъл.

Когато поезията бъде
привидяна като политиче-
ска опасност, тъмната сян-
ка на диктатурата
настъпва. Дори и когато не
говорим за стихотворение,
а за текст на рап-песен.
Когато прокурорите за-
почнат да се правят на
литературни критици, пра-
вото заприличва на сюр-

реализъм.
Защо изведнъж обви-

нителите се самосезира-
ха за текст на песен, кой-
то е насочен срещу пар-
тия ГЕРБ, дори и критика-
та да е изразена по хули-
гански начин. Бардът на
тази власт, изпълнителят
на “Нашата полиция”,
първият приятел на Цве-
тан Цветанов - Веселин
Маринов, пее:
Горчива обич нека
ме опива.
От старите винари още
знам,
че истинското вино
е горчиво.
За подсладено - няма да

те дам!
Текстът е политически

скандален. Лирическият
герой иска да бъде опия-
нен, най-вероятно, защо-
то това е единственият на-
чин да понесе мъдрото и
бодро управление на
ГЕРБ. Да не говорим, че в
песента се казва, че ис-
тинското вино било горчи-
во, което влиза в остро
противоречие с европей-
ските директиви и вероят-
но е опит на лирическия
герой да оплюе успехите
на властта в работата с
еврофондовете.

Къде е прокуратурата,
че не привика изпълните-

ля Веселин Маринов,
нищо, че песента е поне
от 15 години? Оттук на-
татък всеки, осмелил се да
напише или изпее нещо,
трябва да е готов да го
обясни. Поетите не бива
да заспиват, а да се готвят
за призовки посред нощ и
посещения в прокуратура-
та за вечерни литератур-
ни дискусии.

Вън от шегата - няма
значение дали текстът на
двамата рапъри има лите-
ратурни достойнства.
Няма значение харесва ли
ни той или не. Прокурату-
рата няма място в литера-
турата. Държавните обви-

нители не могат да бъдат
естетически оценители на
метафори. Те не могат да
осъдят голям престъпник,
а са се заели с поп-култу-
рата. Когато прокурорите
потърсят теми за работа в
литературата, значи
държавата наистина е за-
приличала на психиатрия.
И всичко това е страни-
чен ефект от огромната
машина за безсмислици
на властта. Управляващи-
те са машина за лозунги и
заради това се почувства-
ха уязвени в сферата на
литературата. Очевидно
имаме нов феномен -
бъдещата диктатура раз-
позна музиката като свой
естествен враг. Защото
свободното мислене и бо-
тушът не се понасят. Но
кой, кой позволи на про-
курорите да се правят на
критици? Кой им
развързва ръцете да раз-
питват музикални
изпълнители? Не се за-
блуждавайте - почва се
отдалече. Близо е мигът,
когато всеки ще може да
бъде привикан да обясня-
ва произхода на нелегал-
ните си мисли.

България не се проме-
ня. Най-доброто описание
на шизофреничната ситу-
ация днес може да наме-
рим у Гео Милев. В стати-
ята “Полицейска критика”
той казва:

Забранено е -
да се говори
да се мисли
да се пише
да се чете
а най-сетне и
да се живее.
Длъжен съм да ви

предупредя. Извършване-
то на което и да е дейст-
вие от тези може да ви
нареди сред противници-
те на ГЕРБ.
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Грозни станал най-щастливият град в Русия. 
До този извод стигна мониторинговата  аген-
ция NewsEffector след проведено изследване 
под наiлов „Индекс на щастието в градовете 
на Русия “, предаде „Интерфакс“. След чечен-
ската столица в списъка на градовете с най-
щастливо население се нареждат Тюмен и 
Казан. В „щастливата“ десетка влизат също 
Сургут, Краснодар, Сочи, Нижневартовск, Но-
воросийск и Белгород. Москва е едва на 52 
място по индекс на щастието. Не са особено 
щастливи и жителите на други милионни гра-
дове. Санкт-Петербург се озова на 16-то 
място, Екатеринбург – на 49-то, Новосибирск 
– на 13-то място.

„Газпром“ няма да намалява доставките на газ 
в страните от Евросъюза в отговор на антимо-
нополното разследване срещу него, чието на-
чало Европейската комисия обяви във втор-
ник. Това заяви говорителят на Владимир 
Путин Дмитрий Песков. „За ответни мерки не 
може да става и дума, цитира Ройтерс изказ-
ването на господин Песков.— Десетки години 
„Газпром“ поддържа репутацията си на надеж-
ден доставчик на природен газ и в действител-
ност се явява гарант на енергийната сигурност 
в Европа“. Европейската комисия подозира 
„Газпром“ в евентуално нарушение на чл. 102 
от Договора за функциониране на ЕС, който 
регулира конкуренцията в частния сектор.

Най-щастливите

Без газова война 

ДМИТРИЙ БУТРИН
КОМЕРСАНТ

Срещата на върха на Азиат-
ско-тихоокеанското икономи-
ческо сътрудничество (АТИС) 
донесе добри резултати за Ру-
сия. Допреди половин година 
АТИС не беше „мека алтерна-
тива“ на партньорството с ЕС.

Ориентирите 
на Русия:
от Европа
към Азия

Тенденция  На срещата на върха на АТИС се прояви тенденцията за „завой на изток“ 

Срещата на 
върха на АТИС 
бе запомнена 
с дружеската 
атмосфера,  
в която се 
обсъждаха 
нови идеи 

От публикуваните комюнике-
та от срещата във Влади-
восток стана ясно, че АТИС се 
изявява именно като икономи-
ческо обединение. Най-голя-
мото постижение на срещата 
на върха са поетите от учас-
тниците задължения до 2015 
г. да се въздържат от ръст на 
защитните вносни мита и съ-
гласуването на списък с 54 
екологични стоки, по които се 
предлага намаляване на внос-
ните мита в течение на три го-
дини до 5% (сега те достигат 
25-30%).

Резултатите от срещата на 
върха са важни за Русия с 
това, че във Владивосток само 
бе спомената темата за Тран-
стихоокеанското партньор-
ство (ТТП), което бе предложе-
но от САЩ през 2009 г. като 
възможно споразумение за 

свободна търговия между де-
ветте развити икономики на 
АТИС, в което Русия и Китай 
нямат шансове да влязат. Ако 
на предишната среща на върха 
на АТИС в Хонолулу председа-
телят на КНР Ху Дзинтао 
заяви, че страната му принцип-
но подкрепя идеята за ТТП, то 
във Владивосток темата не по-
лучи по-нататъшно развитие. 

Въпреки напрегнатите поли-
тически отношения между 
Русия и Япония „японските“ ре-
зултати от срещата на върха 
на АТИС се оказаха положи-
телни – Япония изрази готов-
ност да участва в руския про-
ект по износ на втечнен газ 
„Владивосток СПГ“. Беше по-
дписано споразумение между 
холдинга „ИСТ“ и „Mitsui“ за же-
лезопътния транспорт, както и 
други договори. Руско-япон-
ските преговори в рамките на 
срещата на върха на АТИС не 
се афишираха много, но въз ос-
нова резултатите от тях на 9 
септември президентът Вла-
димир Путин съобщи за пред-
стоящата визита в Русия на 
премиер-министъра на Япония 
Йошихико Нода за обсъждане 
на ключови проблеми в отно-

шенията между двете страни. 
Добрият тон на преговорите от 
7-9 септември бе запазен по 
време на срещата на АТИС и от 
ръководителя на „Газпром“ 
Алексей Милер, който с енту-
сиазъм обяви, че доставките 
на газ на държавната монопол-
на фирма в страните от Азиат-

ско-тихоокеанския регион „в 
най-близките години... ще над-
вишат обема на доставките за 
Европа“. Владимир Путин на 
заключителната пресконфе-
ренция във Владивосток дори 
обвини ЕС, че изисква от Русия 
да продължи „да субсидира“ с 
евтин газ Източна Европа.

Вие сте на ход, царе на шахмата!
Гросмайстори За какво си говорят, когато не са заети с игра?

В представите на 
по-голяма част от 
хората шахматистът 
е човек, който не е 
от този свят и който 
е изцяло потопен 
в събитията, случ-
ващи се в неговия 
черно-бял свят. 
Списание „Руский 
репортер“ разгова-
ря с петте водещи 
гросмайстори на 
Русия. Всичко се 
оказа съвсем раз-
лично. ПРОДЪЛЖЕНИЕ НА СТР. 8

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

В
еднъж реших, най-накрая, да си купя 
хубави обувки. Хубавите обувки в ма-
газина до нас струваха 150 долара. Това 
ме озадачи, защото в Италия, където 

правят тези обувки, те струват 25-30 долара. 
„Е, как така!?“ – казах на продавача. Той сниз-
ходително ме огледа и ми обясни, че транспор-
тът струва пари и това покачва цената. Може-
ше да се  съглася, ако не знаех, че в Ню Йорк 
същите италиански обувки се продават за 40 
долара (а дотам транспортът е още по-скъп). 
Ами кафето по 6 долара, ами салатата от крас-
тавици за 15, ами ризата за 50!... Много хора в 
Русия не харесват капитализма. И на мен не 
ми харесва, тъй като знам, че това не е ника-
къв капитализъм, а вътрешно желание да за-
грабиш нещо и бързо да офейкаш. Да открад-
неш кредити, нефт, желязо, злато, вестник, да 
продадеш с баснословна надценка, а след това 
да избягаш... У нас ще се появи нормален пазар 
тогава, когато в него заработят не мързеливи 
и алчни, а честни и работливи хора. И в ника-
къв случай по-рано. (За пазара –  на стр.3)

Колко струва?

Играчите приличат на скачени съдове
ВЛАДИМИР КРАМНИК

ВЪЗРАСТ 36

МЯСТО В РЕЙТИНГА НА ФИДЕ 3

Като се замисля, при мен нико-
га не се събират три поредни 
дни без шахмат, дори един цял 
ден без шахмат. Било то съв-
сем мъничко – да погледна 
изиграните през деня партии, 
да поставя в компютъра си ня-
каква ситуация за да може той 
да я пресметне. Затова ми е 
трудно да усредня. Да кажем 
така: занимавам се четири 
часа на ден, но това нищо не 
означава. С годините е все по-

трудно да намирам време: 
имам семейство, дете, много 
различни обществени задъл-
жения.

Шахматистите, които седят 
един срещу друг, са като скаче-
ни съдове: ако при единия на-
малява, то при другия се увели-
чава. Започваш да чувстваш 
състоянието на противника. По 
време на продължителен мач с 
един и същ съперник огромна 
роля започва да играе психо-
логията. Спаски е казвал, че 
мачът за световен финал отне-
ма три години от живота.
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 Да влезеш в топ 5
РАН създаде проект на супер-
компютър с производител-
ност 10 петафлопса. Той тряб-
ва да стане руският лидер в
изчисленията. Засега най-
мощният компютър у нас е 
този в Московския държавен
университет „Ломоносов“ с 
производителност 0,9 пе-
тафлопса. Той заема 22-ро 
място в световната класация
на суперкомпютрите. На 
първо място е американският 
Sequoia с мощност 16,32 пе-
тафлопса. 

Измисленият град
Лев Лурие, удостоен с награ-
дата „Анциферов“ за най-до-
бро историческо проучване на 
Петербург, издаде книгата 
„Петербург на Достоевски. Ис-
торически пътеводител“. Дос-
тоевски се смята за един от 
„най-петербургските“ писате-
ли. Той пристига в града на 15 
години и остава тук почти 
през целия си живот. Книгата
има пет  глави – пет маршрута, 
които съвпадат с хронология-
та на живота на писателя.

ДЕТАЙЛИ

Безопасни бомби
В края на лятото бяха унищо-
жени над 26 хиляди тона 
бойни отровни вещества, или 
повече от 65% от цялото хими-
ческо оръжие на Русия, оста-
нало в наследство от СССР.

Сложността на процеса 
идва оттам, че броят на ава-
рийните боеприпаси стреми-
телно расте. Към настоящия 
момент са открити и унищоже-
ни над 7000 аварийни боепри-
паса. (При 522 за предишните 
години и вече 3010 през тази 
година).

„Хонда“ – най-крадена
Автокрадците в Русия са 
много, ама много, като лавро-
вият венец в това съмнително 
състезание получават япон-
ските коли. Кражбите на авто-
мобили в Русия надхвърлят 
3500 хиляди коли месечно. 
Сред абсолютните лидери е 
любимата на автоджамбазите 
„Хонда“. Тя се радва на внима-
ние и преди десет години, и 
преди една и преди половин 
година. „Хонда Акорд“ и джип
„Хонда CR-V“ си поделят пър-
вото място в списъка.

Патриарх Кирил смята, че 
това са „пробни атаки“ и не се 
уморява да го подчертава в 
своите обръщения към вярва-
щите.

Животът на църквата в пос-
тсъветска Русия още дълго ще 
бъде разтърсван от открития. 
Дотогава, докато религиозна-
та необразованост и антирели-
гиозната предубеденост на не-
голяма, но често влиятелна 
част от руското общество про-
дължи да възприема и описва 
този живот с враждебни клей-
ма. Едно от тези „открития“ 
беше стоенето на опашка, за 
да се види донесената в Русия 
светиня – пояса на Пресветата 
Богородица. Милиони хора 
отидоха тогава в храма. И ето 
че у някой, според патриарха, 
е възникнало желание да про-
вери дали е истинна тази при-
вързаност на руснаците към 
вярата, или пред него е само 
„безличната маса на тихото, 
аморфно мнозинство“. Прово-
кациите са имали за цел да 

същественото – правото се 
крепи върху страха от наказа-
ние. Моралът, който днес така 
се опитват да преместят в сфе-
рата на условното и относител-
ното, по думите на патриарха, 
представлява „вътрешна пре-
пратка“ към общността, „ду-
ховна връзка, която обединява 
хората“. Съдейки по атаките 
на вандалите, ще ни се наложи 
да се борим не с нарушенията 

Провокациите са целели да проверят привързаността на народа към своите светини, смята Кирил

„сърце“ – светостта, свещено-
то. Това е предизвикателство 
срещу „святата Рус“ – не мито-
логичния образ и не историче-
ския спомен, а тази духовна и 
културна инварианта, която от 
над десет века поддържа на 
земята нашата култура и циви-
лизация.

Днес е модерно да се упова-
ваме на първенството на пра-
вото, но патриархът напомни 

на морала, които винаги са съ-
ществували, а с разрушаване-
то му.

Църквата много държи на 
автономията си и смята, че 
само свободата й дава въз-
можността за духовно влия-
ние. Тя помни прекалено добре 
опита от сливането й с държа-
вата през XIX век – този урок 
вече е минат, окупацията на 
църквата от страна на държа-
вата не й донесе нищо хубаво.

Участието на вярващи висо-
копоставени политици в патри-
аршеските църковни служби, 
което така дразни много опо-
ненти на църквата, е свидетел-
ство за изключително добро-
желателен диалог, а не за 
нещо друго, смята предстояте-
лят. Не сливане, а христиани-
зация на обществото – ето 
какво плаши опонентите. Ето 
къде, както се казва, се крие 
коренът на всичко. Страхът от 
това, че православието, което 
беше почти разрушено в съвет-
ско време, за 20 години успя да 
се върне в живота на народа. 
Съдейки по постулираните от 
патриарха ценности, ние отно-
во имаме шанс да се прибли-
жим към принципите на честта 
на руската дворянска епоха.  
Този шум се вдига, за да ни 
спрат. Няма да ни спрат.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

УДАЧНО 
ДОПЪЛНЕНИЕ
САЩ

Напливът на китайски селско-
стопански работници в Русия 
отразява ръста на търговия-
та и укрепването на икономи-
ческите връзки между двете 
страни, едната от които е бога-
та на земя, а другата – на хо-
ра. Много години, още от раз-
падането на СССР, се правеха 
опити да се използват тези 
силни страни, които сполучли-
во се допълват, в реални въз-
можности за бизнес. Възможно 
е китайските инвестиции в ру-
ското селско стопанство да се 
окажат не по-малко важни.

ДУЕЛ МЕЖДУ РУСИЯ 
И ЕС
ИТАЛИЯ

Европейски газов дуел. Кремъл 
хвърля ръкавицата на Брюксел. 
Срещу процедурата за нару-
шения, предприета от Европей-
ската комисия по отношение на 
руската газова компания „Газ-
пром“, обвиняван в неспазва-
не на нормите за конкуренция 
в осем страни от Източна Евро-
па, президентът Владимир Путин 
публикува декрет с достатъчно 
красноречиво заглавие: „Мерки 
по защита интересите на Руска-
та федерация при чуждестран-
ната дейност на руски компа-
нии“.

ТЕ СА ЗНАЕЛИ ИСТИНАТА 
ЗА КАТИН
ПОЛША

Американците са криели дока-
зателства за това, че по време 
на Втората световна война те са 
знаели, кой в действителност е 
убивал в Катин. Тази информа-
ция е можела да компрометира 
президента Рузвелт, който твър-
дял, че престъплението в Катин 
е дело на Третия райх: „Всич-
ко това, със сигурност, е нем-
ска пропаганда и е извършено 
от немски ръце. Абсолютно съм 
убеден, че това не е сторено 
от руснаците“. Катин си остава 
препъникамък в руско-полските 
отношения.

РУСКАТА СРЕДНА КЛАСА 
ОЩЕ НЕ Е ТАКАВА
САЩ

Русия явно става по-богата и 
това е добре. Но все едно – тя 
си остава много бедна страна и 
значителна част от нейното на-
селение търпи материални ли-
шения, каквито в развитите за-
падни страни не е имало вече от 
около две поколения. 
Доходите на „средната класа“, 
тоест средните заплати на рус-
наците, които имат относително 
добра работа, както и преди из-
глеждат изключително ниски по 
западните стандарти и в близко 
бъдеще няма да бъдат сравни-
ми с тях.

„ВСЕ ЕДНО, НЯМА ДА 
РАЗБЕРЕТЕ“
ГЕРМАНИЯ

Едуард Лимонов – гуляйджия, 
пияница, шивач, писател, вой-
ник, политик, той е човек оби-
чащ, страдащ, ненавиждан, бър-
борко – днес Едуард Лимонов се 
намира в лошо настроение. „Аз 
ненавиждам да обяснявам на 
вас, чужденците, за Русия“, за-
явява той. – Все едно – няма да 
разберете“. При това той пред-
ставлява туба с бензин в търсе-
не на кибрит. Той е революцио-
нер в търсене на революция. В 
тази пъстра среда от руски опо-
зиционери изглежда той е най-
забележителен… и отчаян.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

В Русия има такива дни в на-
чалото на есента, особено лю-
бими от народа, когато след 
кратко захлаждане идва топло 
време.Този период от година-
та се нарича „циганско лято“. 

ЦИГАНСКО ЛЯТО

ФОТОФАКТ

„Това е атака срещу светата Рус“

ЕЛЕНА ЯКОВЛЕВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

ВЛАДИМИР ДЗАГУТО
КОМЕРСАНТ

Предизвикателното изпълне-
ние на „Пуси Райът“, открадна-
тите мощи, изписаните с оскър-
бления стени на църкви... Какво 
се крие зад тази агресия? 

Голяма част от тази сума пред-
ставлява стойността на обо-
рудването за „Белене“. След 
като България се отказа от 
проекта, то вече не й е нужно. 

„Росатом“ поиска от България 1 милиард евро

Православие Какво отговори патриархът на хората, които се нахвърлиха срещу църквата

Белене   „Атомстройeкспорт” подаде иск в Международния арбитражен съд

„Росатом“ не успя да съгласува 
с България сумата, която 
София трябва да изплати по 
разтрогнатия през март дого-
вор за строителството на АЕЦ 
„Белене“. Сега държавното 
предприятие официално иска 
неустойка. След като през 
март България се отказа от 

проверят именно привързанос-
тта на народа към своите све-
тини, готовността да ги защи-
ти, е уверен патриархът. Абсо-
лютното мнозинство руснаци 
не приема кощунството. Църк-
вата обаче е силно засегната. 
При това е засегнато много „се-
риозно нещо“ в църквата, и не 
само в нея, но и в самия начин 
на живот на нашето общество. 
Засегнато е ценностното 

„Белене“, въпросът с дълга 
трябваше да се реши от съв-
местна работна група. По 
данни на „Комерсант“, групата 
се е събирала два пъти, но не е 
успяла да стигне до решение. 
„Атомстройекспорт“, който е 
част от „Росатом“, увеличи раз-
мера на иска си към Национал-
ната електрическа компания 
(НЕК) на България до 1 млрд. 
евро, съобщи руската компа-
ния. Искът ще се разглежда в 
Международния арбитражен 
съд към Международната тър-
говска палата в Париж. Съ-
ществена част от дълга, която 

„Атомстройекспорт“ възнаме-
рява да изиска, е заплащането 
на поръчаното и частично про-
изведеното оборудване, което 
и в момента се намира в Русия. 
Ако НЕК заплати за произве-
дената продукция, оборудва-
нето ще бъде доставено в Бъл-
гария- 

През март Бойко Борисов 
предлагаше почти готовия ре-
актор да се използва за строи-
телството на седми блок в АЕЦ 
„Козлодуй“. Но през август пра-
вото за изготвянето на техни-
ко-икономически анализ бе 
прехвърлено на основния кон-

курент на „Росатом“ – японско-
американската Westinghouse. 

За АЕЦ „Белене“ Росатом“ 
използва проекта АЕЦ-92, по-
новите блокве се изграждат по 
друг проект – АЕЦ-2006 (и в 
двата случая се използват во-
до-водните реактори ВВЕР).

Ръководителят на информа-
ционната агенция Nuclear.ru 
Иля Платонов отбелязва, че се 
е планирало по схемата АЕЦ-
92 в бъдеще да бъдат оборуд-
вани трети и четвърти блок на 
АЕЦ „Куданкулам“ в Индия, но 
за тях все още окончателно не 
е определен проектът. 
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Беседата води
Елена Кукол

Русия стана член на  СТО. На 
въпросите на „РиБ“ отговаря 
директорът на департамента за 
търговски преговори към 
Министерството на икономиката 
Максим Медведков.

Ще играем по правилата на СТО

Церемонията по подписването 
за присоединяването на Русия 
към СТО

милиарда долара на година са 
губели руските металургични 
предприятия преди встъпване-
то в СТО заради ограничения в 
достъпа до други пазари.

милиарда рубли на година биха 
могли да загубят руските живот-
новъди от продажбата на свин-
ско месо без компенсационните 
мерки от страна на държавата.

- това е броят на антидъмпинго-
вите мерки срещу руски стоки 
на външния пазар, заради които 
страната годишно е губела ми-
лиарди долари.
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ЦИФРИ

Прогнози и мнения

Максим Юревич, кога все пак в 
щаб-квартирата на СТО в Жене-
ва ще се появят наши хора, които 
ще започнат да работят по швей-
царско време?
Наши хора, специалисти по 
СТО, работят в Женева от 
края на 1980-те в състава на 
постоянното представител-
ство на Русия в международни 
организации. Това е малък, но 
професионален, силен колек-
тив, който добре познава тема-
та.

Така че ние имаме достатъч-
но време, за да създадем от-
делно постоянно представи-
телство към СТО, както напра-
виха по-голяма част от другите 
страни. Сега се подготвят 
предложения в тази насока. 
Това е рутинна работа, която 
като правило отнема от поло-
вин до една година.

Ние много общувахме с коле-
ги от другите мисии към СТО и 
можем да вземем под внима-
ние и техния опит – например 
на колегите от Бразилия, които 
през първите години след при-
съединяването си канеха на 
работа в мисията си стажанти 
от отрасловите ведомства и 
даже от частния сектор.

Тази програма помогна за 
бързото създаване на основа 
от професионалисти и днес 
бразилският екип се смята за 
един от най-ефективните.

Или пък да вземем САЩ, 
които включиха постоянното 
си представителство в Женева 
в структурата на Офиса на 
търговския представител – ве-
домство, което координира ця-
лата работа по СТО в страна-
та. Подобна схема може да по-
виши ефективността на работа 
на цялата верига.

А колко общо професионални 
специалисти ще са ни нужни за 
пълноценна работа в СТО – на 
федерално и регионално ниво?
На федерално ниво около 300-
400, при това основно с тясна, 
специализирана квалифика-
ция. В Русия има няколко цен-
търа за поготовката им, като 
голяма част от тази работа 
може да бъде проведена в 
Москва и Санкт Петербург.

С какво ще започне нашата ра-
бота в организацията?
За начало трябва да проучим в 
детайли какво се случва там в 
отделните направления. Ста-
тутът на наблюдател в СТО не 
ни позволяваше да получим 
достъп до всички материали. 
На тази основа ще трябва да 
изберем приоритетите – какво 
трябва да бъде  свършено на 
първо място, къде да участва-
ме активно, къде просто да 
гледаме какво става. Реше-
нието ще зависи от практиче-

ската и системната значимост 
на дадена тема.

Безусловен приоритет ще е 
подкрепата за приключване 
присъединяването на Ка-
захстан. Има цяла редица 
теми, по които трябва да рабо-
тим в тясно сътрудничество с 
колегите от Казахстан. Трябва 
да помогнем на Беларус. Пред-
стои много вътрешна работа. 
На първо място – да осигурим 
изпълняването на задължени-
ята на Русия по СТО, да създа-
дем екип от представители на 
ведомствата, които ще рабо-
тят с Женева. Трябва да опре-
делим формата на участие в 
тази работа на колегите от Ев-
разийската комисия, в чиято 
сфера също влизат някои от 
въпросите относно нашето 
участие в СТО.

Експертите ни казаха, че би било 
от полза да издигнем представи-
тели на Русия на ключови посто-
ве в СТО. Могат  ли те да претен-
дират за такива позиции?
Теоретично могат, но не ведна-
га и не всички. Изискванията 
към съветник в секретариата 
– днес погледнах на сайта спи-

съка със свободни позиции в 
СТО – са съществено по-стро-
ги, отколкото към служител в 
други международни организа-
ции. Първо, изискват се безу-
пречни способности по подго-
товката на аналитични и 
юридически заключения (по 
СТО). Второ, изисква се уме-
ние ясно и аргументирано да 
защитава своята позиция 
устно и писмено. Трето, необ-
ходим е опит във воденето на 
преговори, както и в общуване-
то с други хора, включително 
работа в международен екип, 
организационен опит. Също 
така кандидатът трябва да 
може да работи под напреже-
ние в рамките на строги време-
ви ограничения. Плюс два 
езика – английски и френски, 
университетско образование и 
много други изисквания.

От какво според Вас трябва да 
се започне, за да се отстояват 
интересите на Русия? Към кои 
партньори и в кои отрасли имаме 
претенции?
Този отговор трябва да бъде 
даден от руските компании. Те 
вече посочиха някои приорите-

ти – става дума за пречките 
пред развитието на руския 
износ на стоки и на услуги, 
които от наша гледна точка не 
съответстват на нормите на 
СТО.  Членовете на СТО имат 
правото да разчитат на това, 
че ние ще сведем нашите тър-
говски ограничения в съответ-
ствие със СТО. Ние имаме 
право да разчитаме на анало-
гични действия от тяхна стра-
на. Едни ограничения ще бъдат 
отменени доброволно, други 
навярно ще изискат усилия.

Веднъж казахте, че за успешна 
конкуренция в условията на СТО 
предприятията трябва да имат 
достъп до евтини и  дългосроч-
ни кредити...
Не аз го казах, а руският биз-
нес, който продължава да го 
твърди и досега. Позицията му 
е разбираема. Ако в резултат 
на присъединяването към СТО 
условията на конкуренция се 
изравняват за руските и за 
чуждестранните фирми, то те 
трябва да се изравнят във 
всичко. Достъпът до пари е 
един от най-важните фактори 
за конкурентоспособността. 

Ако обичате, посочете три глав-
ни плюса, които ни дава присъе-
диняването към СТО.
Стабилност на условията за 
външна търговия, намаляване 
на митническите и админи-
стративни пречки, възможност 
за участие в изработването на 
правила за международно ико-
номическо сътрудничество.

А  кои три главни риска  трябва  
да имаме предвид?
Намаляване на вносните мита, 
ограничаване на формите на 
държавна подкрепа на отра-
слите и като следствие ръст на 
конкурентоспособността на 
чуждестранните стоки. Важно 
е да имаме предвид, че Све-
товната търговска организа-
ция не забранява протекциони-
зма  в  икономиката ,  но 
ограничава методите му. Зато-
ва на практика всяка една за-
дача на промишлената или аг-
рарната политика може да 
бъде решена в рамките на СТО 
– само е нужно да се потърси 
адекватен вариант.

Игор
Юргенс

ИКОНОМИСТ

Денис Мантуров
МИНИСТЪР НА 

ПРОМИШЛЕНОСТТА 
И ТЪРГОВИЯТА

Влизането на Руската федера-
ция в Световната търговска ор-
ганизация ще открие пред стра-
ната ни както нови възможности, 
така и проблеми, които тряб-
ва да се предвидят, за да не ни 
връхлетят лавинообразно. 
Не веднъж сме дискутирали как-
во трябва да се направи в об-
ластта на енергетиката, как 
постепенно да стимулираме неф-
тения отрасъл, производството 
на хиляди продукти с висока до-
бавена стойност на нефт и газ. 
Сигурният коз на Русия обаче – 
нефтът и газът – може да изгу-
би магическата си сила в близ-

В рамките на Световната търгов-
ска организация руските власти 
възнамеряват активно да се бо-
рят срещу ограниченията върху 
продажбата на стоки родно про-
изводство на чуждите пазари. 
Досега от това губеха само ме-
талурзите – около два милиар-
да долара годишно. Държавата 
ще ги подкрепи допълнително, 
като отмени митата и данъка до-

ките десет години. Но страната 
ни има друг, не по-слаб ресурс 
– земя и произвежданите от нея 
продукти. Говорим за селското 
стопанство. 
Влизането на Русия в СТО и ра-
ботата съответно в нови и дос-
та строги икономически условия 
значително ще изостри пробле-
ма с растящите задължения на 
родните земеделски производи-
тели към банките, което без при-
емането на подобаващи мерки 
за компенсация ще ги направи 
неконкурентоспособни за све-
товния селскостопански пазар. 
Трябва максимално да се облек-
чат трудностите на прехода и да 
се даде „модернизиран тласък“ 
на аграрно-промишления ком-
плекс.

бавена стойност върху вноса на 
миннодобивно и металургично 
оборудване, което не се произ-
вежда в Русия. 
Данъчни облекчения ще получат 
и големите инвестиционни про-
екти. Решенията за това могат 
да бъдат взети в близко време. 
Борбата на металурзите с бари-
ерите пред външните пазари ще 
се води с инструментите на Све-
товната търговска организация, 
които им позволяват да оспор-
ват дискриминационните кво-
ти за износ и ограниченията за 

ЕКСПЕРТИТЕ ГОВОРЯТ

ЕКСПЕРТИТЕ ГОВОРЯТ

От нашата маса 

Държавата ще подкрепи металурзите
достъп на руския метал до дру-
ги страни. 
Разбира се, в най-скоро вре-
ме ще предложим на тези стра-
ни-членки на СТО да свалят въ-
просните ограничения. Все пак 
за Русия остава възможността 
да прилага свои защитни мер-
ки спрямо вносната продукция. 
Като това се отнася не само за 
руския пазар, а и за пазари-
те на Беларус и Казахстан, обе-
динени в Митнически съюз. Ще 
прилагаме активно тези защит-
ни мерки.

ВЪПРОС – ОТГОВОР 
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РИММА АХМИРОВА
СЪБЕСЕДНИК

Седмичникът „Събеседник“ 
публикува материал по темата, 
изнесена като заглавие. Без да 
се съгласяваме във всичко с 
автора, ние все пак решихме да 
предложим статията на вашето 
внимание. Да я обсъдим?

Защо руснаците 
идват в България?

Билет в една посока Повечето руснаци се настаняват, разбира се, край Черно море

В съветски времена наричаха 
България 16-та република за-
ради здравите връзки с наша-
та страна. СССР и социалисти-
ческа България отдавна ги 
няма, а руснаците, както и 
преди, са не само чести гости, 
но вече са и най-близки съседи 
за българите – много наши съ-
отечественици отиват в слън-
чева България, за да се засе-
лят там. А дали мястото им е 
там – четете и преценявайте.

Рай за пенсионерите
Московчанката Виолета Ми-
хайловна прилича повече на 
героинята мис Марпъл, откол-
кото на руска пенсионерка. 
Строга шапка с цвете, пола и 
блуза с класическа кройка, 
съсредоточен поглед. Тя е от 
поколението съветски граж-
дани, за които България бе 
един от малко достъпните 
прозорци към един абсолютно 
различен, задграничен живот, 
където не е затрупано с боклу-
ци, пътищата са гладки, пло-
довете пресни, а в магазините 
цари изобилие и разнообра-
зие.

Виж, в Русия Виолета Ми-
хайловна е недобре платен 
преподавател във ВУЗ и пен-
сионерка, тук е преуспяла ак-
тивна дама, която мечтае да 
повтори екскурзията на своята 
младост – да се качи на Шипка, 

$15 
милиарда
такъв е според 
прогнозите на ана-
лизаторите обемът 
на руския пазар 
на недвижимост в 
чужбина.

30% 
с толкова е нарас-
нало търсенето за 
една година на жи-
лища от затворен 
тип по курортите в 
България в сравне-
ние с м. г.

€413
милиарда
за тази сума в те-
чение на 5 години 
в Европа ще бъ-
дат предложени за 
продажба недви-
жими имоти.

ЦИФРИ

ктите струват малко по-евти-
но, отколкото в Москва) и 
политическите събития в 
Русия. За тях България е да-
лечна и безопасна вила. – Да, в 
съветско време се шегуваха: 
„Кокошката не е птица, с Бъл-
гария нямаме граница“, а сега 
България – това е Европейски 
съюз, с всички произтичащи от 
това обстоятелства. До Бълга-
рия се лети малко повече от 
два часа – някои се опитват 
дори за повече време да стиг-
нат до дачите си в Подмоско-
вието, а цените тук са по-ни-
ски, отколкото дори и в 
руската провинция, затова 
съвсем доскоро България пре-
живяваше истински бум от 
руски инвеститори, – разказва 
за „Събеседник“ брокерът от 
една българска агенция Сте-
фан Войнов. Българският бро-
кер премълчава, че в приятел-
ска България част от руснаците 
са се сблъскали със сериозни 
проблеми.

Дом с клопка
И така, ето ви типичен пример 
за българско недвижимо иму-
щество. Морето е на 100 метра 
от прага, буйна зеленина на 
двора, три басейна, шезлонги, 
хамаци, комфортни стаи – в 
общи линии всичко необходи-
мо, за да усетиш вкуса на ку-
рортния живот. Жилищният 
комплекс е побрал в себе си 

най-разнообразна публика – от 
обикновени руснаци, закупили 
за 30 хиляди евро апартаменти 
от 20 квадрата, до звезди от 
първа величина.

„Звездният“ хотел се пре-
върна, може да се каже, в ро-
доначалник на „руската рево-
люция“ – московчани се 
вдигнаха на бунт срещу мест-
ната управляваща компания, 
която дере по три кожи от по-
стоянно живеещите.

– Тук размерът на данъците 
и издръжката на жилището не 
са високи, но самата система е 
много хитра: първо – балконът 
също се счита за жилищна 
площ, за разлика от Русия, а 
освен това към дължимото се 
прибавят и идеалните части – 
ако жилището е 20 квадрата, 
както е нашето, то допълни-
телно се плащат 20 квадрата 
от общата територия. Общо 
взето, при нас се получава 
около 800 евро годишно. Тук 
почиваме само през лятото, 
вече пет години поред, но сега 
се замисляме за продажба, – 
разказва московчанката 

Елена, една от жителките на 
престижния комплекс.

Европейската криза малко 
ослаби „руското нашествие“ в
България. По крайбрежието 
мине не мине и се срещат недо-
вършени български обекти, в 
които са инвестирани основно
руски рубли. България прилича 
на Русия както в хубавото, 
така и в лошото. Например тук
също е рисковано да се инвес-
тира в недвижимо имущество 
в етапа на строителството не 
са малко случаите, при които 
се оказва, че строящата се 
сграда е ипотекирана към 
някоя банка, и ако нещо тръгне 
накриво – изгарят всички вло-
жения.

Новите българи
Повечето руснаци отсядат, 
разбира се, край морето. Ре-
кордът на почивките се държи 
от курорта Слънчев бряг, къде-
то цените не са толкова висо-
ки, колкото на Златни пясъци,
а природата е много сходна и 
на двете места. В крайбрежни-
те къщи липсва даже централ-
но отопление, затова те пусте-
ят през зимата. В редки случаи 
някои руснаци се опитват да
организират тук дребен бизнес 
от типа на хотел или автомив-
ка, но съгласно местното зако-
нодателство чужденци с биз-
нес в България са задължени 
да осигурят работа за българи. 
Според неофициалната ста-
тистика, 70% от продаваното 
недвижимо имущество по чер-
номорското крайбрежие на 
България принадлежи на ру-
скоговорещи граждани. А офи-
циално 300 000 души са дошли 
от Русия. Руснаците са най-
многобройната диаспора в 
България, наброява до 33% от
всичките чужденци. В послед-
но време се очерта тенденция 
– сибиряци и северняци от 
Русия идват в България, след 
като се пенсионират. Тази миг-
рация вече наброява десетки 
хиляди души. Във форумите в 
интернет се излагат цели под-
робни инструкции как да си 
обезпечиш „пенсия-мечта“в 
слънчевата страна.

– Може да се каже, че чети-
ри от пет сделки с недвижимо 
имущество в България се осъ-
ществяват от руснаци, това е 
сериозна помощ за българска-
та икономика, коментира бро-
керът Стефан Войнов.

Филипп Киркоров, баба Ванга 
и Тодор Живков

ПРИЛИКИ
Общи славянски корени.
Религия – православие.
Език – кирилица.
Разпространеност на руския 
език – средното и старото поко-
ление поголовно говори руски, 
в съветски времена руският език 
бе включен в училищната про-
грама.
Географска близост – разстоя-
нието от Москва до България е 
толкова, колкото до Краснодар-
ския край.

РАЗЛИКИ
Мек морски климат.
Изобилие от санаториуми.
Ниски цени на жилищата.
Цените на продуктите, стоките и 
услугите са по-ниски, отколко-
то в Русия.

НАЙ-ИЗВЕСТНИТЕ
В РУСИЯ БЪЛГАРИ
Филипп Киркоров, певец.
Ванга, ясновидка.
Тодор Живков, последни-

ят генерелан секретар на ЦК 
на БКП.

МЕЖДУ ДРУГОТО
Българската валута е лев. 1 лев 
е равен на около на 19 руски 
рубли. Също така в някои мага-
зини приемат евро и долари. Ви-
за – българска. Страната само 
се подготвя да влезе в Шенген-
ската зона, но засега това не се 
случва. Собствениците на недви-
жимо имущество получават мно-
гократна виза за една година. 
При покупка на стойност над 500 
хиляди долара може да се пре-
тендира за получаване на жи-
телство. Цената на еднократната 
виза е 35 евро. Недвижима соб-
ственост – чужденците спокойно 
могат на общи основания да при-
добиват апартаменти в България. 
На чужденци земя не се прода-
ва. Средната цена за 1 кв. м. не-
движимо имущество на морското 
крайбрежие е хиляда евро. Всич-
ките плажовете в България са 
общи – общинска собственост.

Къща край морето,  приветливи 
съседи – какво още трябва за 
щастлива старост?

„Я гледй, балконът също се смята за  част от жилищната  площ,  за 
разлика от Русия...“

паметника на вечната руско-
българска дружба.

Тук средното и по-старото 
поколения говорят сравнител-
но добре на руски. Освен това 
българите в по-голямата си 
част са православни, а техните 
табели на кирилица, при нали-
чие на желание, могат да 
бъдат разбрани, дори и да не 
знаеш български език.

Нашите страни винаги са 
имали много общи неща, а в по-
следно време към тях се доба-
ви още едно – жаждата за не-
движимо имущество. България 
е страна от Европейския съюз с 
море, отличен климат и с цени 
за апартаменти на стойността 
на един гараж в Москва.

Българските плажове са 
претъпкани с рускоговорещи 
пенсионери, които се припичат 
на слънце, обсъждат ръста на 
местните цени на продуктите 
(с покачването на еврото и 
кризата в Европа ценовите по-
даръци приключиха – проду-

Българските 
плажове са 
претъпкани с 
рускоговорещи 
пенсионери

В приятелска 
България част 
от руснаците са 
се сблъскали със 
сериозни проблеми

Да простим на автора за ом-
ръзналата на езика „16-та 
република“ и за глупава-
та поговорка за „кокошката 
не е птица“. По-добре да си 
признаем: руснаците избират 
България заради жителство-
то. Точно както англичаните, 
немците. Какво означава то 
за България? А за Русия? До-
бре ли ще се отрази на бъл-
гарския начин на живот, или 
носи някои проблеми? Ка-
ним читателите на разговор. 
Ще се постараем към него да 
привлечем и специалисти.

ДА ОБСЪДИМ?
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ВЪПРОС – ОТГОВОР 

Телевизор със зелен цвят  
В Русия стартира първият 
светски телевизионен канал 
за мюсюлмани „Ал-РТВ“. За бъ-
дещата мюсюлманска телеви-
зия на Русия разказва главни-
ят редактор на „Ал-РТВ“ 
Рустам Арифджанов. Това е 
първото му интервю. 

КАКВО ОЗНАЧАВА “АЛ”                                                                
Странно име за телевизио-
нен канал, господин Муста-
фаевич. Какво означава?
Нищо. „Ал“ е просто определи-
телен член в арабския език. 
Нещо като the в английския. А 
РТВ се разшифрова като руска 
телевизия. Тоест подчертава-
ме, че това е руската телеви-
зия. И толкова. Едно неутрал-
но име. Без ориенталски патос 
и екзотика.

А защо избрахте арабски опре-
делителен член? Ще излъчвате ли 
на арабски?
Не, на руски – държавния език 
на Руската федерация. Макар 
че в предаванията ще се чува 
татарска, чеченска, башкир-
ска, аварска реч, но в превод 
на руски. В страната ни над 60 
народности изповядват ислям. 
А за мюсюлманите арабският 
език е като латинския за като-
лиците или църковнославян-
ския за православните русна-
ци. Бог изпратил на нашия про-
рок Мохамед (Аллах да го бла-
г о с л о в и  и  п р и в е т с т в а ) 
свещената книга Коран именно 
на арабски.

Какво друго освен четене на Ко-
рана и разкази за пророка ще 
има по вашата мюсюлманска те-
левизия?
Прав сте. На Корана и Cунна-
та – преданията за делата и 
откровенията на пророка Мо-
хамед (мир нему) – ще отделя-
ме специално внимание. Това 
са основните писмени източ-
ници със заповедите на исля-
ма. Не може да се разбере 
християнството без Библията 
и Евангелието. И ислямът не 
може да бъде разбран без све-
щените книги на мюсюлмани-
те, както и без Библията и 
Евангелието, които също при-
знаваме.

И не сте прав, като наричате 
нашия канал мюсюлмански. 
Той е за мюсюлманството, за 
мюсюлманите, но е светски. 
Ще има предавания за фолк-
лора, традициите и обичаите 
на народите в Русия, изповяд-
ващи ислям. Ще пускаме 
филми – руски, турски, араб-
ски, ирански, индонезийски, 
индийски. Предавания за пъте-
шествия до страните от Близ-
кия и Далечения изток. Срещи 
с теолози и свещенослужите-
ли, обществени личности и по-
литици, културни дейци и прос-
то с интересни хора.

ОБЩЕСТВОТО ЗА 
ОБЩЕСТВОТО
Казвате, че вашата телевизия е 
обществена. Какво имате пред-
вид?
Ние сме частна компания. На 
сто процента. Не сме трибуна 
на което и да е мюфтийство. 
Не сме създадени от някой 
голям бизнесмен или бизнес 
структура. Работим за обще-
ството. За изповядващите 
ислям или друга вяра или за 
тези без вероизповедание, 

които обаче искат да разберат 
що е това ислям.

А парите пак обществото ли ви 
ги дава или все пак сте на субси-
дия? Или някой бизнесмен мю-
сюлманин?
Разбира се, че разчитаме на 
подкрепата на държавата. Но 
не във вид на пари. В страната 
има десетки мюсюлмани, които 
с готовност ще дарят средства 
за такъв просветителски про-
ект като телевизията. Но засе-
га не искаме пари от тях.

В какво тогава се изразява под-
крепата?
Никой няма да прави телеви-
зия вместо нас. Затова ние, ня-
колко души с определен опит 
в телевизията, решихме да на-
правим първата стъпка. 
Между другото ние не сме 
само мюсюлмани. Нашият ге-
нерален директор Игор Аксьо-
нов е руснак, но се интересува 
от исляма. Безценен се оказа 
опитът на Рифат Сабитов, за-
местник генерален директор 
на руската държавна телеви-
зия. Сабитов, Аксьонов, аз и 
няколко наши приятели се 
обединихме в една обществе-
на организация и учредихме 
телевизионна компания. И 
преди да започнем да търсим 
пари, вложихме своите.

Нима ви стигнаха за цял канал?
За разпространението едва ли 
биха ни стигнали, както и за ку-
пуването на филми или за 
собствени предавания, но за 
цялата подготвителна работа 
стигнаха. Чак после като стана 
ясно, че сме изминали част от 
пътя, че знаем какво и как да 
правим, дойде подкрепата.

В Русия има малко телевизи-
онна продукция, която да е из-
цяло ислямска. Наложи се да 
потърсим съдействие от раз-
лични посолства, за което ни 
помогна МВнР. Иначе в кое по-
солство щяха да ни изслушат 
без препоръки?

Подкрепиха ни всички голе-
ми духовни управления на мю-
сюлманите в Русия. Сформи-

ДОСИЕ

работи като журналист в Ба-
ку. Женен за белоруска. Обича 
Москва, в която живее вече поч-
ти 30 години. 
Бил е кореспондент на „Комсо-
молска правда“ в Тюмен, работи 
в издателска къща „Комерсант“. 
Бил е заместник главен редак-
тор на в. „Известия“, ръково-
дител на холдинга „Съвершено 
секретно“, на редица радио-
станции, на телевизионния канал 
„Звезда“. 
Водил е програми по руската 
телевизия РТР и ТВЦ. Вицепре-
зидент е на Евразийската ака-
демия за телевизия и радио. 
Заема поста председател на 
Надзорния съвет на Национал-
ната асоциация на журналистите 
„Медиакратия“. Член  е на Об-
ществения съвет на Северно-
кавказкия федерален окръг.

ОБРАЗОВАНИЕ: ИСТОРИК

ВЪЗРАСТ: 54

ПРИЗВАНИЕ: ЖУРНАЛИСТ

Рустам Арифджанов

рахме Обществен съвет, в 
който влизат ръководителите 
на по-големите мюфтийства в 
страната, представители на 
регионалната власт и общест-
вени организации. Обществе-
ният съвет определи страте-
гията за развитие, избра помо-
щен редакционен съвет.

Ние знаем как се прави те-
левизия. Но трябва постоянно 
да се консултираме с редакто-
ри  на канонически текстове. 
И вече ги имаме. Ходихме по 
фондации, които в устава си 
са записали, че подпомагат 
духовното и моралното възпи-
тание на гражданите. „Ето – 
викаме, – точно това мислим 
да правим“. Във фондациите 
педантично разглеждаха 
какво сме направили досега, 
след което все пак питаха: а 
всъщност кой ви подпомага? И 
започвахме да обясняваме и 
показваме: президентът каза 
това и това за нуждата от те-
левизионен канал за мюсюл-
маните, а премиерът каза 
това, тук са телефоните на хо-
рата от президентството, с 
които сме разговаряли, тези 
са на хората от правителство-
то, а тези – на мюфтийството. 
И фондациите ни дадоха пари. 
Но без подкрепата на държа-
вата нямаше да ги получим.

20 МИЛИОНА ЗРИТЕЛИ
А защо  изобщо е необходим 
такъв канал?
А защо им е на хората канал за 
лов и риболов? За спорт? Про-
грами за история, култура, при-
рода, десетки музикални про-
грами? Хората имат различни 
интереси. Цифровата, сате-
литната телевизия позволява 
те да бъдат задоволени.

В Русия има вече над 20 
млн. мюсюлмани. Това са 
много телевизионни зрители. 
Огромна аудитория, която е 
подочула нещо за исляма, про-
явява интерес, отнася се с по-
дозрение или неразбиране. 
Искаме да кажем истината за 
своята религия. Не това, за 
което се провикват псевдо-
ислямските проповедници, 

като отвеждат младите хора 
по горите, пращат ги на война, 
в самия ад. И не заученото от 
повтарящите се скучни и до-
садни, изостанали от живота 
невежи молли. В руския ислям 
има образовани теолози, про-
светени имами, убедителни 
оратори и философи. Искаме 
да разкажем за мъдростта и 
силата на нашата вяра, за ми-
ролюбивия, съвременен и 
справедлив ислям.

На вас лично защо ви е този 
канал? Работели сте в различни 
медийни жанрове и никой не знае 
да сте правили клерикална жур-
налистика.
Заради това, което ви казах 
преди малко. Аз съм мюсюлма-
нин. Баща ми беше мюсюлма-
нин. И дядо ми, и прадядо ми. И 
аз като много други не се отре-
кох от вярата на дедите си. С 
тази вяра те са живели, побеж-
давали, напускали са този 
свят. Не искам днес някой да 
приказва, че вярата им е била 
погрешна, не искам чужди хора 
да учат руските мюсюлмани на 
„правилен, чист ислям“, да се 
преследват, взривяват и уби-
ват хора заради внушавани от 
чужбина лъжливи постулати. 
Трябва да се борим открито с 
тези хора. С престъпниците – 
чрез сила. Със заблуждавани-
те – чрез убеждения. С невяр-
ващите – с вяра.

Рискувате.
Не повече от всеки честен 
молла от някоя джамия на 
село.

Къде можем да ви гледаме?
В мрежата „Трикольор ТВ“ – 
най-големия национален сате-
литен оператор. Имат 25 млн. 
абонати. И сателитната им 
мрежа е достъпна в цялата 
страна.

Готови ли сте за излъчване?
Разбира се. Закупени са права-
та за излъчване на филми, за-
снети са първите предавания, 
програмите са монтирани, ди-
зайнът е готов.

С преобладаващ зелен цвят, 
любим на мюсюлманите?
На нас много цветове са ни лю-
бими. Ние сме модерни хора. 
Първите знамена на мюсюлма-
ните били бели, по време на 
война – червени. После започ-
нали да предпочитат зелени. В 
Корана това е цветът на рай-
ските покривала. Да, избрахме 
зелено, но със син нюанс. Цве-
тът на кахлените плочки на 
джамията в Санкт Петербург, 
ако сте я виждали.

Ще пускате ли реклами?
Засега не. Ще изработим кон-
цепция за излъчването на ре-
клами, ще я обсъдим на засе-
дание на Обществения съвет и 
чак тогава ще я представим на 
рекламодателите.

Това е нов подход. Изобщо 
много неща трябва да правим 
наново. Да възродим родната, 
морална и, ако щете, провоки-
раща мисленето телевизия. 
Смятаме, че руската телеви-
зия трябва да бъде точно та-
кава.
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Интервюто взе
Игор Черняк 

Рустам Арифджанов е роден 
през 1958 г. в Самарканд. По 
образование е историк. Учи и 

Ориентири за журналистите
Съветът на мюфтиите на Руската 
федерация работи над изготвя-
нето на специално помагало за 
журналистите. То ще бъде за те-
зи колеги, които разработват те-
ми, свързани с исляма.
Помагалото ще представлява 
кратък справочник с обяснения 
на основните грешки на  журна-
листите, отразяващи темата за 
исляма и определения на най-
често срещаните в медиите тер-
мини, свързани с мюсюлманите.
„Целта на този справочник е да 
се постави ориентир за журна-
листите, които боравят с понятия 
и терминология, касаещи исля-
ма и мюсюлманите“ – разказва 
пред РИА „Новости“ заместник-
председателят на съвета има-
мът на Московска област Рушан 
Аббясов. 
“Необходимостта от изготвяне-
то на помагалото бе породена от 

това, че за жалост твърде често 
руските журналисти отразяват 
някои събития погрешно или не-
точно, прибягвайки до неточни 
термини от исляма, което накър-
нява чувствата на вярващите, 
поставя ги в неловко положе-
ние, а понякога дори създава 
лъжливо усещане за вина“, по-
ясни имамът. 
Аббясов отбелязва, че такова 
помагало по ислям се разработ-
ва за първи път.
Да си припомним, че преди го-
дина информационният отдел на 
московския патриархат излезе с 
подобна инициатива. 
На сайта на отдела се появи 
„Колектор на медийните греш-
ки “, свързани с православната 
тематика. Пак там за журнали-
стите бяха публикувани речник 
на църковните термини и полез-
ни съвети.
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Усмихнете се! Снимат ви!
Той идва в Русия за първи път 
през 2009 г. и бързо разбира 
колко погрешна е разпростра-
нената в Европа представа за 
тази «нация намръщени и не-
дружелюбни хора». Постепен-
но на Кин Хайк-Абилдхауге му 
идва идеята за един пълноце-
нен художествен проект, с 
който да изрази впечатления-
та си от родината ни. Реализа-
цията на проекта отнема три 
години и се въплъщава в серия 

да снима дъщеря си с бяла 
мечка на остров Шпицберген, 
шлосерът от Новоросийск (59 
г.) – да може сам да влезе в ин-
тернет. Багеристът от Воло-
годска област (82 г.) иска да 
създаде семейство, стогодиш-
ната старица от село Смолен-
ская — просто да живее. Пове-
чето мечтаят да се възроди 
държавата, да се увеличат за-
платите и пенсиите, да са здра-
ви и да пътуват.

Проектът на Кин Хайк-Абил-
дхауге е едно оригинално соци-
ално изследване, поглед от-
страни върху съвременна 
Русия, въплътен в образи, 
които развиват класическата 
традиция на черно-бялата до-
кументална фотография. И в 
същото време това е интере-
сен концептуален проект, в 
който портретите на отделни 
хора, техните мисли и мечти се 
превръщат в случайни време-

от 100 черно-бели фотографии 
на руснаци на възраст от една 
до сто години.

Датчанинът посещава много 
руски градове, общува с герои-
те си и записва техните кратки 
истории. Под снимките има 
текст, който описва професия-
та, социалното положение и 
мечтите на персонажите. На-
пример пожарникарят от село 
Синегорие в Магаданска об-
ласт (33 г.) се надява да успее 

Мария Гаврилчик
Rosphoto.org

ви проекции, а събрани ведно 
образуват «кадрова разгъвка» 
на един стогодишен период от 
руската история. 

Кин сега живее в Санкт Пе-
тербург, където в ежедневно-
то обкръжение на руснаци вдъ-
хновено твори разнообразния 
и жив портрет на Русия. Рабо-
ти съвместно с Лена Шченкова 
и Наташа Грязневич – възтор-
жени, ценители на датската 
култура, филолози – скандина-
висти, които мечтаят да пока-
жат на целия свят истинската 
Русия – без измислиците и сте-
реотипите. 

Желанието на Кин е да раз-

шири проекта, за да завърши 
работата си по портрета на 
света.

Как може да се участва
Изпращате писмо (contact@
onehundredyears.ru) с актуална 
снимка, посочвате годините 
си. Екипът на проекта се 
свързва с вас и се уговаряте за 
фотосесия в удобен за вас ден 
и час. Кин идва при вас или вие 
отивате в студиото в Санкт Пе-
тербург. Всички участници под-
писват договор.

ФОТО:  ЗА СПОМЕН ОТ РУСИЯ 

Марат, 5 години. Място на раждане: гр. Санкт Петербург. Занятие: ходи на детска градина. “Обичам да играя на 
трансформъри и когато хората ми четат книги, а още компютърните игри. Мечтая да стана полицай”

Рося, 54 години. гр. Бухара, Узбекистан. Професия: счетоводител. “Мечтая синът ми 
да се ожени добре, да му направя сватба и да имам внуци”

Георгий, 33 години, градче Синегорие. Професия: пожарникар. 
“Искам да направя снимка на полярна мечка на Шпицберген”

Елена, 43 години. Място на раждане: гр. Уляновск. Занятие: 
мениджър. “Бих искала да отида в Автралия или Антарктика”

Нина, 79 години, Курганска област. Професия: стъклодув. “Искам 
да си отгледам правнука”.

Вячеслав, 45 години. Място на раждане: гр. 
Симферопол. Професия: инженер. “Искам да 
науча холандски и датски езици”.

Владимир, 65 години. Място на раждане: гр. Ленинград. Професия: художник. 
“Интересува ме езотериката и бих искал да получа нови емоции чрез творческа 
работа”

София, 15 години. Място на раждане: гр. Санкт Петербург. Занятие: 
студентка. “Аз рисувам от детство. Моята мечта е да полетя в 
космоса, но реално бих искала да се науча да свиря на саксофон”
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Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня  Картоф “в  униформа” (с кожичка)
те качества на картофите. 
Също така по този начин се съ-
кращава времето за готвене, 
необходимо за беленето на су-
ровите картофи, тъй като е 
значително по-лесно и по-бър-
зо да се свали обелката от 
вече сварен картоф. Готовите 
млади картофи могат да бъдат 
консумирани директно, без да 
се белят. Варените картофи с 
кожичка могат да се използват 
като самостоятелно зеленчу-
ково ястие, както и за гарниту-

ра. Също така, те често се из-
ползват и в качеството на със-
тавка за различни блюда. При-
готвените така картофи може 
да бъдат и полуфабрикат за 
по-нататъшно използване.

Ще са ни нужни:
картофи; сол; вода

Начин на приготвяне:
Измийте добре картофите под 
течаща вода и ги сложете в тен-
джера. Налейте вода така, че тя 

да покрие картофите. Оставете 
да кипнат на силен огън и посо-
лете. Намалете огъня и варете 
на слаб огън до готовност, ка-
то покриете тенджерата напо-
ловина с капака. Можете да из-
ползвате нож, за да проверите 
дали картофите са готови – но-
жът трябва да влиза свободно в 
тях. Когато картофите са готови, 
веднага излейте водата, за да 
не ги преварите. Готово. 

Готвач Юс

Диетолозите съветват да гот-
вим картофите небелени.

Ако все пак ви е неприятен 
вкусът на небеления картоф, 
можете да добавите в ястие-
то любимите си подправки. 
Трябва само да имате пред-
вид, че небелени картофи 
трябва да се ядат само пряс-
но приготвени.

Картоф „в униформа“ се 
приготвя без картофите да 
се белят. Известно е, че ко-
жичката съхранява полезни-
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 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

Я пережил: застой 70-х, пе-
рестройку 80-х, лихие 90-е, кри-
зис-1998, проблему-2000, эпи-
демию коровьего бешенства, 
птичий грипп, свиной грипп, 
кризис-2009, лето-2010...Оппо-
зиция грозится устроить осень-
2012?Да мне по фигу!

Телефонный разговор.
Она: – Ты сильно занят?
Он: – Ну не знаю... Жена и 
двое детей – это сильно?

Для увеличения зрелищности 

трансляций шахматных матчей
удачные ходы теперь будут по-
казывать в замедленном пов-
торе с разных ракурсов.

Мне подарили талисман, ко-
торый притягивает деньги. По-
весил его  над лобовым
стеклом. На следующий день
в меня въехала инкассатор-
ская машина.

Жизнь, как прогноз погоды:
все сбывается, только не во-
время.

Избрани стихове 
от руски поети

ЗАБЫТЫЕ  ДЕРЕВНИ
В российских чащобах  им нету 

числа,
все только пути не найдем —
мосты обвалились, метель 

занесла,
тропу завалил бурелом.
Там  пашут в апреле, там в 

августе жнут,
там в шапке  не сядут за стол,
спокойно второго пришествия  

ждут,
поклонятся, кто б ни пришел  —
урядник на тройке, архангел с 

трубой,
прохожий  в немецком пальто.
Там лечат болезни водой и травой.
Там не помирает никто.
Их  на зиму в сон погружает 

Господь,
в снега укрывает до стрех —
ни прорубь поправить, ни дров 

поколоть,
ни санок, ни игр, ни потех.
Покой на полатях вкушают  тела,
а души  — веселые сны.
В овчинах запуталось столько 

тепла,
что хватит до самой весны.

Роден на 15 юни 1937 г. в Ле-
нинград. Починал на 6 май 
2009 г. в Ню Хампшър, САЩ. 
Между двете дати – живот, 
преливащ от страсти, радости, 
любов и стихове. За Лосев 

може да се разкаже накратко: 
приятел на Бродски, но и той е 
поет с главна буква, почти кла-
сик, но само времето ще пока-
же кой какъв е. За Лосев вре-
мето вече показа.

ЛЕВ ЛОСЕВ

Лев Лосев

 *  *  *
Песок балтийских дюн, отмытый  

добела, 
еще хранит твой след, немного 

косолапый. 
Усталая душа! спасибо, что 

была, 
подай оттуда знак — блесни, 

себе дождем покапай.
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Симпатизировать и импонировать
ОТКРИТ УРОК

О
н симпатизирует ей“. 
„Она симпатизирует 
ему“.

Сигурно мислите, 
че всеки, който произнася 
тези фрази, знае със сигур-

питва емоции и е почувствала 
симпатия към жената, която 
стои и я гледа втренчено, пре-
смятайки, дали да си я купи 
или не. Но това е безумие, ще 
кажете вие! И аз повтарям 
след вас: разбира се, пълно 
безумие. За блузката не може 
да се използва глагола „симпа-
тизировать“, защото тя не 
може да изпитва към някого 
чувство на симпатия.

Да приемем, че в случая с 
блузката е ясен целия абсурд 
на ситуацията. Но ако става 
дума за двама души, то тук се 

допускат все по-често грешки, 
даже бих казала уверено, с 
плашеща честота. Например 
някой казва: „Она так умна, 
она мне очень симпатизирует“. 
Как мислите, какво има той 
предвид? В никакъв случай 
няма да се сетите! Той иска да 
каже, че тя му харесва.

Но нали „Она мне очень сим-
патизирует“ означава съвсем 
друго: че той й харесва. Т.е. ТЯ 
изпитва чувства, тя, а не той. И 
ако започнете да изпитвате ко-
лебания при произнасянето на 
глаголът „симпатизировать“, 

ност какво именно казва? Ох, 
колко грешите! Какво ще си по-
мислите, например, ако чуете, 
че „эта кофточка на витрине ей 
симпатизирует“?

Единственото, което може 
да се предположи с поне няка-
къв малък процент вероят-
ност, е, че блузката на витри-
ната неочаквано за всички е 
оживяла, научила се е да из-

Марина
Корольова

МОСКВА

трябва да знаете, че сте зара-
зени от вирус, от който трябва 
да се избавите възможно най-
бързо. И така, още веднъж: 
„симпатизировать“ означава, че 
човек изпитва чувство на сим-
патия, отнася се добре към ня-
кого. Който изпитва чувството, 
той и симпатизира. Как да го за-
помните ли? Много просто: чув-
ство на симпатия изпитва този, 
който е обозначен в изречение-
то като подлог. „Я симпатизи-
рую, он симпатизирует, они 
симпатизируют, мы симпатизи-
руем“. „Я, он, они, мы“ изпитват 

добри чувства, симпатия към 
някого или нещо си.

Друго нещо е също така чуж-
дестранната, но съвсем кни-
жовна дума „импонировать“, 
т.е. правя положително впе-
чатление, внушавам уважение. 
„Она мне импонирует“ означа-
ва, че тя ми харесва. Излиза, че 
„импонировать“ е все едно 
„симпатизировать“, но наопа-
ки. Ако имате някакво съмне-
ние, дори и най-малко, чисто и 
просто не използвайте тези 
думи и така си решавате про-
блема.
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Кой се е опитвал 
да убие Йосиф
Сталин? Чакаме ви 

на нашата 
фейсбук-
страница

www.facebook.com/rusiaibulgaria
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Аз имам стимул – да стана
световен шампион

В шахмата има голяма доза блъфиране

Аз играя боен шахмат Рядко предугаждам 
намеренията на противника
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Моят доход се формира изця-
ло от хонорарите за участие в 
турнири. При това няма въз-
можност нещо да се планира, 
защото не знаеш как ще се 
представиш.

Аз имам стимул – да стана 

 В действителност късметът 
играе огромна роля при дебюта. 
Въобще, в последно време 
шахът става все по-скучен и по-
скучен, защото нараства роля-
та на домашния анализ. Все по-
вече ходове се правят по 
предварително подготвени ва-
рианти и е много по-трудно да 

Аз играя боен шахмат, в моите 
партии има много борба, много 
емоции – това повече привли-
ча вниманието. Когато сядат 
двама супергросмайстори, гле-
дат се един друг, показват рес-
пект и уважение един към 
друг, като подкрепят всичко 
това с 20-25 ходово реми - това 
много по-малко се харесва на 
зрителите.

Не виждам причини жените 
да играят шах по-лошо от мъ-
жете. Те даже ползват по-го-
леми привилегии, отколкото 
мъжете: ние нямаме право да 
играем в женски турнири, а те 
в мъжките – имат.

Не е лесно шахматът да 

Първите 10-20 шахматисти в 
света ясно се делят на такива, 
които създават елитната мода, 
и такива, които я следват. Ес-
тествено, тези, които я след-
ват, са повече. Има хора, които 
разместват цели пластове, не-
съмнено към тях се отнасят 
Крамник и Морозевич. Но това 
е много трудоемка работа, и не 
всички са готови да я вършат – 
много по-лесно е да започнеш 

световен шампион. Това бе 
детската ми мечта. Естестве-
но, аз ще се стремя към това. 
Но веднага, щом усетя, че ка-
риерата ми започва да заляз-
ва, ще зарежа шаха. Честно ка-
зано, не съм се замислял какво 
ще правя след това.  Засяга 
нищо не ме привлича както 
шахмата.

От 11-годишен започнах да 
използвам компютър в занима-
нията си по шахмат. След 
което успях за една година да 
направя голям скок и да стана 
гросмайстор. Убеден съм, че 
работата с компютъра много 
ми помогна за това. 

Струва ми се, че званието 
„гросмайстор“ донякъде де-
валвира. Преди те бяха около 
тридесет, сега може би са 
около хиляда. Вероятно има 
смисъл да се въведе някакво 
ново звание или пък да се за-
вишат изискванията към грос-
майсторите.

получиш боева, интересна по-
зиция. Един шахматист ми раз-
каза, че преди всяка партия той 
шест часа зазубря своите за-
писки. Учи ги като стихотворе-
ние или формули. Ами от това 
може да се побъркаш!

В шахмата има голяма доза 
блъфиране. Човекът си седи с 
такъв вид, че все едно всичко 
му е под контрол, а в действи-
телност той току-що е проспал 
пешка. Вътрешно, може би, 
всичко му се преобръща, но 

той демонстрира: аз ти жерт-
вах тази пешка, а ти ще риску-
ваш ли да я „изядеш”? 

На свой ред ти си мислиш: 
не, тук нещо не е наред. В края 
на краищата ти „изяждаш” 
пешката, но не за две минути, 
а след половин час.

Аз обичам джиповете, защо-
то с тях най-лесно се качват 
бордюрите. В Москва няма 
къде да паркираш, затова е 
много важно да имаш такава 
кола.

стане комерсиално привлека-
телен, без да се изкриви при 
това неговата вътрешна същ-
ност. Но трябва да се излезе на 
някакво по-масово ниво, може 
и трябва шахматистите да се 
превърнат в по-познаваеми 
фигури. Достатъчно е само да 
се разбира какво искаме ние.

Друг е въпросът, че с поява-
та на компютърните игри стана 
възможно да удовлетвориш 
своя интелектуален апетит по 
някакъв друг начин. Шахът за-
губи своята ексклузивност 
като някакъв начин за условно 
развитие на ума, а в същото 
време не успя да стане по-дос-
тъпен и по-разбираем.

от определен момент, до който 
на теб вече всичко ти е показа-
но от майсторите. В последно 
време на мен все по-трудно ми 
се отдава да предугадя наме-
ренията на противника. 

Например, съществува тако-
ва понятие, като дърво на ва-
риантите. Когато видиш пред 
себе си непозната позиция, то 
ти се опитваш да определиш 
набора от смислени ходове, 
които могат да се направят. 
След това при определянето
на конкретния ход се стараеш 
да оцениш всеки от тях.   

                                           Подготвиха 
Александър Кобеляцки

Вера Михайлова

На ход сте, 
царе на 
шахмата!
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Ако ХХ век остане в истори-
ята с печат “жестокия”, то нача-
лото на ХХI век ще претендира,
и сякаш с основание, за етикет
“турбулентния”. Събития, струва-
ли ни се до вчера невъзможни,
днес се случват пред очите ни.
Потоци от информация ни зали-
ват непрестанно, състезавайки
се за вниманието на всеки един
от нас. Преситени от разюздана-
та вакханалия на поощрявана
консуматорска страст, оставай-
ки насаме със себе си, рано или
късно се изправяме пред Нищо-
то. Сами сред тишината на гро-
бище, претъпкано с олющен
лъскав фалш на някогашни бля-
скави дрънкулки, захвърлени из
ъглите на стресираното ежедне-
вие. Това ли искахме за себе си.
Това ли ще оставим на децата
си - измамна бутафория, кухо са-
мочувствие, смачкано достойн-
ство и сведени глави.

Преди две години петима
актьори от гр. Добрич се захва-

Група ентусиасти привличат
децата с родна литература,
записана на mp3, в опит да
спасят загърбени стойности
и забравени ценности

ßêî å äà
ñëóøàø

áúëãàðñêà
êëàñèêà
áúëãàðñêà
êëàñèêà
áúëãàðñêà
êëàñèêà
áúëãàðñêà
êëàñèêà
áúëãàðñêà
êëàñèêà

Светла
ВАСИЛЕВА

щат да прочетат и запишат
творбите на български класици,
използвайки съвременните тех-
нологии, даващи възможност за
слушане на произведенията на-
всякъде и съответстващи на ди-
намиката на живота ни. Като
отговор на ширещата се пош-
лост, рекламирана първична
елементарност и арогантно на-
лагана маргиналност. Първона-
чално идеята на Румен Куртев,
Валентин Андреев - Рафе, Кра-
симир Демирев, Юлия Радева и
Татяна Христова е ограничена
до привличане вниманието на
българите зад граница към
“златните” страници, създадени
от родни поети и писатели и да-
ване импулс на желанието на
емигрантите да не късат връзки-
те с България. Впоследствие ак-
тьорите и техният издател Green
Wave Audio Inc. решават да се
обърнат и към българските уче-
ници, прекарващи свободното
си време неизменно със слу-
шалки в ушите, в чиито учебни
програми са включени част от
творбите, които вече могат да
звучат от така любимите за де-

цата mp3 плеъри.
Мога да посоча допълните-

лен аргумент за ползата от ау-
диокнигите, като начин за про-
вокиране у младите интерес към
творчеството на класиците. Това
са резултатите от изследване на
Алфа Рисърч, проведено през
2009 г., според което за 13% от
населението у нас от книгите
няма полза, а за 27% нормата,
че книгата е ценност, вече не
действа. Възрастните, които не
са чели нищо или са прочели до
10 книги през живота си, са 29%.
Според същото проучване уче-
ниците, които четат всеки ден,
са едва 7.1%, четящите веднъж
седмично - 25%, няколко пъти в
годината и по-рядко - 35.8%. Тези
резултати са потвърдени и от
международното изследване на
“PISA” същата година. “Четенето
е празна загуба на време” са
обявили пред интервюиращите
21% от учениците в VII - Х клас
на българските училища.

В ХХI век - технологичният,
информационният и турболент-
ният, каква съдба очаква младе-
жите, решили, че няма смисъл

от четенето на книги. А какво ще
стане с държавата, когато същи-
те тези млади хора застанат
пред бюрата по труда. И що за
общество ще бъде нашето.

Идеята на актьорите от До-
брич вече е материализирана
в 12 диска, с общо времетрае-
не 34 часа. Записани са пове-
стите на Иван Вазов “Немили-
недраги” и на Любен Караве-
лов “Мамино детенце”, романът
“Бай Ганьо” на Алеко Констан-
тинов, а също стихове на
П.К.Яворов, Хр. Смирненски, Н.
Вапцаров, Гео Милев, Д. Дебе-
лянов, П. Славейков и голяма
част от разказите на Йордан
Йовков. Има специален диск и
за най-малките с подбрани
народни приказки. Освен всич-
ко друго, при представянето на
аудиокнигите в интернет са
включени кратки анотации на
произведенията и цитати от
водещи литературоведи като
проф. Милена Цанева напри-
мер - от анализите й за Вазов.

От юли тази година реклам-
ната агенция Publicis MARK
стартира нетрадиционна кампа-
ния на аудиокнигите, целяща
привличане интереса на учени-
ците към творбите на българ-
ските класици, обединена око-
ло мотото “Яко е да слушаш
българска класика!”. Само за
два месеца (август и септември)

30-секундните музикални “реп-
лики” с анонс към произведе-
ния на Гео Милев, Христо Ботев
и Йордан Йовков имат 20 000
посещения в страницата за ви-
део споделяне You Tube и са
получили 70% одобрение.

Двама от членовете на твор-
ческия екип на агенцията, рабо-
тили върху графичната визия и
върху част от музикалните анон-
си, са Георги Касабов и Виктор
Видас. Георги, известен още като
NDOE, е завършил педагогичес-
ка специалност в университета
във В. Търново - живопис. Зани-
мава се с рисуване, графити, има
хип-хоп банда DRS. Виктор е
завършил молекулярна биоло-
гия в Софийския университет.

Рекламната кампания “Яко е
да слушаш българска класика!”
е отличена с една златна и две
бронзови награди на тазгодиш-
ното издание на фестивала на
българската асоциация на кому-
никационните агенции ФАРА,
проведен на 12-15  септември в
Албена. Сега остава посланието
да стигне до учениците и да ги
“запали” да търсят класиците. Не
само защото учителите изискват
да са ги чели или понеже пред-
стоят матури. А просто защото те
винаги има какво да кажат.

Ето какво споделиха Георги
и Виктор за проекта специално
за читателите на ДУМА:

Първите реакции бяха от
„Осанна” до „Разпни го”

Òðúãíàõìå è îòòàì, ÷å
êëàñè÷åñêèòå áúëãàðñêè
àâòîðè èìà êàêâî äà íè
êàæàò è äíåñ

Най-труден бе
записът на Гео Милев,
казват Георги Касабов
и Виктор Видас от
творческия екип

Георги Касабов

‘‘‘‘‘‘

 Как ви откриха и как ви повери-
ха рекламната кампания на аудиокни-
гите с творби на български класици?

Виктор Видас: Да кажем, че сме
близки приятели. Като всеки, който
се е захванал с бизнес, и те искат да
са успешни. Въпросът е там, че те са
се захванали с един много странен
бизнес, който при всички положения,
казвам го въпреки, че ми е тъжно, е
предпоставено неуспешен заради
цялата среда, в която живеем в Бълга-
рия. Малко са хората, които ще се
заинтересуват от класическа българ-
ска литература, но, от друга страна -
задача родолюбива, задача стойно-
стна да се популяризира класическа-
та литература сред учениците.

 Имате ли вече разговори с ин-
ституции за подкрепа разпростра-
нението на продукта?

В.В.: Предстоят ни разговори с Ми-

нистерството на образованието. Лич-
но ние смятаме, че е добре всяко едно
българско училище да има тази колек-
ция. С помощта на министерството из-
дателят има желанието и възможност-
та да обогати колекцията, като бъдат
записани целите учебни програми за
важните класове VII - ХII. Предстоят ни
тези разговори и се надяваме на поло-
жителен отклик, доколкото продуктът
е ценен и въобще не е скъп.

 Откъде дойде идеята за 30-
секундните клипове в модерен му-
зикален стил?

В.В.: Идеята дойде от нашата целе-
ва аудитория. За да “хванеш” внимани-

ето на младите, които са навсякъде като
свободни електрони, трябва да си мно-
го на един език с тях и затова се опи-
тахме формата да е максимално адек-
ватна - популярни музикални стилове и
съответстващ графичен образ.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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маш грижа, освен при показва-
не на контролните органи. Така
беше със старите карти. Появи-
ха се обаче електронните и
какво стана? Първо, на броени
места в София се издават таки-
ва карти - т.е. човек трябва да
отиде там. След това трябва да
подаде молба-заявление. Защо
трябва да се молиш за нещо,
което купуваш? Необходима е
също снимка и куп лични дан-
ни. Сдобивайки се с карта, при
всяко качване в трамвая или
тролейбуса трябва да я “вали-
дираш” на автомата - в проти-
вен случай те грози глоба. Ако
т.нар. валидатор работи - доб-
ре. Ако не - трябва да отидеш
на друг. Ако си здрав - добре.
Ако си болен, възрастен или
трудно подвижен човек, особе-
но при препълнено превозно
средство, става трудно, дори
невъзможно.

Контролните органи също
са снабдени с апарати, които
тежат “удобно” на вратовете

Тези дни си спомних
един стар виц. От време-
то, когато Бойко Борисов
беше главен секретар на
МВР. Говорят си двама
пенсионери за политика-
та. Единият казва: “Сутрин
първо отварям вестника -
гледам Бойко Борисов,
после пускам телевизора
- гледам Бойко Борисов,
накрая пускам радиото -
пак Бойко Борисов! Чудя
се, да отворя ли тази кон-
серва копърка?”

Какъв е резултатът -
рейтингът на Борисов

растеше. И продължи да
расте по тази причина,
нищо не можеше да го
развали - нито замразе-
ните пенсии и заплати,
нито растящите цени, ин-
флация и безработица. Не
влияят на рейтинга му и

Гордея се с моя род, с наследената
материална и духовна памет. Искам и
потомството ми да се гордее с праот-
ците си.

Искам да разкажа за две сестри -
Сирма и Мария от с. Либяхово, Невро-
копско. Със Сирма е поставено начало-
то на Сарафовия род в селото ни, а с
Мария - началото на Гърневия род. Сир-
ма и Петър имат десет деца, прославили
Либяхово по света. Мария и Моньо са
отгледали девет деца - седем свои и две
осиновени, също прославили рода си.
Потомството на Мария и до днес
поддържа връзка с Илинден (някогаш-
ното Либяхово). По различни поводи
идват в родното село, отсядат на лива-
дата край старата воденица, под кория-
та на дядо Моньо, а после - тържествена
среща с орачите, косачите и гурбетчии-
те в читалище “Петър Сарафов”.

Потомството на леля ми Сирма се
отчужди от Илинден. Синът й Борис се
е появил нелегално в Либяхово по
късна доба. През пролетта на 1907 г. е
благословил разцеплението на родно-
то село. Горната махала са федерали-
сти, а долната - върховисти.

Правнучката на леля Сирма - Кате-
рина Сарафова - се появява през 1992
г., за да вгради на лицевата страна на
читалището възпоменателен скрижал
по повод 120 години на легендарния
воевода Борис Сарафов. След ритуала

им. Когато те работят - добре,
когато се повредят, контроль-
орът може само да къса билет-
чета. Кому е нужна и кого об-
служва тази електроника в
превозните средства, какви
“удобства” или по-скоро не-
удобства създава тя? Чух, че
наши учени предлагали да
направят такава система за
контрол и да я поддържат, но
била избрана чешка.

Продължаването на срока
за валидност на електронните
карти също изисква ходене на
определени места. Когато там
електрониката работи - добре.
Когато не работи, започва бор-
ба, търсене на колеги и познати
за помощ. Последния път това
ми отне доста време и си спом-
них за “неудобните” обикнове-
ни карти, при които даваш па-
рите, жената прави 2 дупки на
картата и си готов. Нима не са
удобни талоните с 10 билета?

Първо се започна с поява-
та на електронните карти и
доброволното им закупуване.
След това доброзорно към тях
се добавиха ученици, студенти
и пенсионери, на които не се
даваше избор каква карта да
си извадят. По-късно се съоб-
щи, че след една година ще се

премахнат обикновените кар-
ти. Очевидно обаче се появи
някаква спешност и старите
карти се премахнаха в рамки-
те на един месец. Кой има
интерес от всичко това не
знам, но всички бяхме заста-
вени да си направим такива с
всички изредени дотук “удоб-
ства”.

Друго “удобство” са еднов-
ременните ремонти в цяла Со-
фия. Разбира се, че ремонти
трябва да се правят, но защо
не се правят поетапно, което
би намалило неизбежните не-
удобства. Неясно защо след
ремонта например около Цен-
трални хали не се поставиха
релси за широколентов трам-

вай. Нали в перспектива всич-
ки трамваи щели да станат та-
кива? Нов ремонт ли ще има?

Градският транспорт
продължава да смята разписа-
нието за пожелателно, за
предразсъдък. Друго “удобст-

Транспортни
неволи
Още веднъж за проблемите, които
тревожат столичани всеки ден

во” са надписите на превозни-
те средства. На почти всички
такъв се мъдри само отпред и
на първата врата, на другите и
отзад липсва. Хартия ли ико-
номисваме, табелки или как-
во? Напоследък в много трам-
ваи липсват високите дръжки
над задната врата - те
свършват до последната се-
далка и заставането зад нея
обрича пътника на падане при
по-резки движения.

Изобщо не искам да говоря
за отношението към възраст-
ните, бременните, болните и
малките деца в градския транс-
порт. Това е друга тема - също
болезнена и показателна за
културата ни.

Хубава си, моя гороРодова памет Духовното
огнище
не тлее

Село Илинден, някогашно Либяхово

Случилото се през 1907 г. се повтори-
ло и през 1992 г.

Потомствените срещи на Мария се
провеждат на ливадата до воденицата,
под корията на дядо Моньо. Следваща-
та среща ще бъде през август 2013 г.,
посветена на 110-годишнината на
Илинденското въстание. Ще бъде в
полите на Витоша. Там Иван Тодоров
Гърнев ще развее илинденския байрак
с девиза “Цялото потомство на двете
сестри - заедно!” На тази следваща
родова среща правим опит да призо-
вем кротналото се потомство на леля
Сирма и на калеко Петър, потомството
на поп Харитон - първия архимандрит
на София, посрещнал богатирите на
генерал Гурко през зимата на 1878 г.

Ще се съберем, за да доизчистим
родовата аура на праотците ни. Ще
празнуваме, ще разговаряме, ще
търсим отговор на въпроса “кой и защо
заби клин между потомствата на двете
сестри”. Ще разговаряме за воденици-
те, за нивите и ливадите на поп Хари-
тон. Те са общородови, не са делени
между братя и сестри. Там е духовното
ни родово огнище. Мъдреци са леля
Сирма и калеко Петър Сарафови.
Мъдреци са прабаба ни Мария и пра-
дядо ни Моньо. Наш кумир е Кръстьо
Ангелов Карпузов или поп Харитон -
екзархийски наместник в София след
Българския Великден.

Дядо Борис Симеонов ГЪРНЕВ,
Дом “Илинден”, с. Бойково,
Пловдивско

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

често първосигналните му
реакции. Как става това?
Попитайте някои медии.
Те знаят кога какво да
изтъкнат и да прикрият.

Да вземем друг при-
мер - забраната на тютю-
нопушенето на обществе-
ни места. Оповестиха се
непосилни глоби. Сутрин,
обед и вечер новините с
това започваха. И какво?
Проработи! Пушачите
като че ли се стреснаха.
Някои отказаха цигарите,
други ги ограничиха. Но
сега пак медии написаха,

че и на тази забрана
българинът е намерил
цаката - как да се пуши в
заведения.

Ако не друго, тези
примери показват, че за
да има нещо успех, тряб-
ва да се проведе усилна

кампания. Такава е необ-
ходима за спасяване на
българската гора от по-
жари и може би ще дове-
де до успех.

Информацията за по-
жари не секваше това
лято. Мили хора, гори тат-
ковината ни, горим ние!
Медиите ни заляха с ин-
формация за опожарени
хиляди декари. Често се
стигаше и до причините:
хвърлен фас, запален
огън, човешка грешка. За
каква “грешка” говорим?
Това е престъпление!

Защо органите
само регистрират
пожарите? Трябва
да се направи пове-
че. Необходим е го-
рещ призив от власт-
та към всички нас за
забрана на пушене-
то в българската
гора.

Нека и в обще-
ството, и в училище
да се говори пове-
че за значението
на гората за живо-
та. Тя е всичко, без
което не можем. А
да не говорим кол-
ко милиони отиват
за техника и човеш-
ки труд за гасане
на пожари. Тези
средства могат да

се вложат за подобрява-
не на живота ни.

Нека медиите с това
да започват предавания-
та си! Убедена съм, че
резултат ще има.

Цветана МАНОВСКА

Горските пожари - грешка
или престъпление
Горските пожари - грешка
или престъпление
Горските пожари - грешка
или престъпление
Горските пожари - грешка
или престъпление
Горските пожари - грешка
или престъпление

В

смъмрила кмета на село-
то, че не е смъкнал пе-
толъчката върху мемори-
ала на загиналите. Вмес-
то да се вслуша в съвети-
те на гостенката, кметът
кипнал. Разделили се
като врагове. А той - Иван
Асенов - е от потомство-
то на Мария и Моньо.

200-годишната история на моя
род е имало и има срещи на по-
лето на труда, на културата и
нито една - в съдебните зали.

Емил АНДРЕЕВ

К
акво е удобството на
картата за транс-
порт? Безгрижието -
купуваш я и след
това за срока й ня-
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Позиция Мисия Брюксел

разгледа искането на двама
български журналисти за про-
веждане на специално засе-
дание, което да се произнесе
по сигналите за предполага-
емото мафиотско минало на
премиера Бойко Борисов.

Искането беше отхвърле-
но с гласовете “против” на ко-
ординаторите на Европейска-
та народна партия (Вероник
Матьо, Франция), на групата на консерваторите
(Джейм Никълсън, Великобритания), на групата на
либералите (Бил Нетън Дън, Великобритания) и на
тази на евроскептиците (Марио Боргезио, Италия).
“За” провеждането на такова заседание гласуваха
председателката на комисията Соня Алфано (Група
на либералите, Италия), представителката на гру-
пата на социалистите (Рита Борселино, Италия) и
представителят на крайнолявата група “Европей-
ската левица и Северната зелена левица” (Сьорен
Бо Сьондергаард), който всъщност е от датска пар-
тия, бореща се против членството на страната в ЕС.
Три гласа срещу четири. Българи сред координато-
рите в тази комисия няма.

Няма значение резултатът. Не е важно дори това,
че комисията по въпросите на организираната
престъпност, корупцията и прането на пари няма
разследващи функции и не би могла да отсъди ма-
фиот ли е бил Борисов или не.

Въпросът е, че България е представена на най-
високия форум, за който страната ни си е извоюва-
ла правото - този на държавните и правителствени-
те ръководители на ЕС - от премиер, чието минало
буди съмнения.

Атанас Чобанов, който живее във Франция и е
главен редактор на сайта bivol.bg, и Асен Йорда-
нов, известен на публиката с разследващата си жур-
налистика, допускана единствено в малки телеви-
зии, бяха тези, които сезираха Европарламента. За-
белязах, че откакто го направиха, властта прави
опити да ги омаскари. Толкова по-зле за тази власт.
Аз уважавам тяхната гражданска позиция, защото
те се осмелиха да повдигат гласно тема, която все-
ки си задава наум - каква е истината за миналото
на Бойко Борисов?

Разговарях със Сьорен Бо Сьондергаард, под-
крепил провеждането на заседание за изясняване
на миналото на Борисов. Каза ми, че прекрасно
разбира, че двамата журналисти, които поискаха
Европарламентът да разгледа въпроса за минало-
то на Бойко Борисов, го правят, защото в България
такива експерименти са невъзможни. Ето че дори
антиевропеецът изтъкна важно предимство на Ев-
росъюза.

В България истината може да бъде излъчена от
малки, неудобни телевизии. В ЕС истината често
може да бъде чута най-вече от представители на
малки, неудобни партии.

Няколко думи за мотивите (http://bit.ly/UufkiI) на
Чобанов и Йорданов, който впрочем е син на поета
Недялко Йорданов. В основата са две твърдения.
Първото се съдържа в шифрограма на посланика
на САЩ у нас от 2005 до 2008 г. Джон Байърли,
изтекла в Уикилийкс, в която се казва:

“Обвинения в миналите години свързват Бори-
сов със скандали с отклоняване на петролни до-
ставки, с незаконни дейности с участието на “Лу-
койл” и с трафик на амфетамини в особено големи
размери. Информация от СИМО до голяма степен
потвърждава тези обвинения. Борисов е обвинен,
че е използвал позицията си на шеф на български-
те силови служби, за да предоставя прикритие на
криминални сделки, а неговата спътничка в живота
Цветелина Бориславова управлява голяма българ-
ска банка, която е била обвинявана за пране на
пари за организирани криминални групи, включи-
телно за личните нелегални сделки на Борисов.”
Спирам дотук, макар че има и още (http://bit.ly/
KUIdTD). Според Чобанов, който доста е дълбал по
темата, СИМО е тайното име на ЦРУ.

Второто свидетелство е от протокола на разпит
в шуменския съд на мафиота Васил Костов - Кеца,
който разказва как още през 1999 г. мафията реши-
ла да купи пост на Борисов в силовите служби, за
да ги закриля. На всичко това Софийската градска
прокуратурата излиза през декември 2011 г. с ус-
лужливо решение, което отхвърля обвиненията.
Вместо да коментирам до каква степен то е дебил-
но и услужливо, ще отбележа само, че “отклонява-
не на петролни доставки” е преведено от прокура-
турата като “източване на масло”. Все едно, че
някой злостно обвинява Борисов, че е източил
маслото на москвича на съседа.

Сьондаргаард изрази мнение, че е по-добре
въпросът да се отнесе в Съвета на Европа. Все пак
би трябвало да има там български представител,
който да го постави за разглеждане, каза той.
Българските членове в Парламентарната асамблея
на Съвета на Европа са 12 (http://bit.ly/OTUtIV). По-
ловината са от ГЕРБ, има двама от Коалиция за
България - Милена Христова и Янаки Стоилов, два-
ма от СДС и по един от ДПС и “Атака”.

Защо ли си мисля, че ако все пак някой внесе
въпроса за разглеждане в Съвета на Европа, няма
да е българин?

Георги ГОТЕВ

П ри закрити врати спе-
циализирана комисия
на Европейския парла-
мент в понеделник

За тъмното
минало на

един премиер

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Залезът на ГЕРБ

П

Изпитът по демокрация и драмата
на първосигналната елементарност

ривилегията и потисни-
чеството са пъпно
свързани. Демокрация-
та по принцип е тип уп-
равление, насочено

срещу и същностно изключващо
привилегиите. Затова тяхното
създаване и отстояване дългос-
рочно може да се случи само
чрез отричане, демонтаж и обез-
силване на демократичните ин-
ституции, чрез упражняване на
гнет и насилие.

Привилегиите на властта ви-
димо започнаха да се услаждат
на гербаджиите. Как иначе вся-
какви калинки, откровени безли-
чия и ярки примитиви биха мог-
ли да започнат да пишат нещо
като значими в очите на другите
автобиографии? Да се изживяват
като авторитети и примадони в
публичното пространство? Да
законодателстват, да се разпо-
реждат с публични и частни фи-
нансови потоци, медийно да из-
казват “меродавни мнения”, да
забъркват управленски каши?

Хора, едва скалъпващи две
свързани изречения, се пъчат в
парламента да обясняват неща-
та с апломб. Такива, появили се
от интелектуалното никъде, с
първично излъчване, с неадек-
ватно и съмнително по качество
образование и абсолютно недо-
казани способности, се предста-
вят за визионери и дилетантски
чертаят националното бъдеще от
влиятелни позиции в правител-
ство и президентство.

Тежката артилерия

на ГЕРБ съществува само във
фантазиите на премиера,
съставът като цяло е от “слаби
ракии”. Трудно може да се очак-
ва, че смесицата от дълголетно
практикуван слугинаж и грубова
милиционерска посредственост
би могла да даде потребните за
националния ни напредък гра-
мотни ръководни импулси. Бай-
Ганьовските похвати импонират
единствено на себеподобните.
Хашлашкият речник и поведение
имат строго целеви и така твърде
ограничен ефективен обхват на
употреба. Трансферирането им
във вътрешната и във външната
политика е крайно неподходящо
и заредено с поредица рискове.

Повторението на едно и също
и разтягането му във времето има
предели. Като продължителност,
но и като въздейственост на де-
магогията, сиреч като вяра в обе-
щанията за светло бъдеще, как-
то и като публична поносимост и
търпимост спрямо всякакви гафо-
ве и издънки, спрямо несъответ-
ствия между обещано и резулта-
ти, между форма и съдържание.

Не твърдя, че лимитът за ГЕРБ
е изчерпан до дъно. Втори техен
мандат е напълно възможен. Но
само при по-нататъшно “затяга-
не на гайките” в обществения
живот и при нарастващ градус на
социално напрежение, недовол-
ство и съпротива. Определено
ще се задейства механизмът на
взаимна индукция между двата
визирани процеса. Надвиснала-
та опасност от засилване на ав-
торитарните характеристики на
режима не бива да се подценя-
ва. Хора, които осъзнато са хва-
нали “единствения си житейски
шанс”, са по дефиниция небезо-
пасни.

Разминаванията между обще-
ствено мнение и правителства са

обичайни по света, възникващи-
те помежду им триения в пове-
чето случаи са ползотворни - до-
толкова, доколкото компромисът
по-често носи чертите на
мъдростта за разлика от крайни-
те и непримирими позиции.
Българската драма е драма на
първосигналната елементарност,
на характерността “липса на дал-
новидност”, на отсъствието на
потенциал за сериозно мислене
и анализ, на липсата на способ-
ности за изработване и реализи-
ране на състоятелни концепции
- както в управлението, така и в
партията на властта. Спасяване-
то на футболни и баскетболни
клубове е задача не за ми-
нистър-председател, а за бащи-
ца. А и за какво “качество на спа-
сяването” става въпрос? След
като видях водещата физионо-
мия сред заелите се “да пома-
гат” на ЦСКА, спонтанно ми идва
да се откажа от шест десетиле-
тия цесекарство.

Именно като такива, каквито
са, с доказалите се базисни и
външни дадености,

управляващите
са непредвидими

в действията си, особено в свет-
лината на предсказуемия отсега
нормален период на постепенен
залез на популярността на поли-
тическата им марка. Появилите
се и развили се тенденции към
командно подконтролно, рекеть-
орско обхващане и подчиняване
на бизнеса, съдебната система,
медиите, както и ред сфери от
духовния живот, не могат да не
тревожат. В името на коректност-
та трябва да подчертая, че гор-
ната поредица мисли е в съзву-
чие с изявленията напоследък на
сериозни и добросъвестни соци-
олози и политолози, и най-вече
с тези на доц. Цветозар Томов.
Загрижеността за непосред-
ственото и по-далечното по-
литическо, социално и иконо-
мическо бъдеще на България
видимо в нарастваща сте-
пен обхваща интелектуал-
ните среди. Което е по-
ложите-

лен щрих на преобладаващия от-
рицателен фон.

При лидерските партии основ-
ният въпрос все пак е този за
решенията, които взема лидерът.
Досега, трябва да се признае, че
Бойко Борисов ловко и уместно
умееше популистки да “включва
на заден ход” при прояви на от-
носително широк публичен про-
тест и несъгласие. Да си припом-
ним само проблема с шистовия
газ, промените в закона за гори-
те. Може с голяма достоверност
да се прогнозира, че до избори-
те догодина премиерът, прави-
телството и ГЕРБ ще се въз-
държат от прекалено резки по-
литически движения. Но и всич-
ко апробирано “покрай закона”
при спечелените президентски
избори няма да се забрави, а ще
бъде повторено по необходимост
във влошен вариант за остава-
щото време. Може да се предви-

ди, че управлението на ГЕРБ,
тясно с предизборни цели, въпре-
ки иманентната си асоциалност,
в оставащото време ще предпри-
еме опити да изсимулира соци-
алност. Като такива примерно
могат да се изтълкуват изявле-
нията на вицепремиера Дянков
за намерения за повишаване на
заплати и пенсии, за необходи-
мост от борба със спекулата с
жизненоважни стоки за ежеднев-
на употреба, публичната шумо-
тевица около цените на лекарст-
вата и пр.

Големият изпит по демокра-
ция не само за управляващите,
не само за Бойко Борисов, но и
за цялата ни страна, за всички
партии, за цялото общество се е
очертал като неизбежност на
хоризонта. Упадъкът на ГЕРБ
поне засега не означава авто-
матично възход на левицата.

С какво може да бъде
запълнен средно и дългосрочно
възникващият и усетно разширя-
ващ мащаба си в България по-
литически вакуум? С поредния
“дясноцентристки” шарлатан,
или с импотентна еклектична ко-
алиция според баснята за оре-
ла, рака и щуката? “Когато ни
дойде до главата, тогава ще му
мислим” доказано не е подходя-
що решение за тукашните усло-
вия. Също както и прозрачно-
мътният конспиративен сцена-
рий от сорта на лансирането на
отупан от прахта или създаден
от нищото нов месия. Всичко,
без особен напредък за нация-
та, бе вече разигравано на по-
литическата сцена през измина-

лите две десетилетия.
Може да прозвучи традици-

оналистки и дори наивно, но
въпросът опира до основни цен-
ности. Само последователното
лансиране и широкото общест-
вено акцентиране на такива
състоятелни европейски ценност-
ни системи, каквито утвърдено са
социалдемократическата и хрис-
тияндемократическата, може да
изведе нашата страна и общест-
во извън настоящите цикли на
популистки люлеения, необосно-
вани с нищо привилегии за вла-
стимащите и историческата по-
редица от безизходици. С това
трябва да се заемем извън оби-
чайните дребни и едри интриги
и мотивираното от лични амби-
ции доминантно текущо дребно-
темие. Въпреки че за постигане-
то на успехи явно ще е потребно
житейското време на повече от
едно поколение.
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В
В дни на погром, дик-

тат и пълно стъписване на
народа ни да се говори за
красота и култура, за про-
гресивен модел на мисле-
не и философско-етично
учение, е най-малкото не-
обичайно. Но ето че една
изложба събра през отми-
налото лято, в жегите - и в
природата, и в обществе-
ния ни живот, толкова мно-
го хора, че сякаш трябва-
ше да докаже, че понятия
като изкуство, красота, от-
варяне към света чрез хар-
монично развитие на лич-
ността са непреходни. Че
нуждата от тях прозира
най-вече в моментите на
отчаяние и търсене на път
към сърцата и душите на
хората, за да балансира
духовният срив и мизерно-
то съществуване на много

Първите реакции бяха...

Монументът
“Знаме на мира”

„Като струна
над бездната”

От стр. 21

Имаме ли днес сили и личности, които да наложат
в обществото ценностите на духовността?

Зорница
ИЛИЕВА

от мислещите хора.
Наистина се изисква

смелост и повече от вяра в
такива идеали, за да се
каже, че можем “да пре-
минем през живота като
струна над бездната -
красиво, внимателно и
стремително”. Така, както
го е разбирала и Людми-
ла Живкова, когато през
70-те години на миналия
век е въвела в България
странния на пръв поглед
модел на мислене и гово-
рене за култура, повлиян
от философско-етичното
учение на Рьорих. Днес
едва ли си даваме сметка
какво е коствало на Люд-
мила Живкова, чиято 70-
годишнина бе отбелязана
чрез тази изложба в гале-
рия “Кредо Бонум”, да про-
бива идеологически шаб-
лони и да балансира на
ръба на пропаст, за да
наложи “Дългосрочна ком-
плексна програма за из-
дигане ролята на изкуст-
вото и културата за хармо-
нично развитие на лич-

ността и обществото в ета-
па на изграждане на раз-
вито социалистическо об-
щество”. Та това е не само
нов подход, повлиян по
личните й убеждения от
учението на Рьорих, чиято
цел е била и опазване на
световните културни па-
метници под знамето на
мира, а всъщност е за мак-
симално отваряне към све-
та. Онзи свят, който тогава
е бил от двете страни на
Стената, но хората са це-
нели едни и същи морал-
ни стойности и са се рад-
вали на едни и същи
“неща от живота”.

Сега за мнозина е
трудно да повярват как са
се свързвали изкуството,
философските възгледи и
обществения принос на
Рьорих с културната поли-
тика на социалистическа
България от края на 70-те
години, но е факт, че тога-
ва се е реализирала про-
грама “Рьорих”. Тя е започ-
нала с изложба на худож-
ника на “Шипка” 6, госту-

ване на неговия син Свя-
тослав Рьорих, издадена е
монография на Богомил
Райнов, проведен е меж-
дународен симпозиум и т.н.

Изложбата това лято
даде възможност да се
проследят историята и
събитията от края на 70-те
години и всички докумен-
ти, писма, публикации от
онова време, цитати от
Людмила Живкова и чле-
нове на семейство Рьорих,
архивни фотографии, ви-
део -материали и картини.
Организаторите нарекоха
Людмила Живкова една от
“най-знаменателните и
противоречиви личности в
новата ни история”. Био-
графичните пътища на
един философ-художник и
един политик са свързани
с лично приятелство и
дълбока духовна връзка, а
това се отразява и на дей-
ността на самата Людми-
ла Живкова като предсе-
дател на Комитета за из-
куство и култура и член на
Политбюро на БКП.

Приживе Людмила
Живкова реализира мал-
ка част от амбициозното
си начинание, което е в
основата и на тази излож-
ба, но за нас остава
въпроса дали днес не се
нуждаем от такива прин-
ципи на културна полити-
ка, които тя задаваше на
обществото. Имаме ли
сили да преодолеем ду-
ховния срив на нацията
ни и онази “чалгализа-

ция”, която завладя целия
наш обществен живот.
Имаме ли личности, кои-
то да наложат на общест-
вото ценностите на духов-
ността? Страхувам се, че
отговорът не е положите-
лен. Хората, които съхра-
ниха ценностите на ис-
тинско изкуство и цивили-
зованата култура, които
са ги предали на децата
си, са относително малко
в днешния ни социум.

Çàäà÷àòà å ðîäîëþáèâà, çàäà÷à ñòîéíîñòíà äà ñå
ïîïóëÿðèçèðà êëàñè÷åñêàòà ëèòåðàòóðà ñðåä
ó÷åíèöèòå. Èñêàìå äà ïðåîäîëååì ÷åòåíåòî íà
êëàñèêàòà äà ñòàâà ïî ïðèíóäà, çàùîòî ó÷èòåëÿò
êàçâà èëè çàùîòî ïðåäñòîè ÿâÿâàíå íà èçïèò. Äà ñå
÷åòå êëàñèêà å ÿêî, çàùîòî òÿ è äíåñ å àêòóàëíà.
Íèå ìåæäó äðóãîòî ìèñëèõìå äàëè ÷àëãàòà å
âàðèàíò çà ïîäíàñÿíå íà êëàñèêà. Åñòåñòâåíî íå
ñìå ãî íàïðàâèëè, ìàêàð è ñ ÿñíîòî ñúçíàíèå, ÷å àêî
áÿõìå ñå ñïðåëè íà ïîäîáåí èçáîð, ùÿõìå äà
ñòèãíåì äî ïîâå÷å õîðà, êîåòî ìîæå áè å æàëêî

Наше вдъхновение всъщност бяха
учениците, чиито интерес искаме да
привлечем.

Георги Касабов: Не само това.
Ние тръгнахме и оттам, че класичес-
ките български автори има какво да
ни кажат и днес. Всички деца днес
слушат музика, при това разнообраз-
на. Така решихме да свържем различ-
ните класически автори с различен
стил музика. Ако Ботев беше жив, той
какъв щеше да е днес - анархист,
пънкар, бунтар. С Ботев беше лесно -
той би бил пънкар. С Гео Милев
тръгнахме от “Септември”, от агресив-
ния стил на поемата, който оприли-
чихме на хип-хоп, а при Йовков взех-
ме за база отношението му към хора-
та, хуманизма в творчеството му, кое-
то свързахме с пацифизма при регето.

 Кой класик беше най-труден?
В.В. Може би Гео Милев. Той по

принцип е труден.
 Къде тествахте за пръв път

идеята?
В.В.: Тествахме я един на друг. Ако

ти самият не усещаш прилив на енер-
гия от това, което създаваш, как ще
“заразиш” околните?

Г.К.: Аз съм показвал на някои хора
работни варианти. Реакцията беше от
“разпни го” до “евалла”, което за мен
беше знак, че направеното е добра
провокация.

 Кой класик направихте първо

Виктор Видас

или ги правихте паралелно?
В.В.: Паралелно са правени музи-

калните реплики. Трите групи сами
създадоха музиката за трите парчета,
артистите, които рисуваха - също, така
че проектът се развиваше паралелно
в трите посоки, които накрая се събра-
ха в едно общо послание: “Яко е да
слушаш българска класика!”

Г.К.: Не сме ги направили от раз,
напротив. Търсихме много дълго време
коя част от произведенията отговаря на
нашето послание “Яко е да слушаш
класиците”, понеже трябваше да избе-
рем такова, че наистина слушайки го,
аудиторията да реши, че е яко и си
струва. Защото например “В механата”
имаше изрази и архаични думи, които
няма как да изпеем, а съмнявам се и че
ще бъдат разбрани. Но пък финалът “вий

сте идиоти” грабва веднага.
В.В.: Общо взето два-три месеца

отне всичко.
 Кой изпя музикалните анонси?

Г.К.: Аз пея Йовков, Young BB Young
рапираха Гео Милев, а една пънк група
R.U.C.O. изпя Ботев. Записаха си кита-
рите самички, вокалите. Много се
вдъхновиха от идеята, защото тя под-
крепя културата, българското. Това е
кауза всъщност и всеки взе участие.

 Как създадохте графичната
визия?

В.В.: Графичното оформление съот-
ветства на музикалния стил. Различни
хора са го работили. Гео Милев, който
сме представили като стрийт артист, е
изобразен чрез графит. Надяваме се
все още да може да бъде видян в Сту-
дентския град на кортовете.

Г.К.: Пънкарският колаж на Ботев
и реге вариантът на Йовков са праве-

ни от колеги в агенцията. Всичко е
ръчна изработка, всичко е истинско.
На якето на Ботев му лепиха истин-
ски ципове, значки и безопасни игли,
за да бъде в пънк стилистика. Реге
вариантът на Йовков е рисуван с бои.

 Пазите ли ги още тези твор-
би?

В.В.: Да, в агенцията са.
- Направените от вас 30-секундни

музикални реплики само в интернет
ли се въртят?

В.В.: Имаше кратка кампания по
радиостанции, но разчитаме предим-
но на You Tube, защото децата, уче-
ниците са там. Откликът е добър.

 А учителите? Как реагират?
В.В.: Не сме ходили в училищата

още, за да питаме как реагират, но
сме искали мнението на родителите

си, които са учители по литература.
Те реагират добре, в смисъл, харес-
ва им това, което сме направили, и
смятат, че е възможност да помог-
нем първо на тях. Ние искаме да пре-
одолеем четенето на класиката да
става по принуда, защото учителят
казва или защото предстои явяване
на изпит. Да се чете класика е яко,
защото тя и днес е актуална.

 Вие да не правите нещо като
контра аргумент на чалгата?

В.В.: Да не намесваме чалгата, за-
щото тя е разтегливо понятие. Ние
между другото мислихме дали чалга-
та е вариант за поднасяне на класи-
ка. Естествено не сме го направили,
макар и с ясното съзнание, че ако
бяхме се спрели на подобен избор,
щяхме да стигнем до повече хора,
което може би е жалко.

 Когато човек отстоява кауза
в нашата среда, той неминуемо ин-
касира загуби, във вашия случай ве-
роятно това е популярност, която
със сигурност има и финансов екви-
валент?

Г.К.: Мястото на чалгата е по
кръчмите, макар да сме използвали
произведението “В механата”. Там
обаче Ботев друго иска да каже.

 Как рекламирате аудиокниги-
те, освен в интернет?

В.В.: Има значки и фланелки, които
скоро ще могат да се намерят на интер-
нет страницата на Български Аудио
Книги  -  http://bg.bgaudiobooks.com и на
фейсбук страницата на проекта.

 Какво предстои още по проек-
та?

В.В.: Ако книгите се продават, ако
учениците решат, че е яко да ги имат
и да ги слушат, издателят ще
продължи да увеличава колекцията,
а ние ще правим  музикални реплики
в други стилове.

 Откъде могат да се купят дис-
ковете с творбите на класиците?

В.В.: Засега само от нашата интер-
нет страница http://bg.bgaudiobooks.com.
Ние разчитаме и на Министерството на
образованието да закупи за училищни-
те библиотеки тези творби. Все пак това
не е скъп продукт. Време е образовани-
ето да влезе в ХХI век. Вече всяко учи-
лище има компютър. Това съдържание
може да бъде качено и всеки ученик
да има достъп да изслуша произведе-
нието, за което ще се говори в час. Това
струва ми се е нормалният път на раз-
витие на образованието.

‘‘‘‘‘‘
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Култура
очаквайте

Най-доброто от фестива-
лите “Сънданс” и “Трайбека”
идва в София на третия фо-
рум на независимото кино
“So independent”, който ще се
състои от 25 октомври до 4
ноември, съобщиха органи-
заторите и припомнят голе-
мия успех на “So independent
film festival” в Ню Йорк през
февруари в киното на Робърт
де Ниро “Tribeca Cinemas”.

„Одеон” чества
годишнини с панорами

С “Малък голям човек” започ-
ват панорамите за 75-годишни-
ната на актьора Дъстин Хофман
и 90-годишнината от рождение-
то на режисьора Артър Пен (1922-
2010) на 28 септември от 17.30
ч. в кино “Одеон”, информира БТА.
Фей Дънауей, Мартин Болсъм
също са в актьорския състав.
Марлон Брандо, Джейн Фонда,
Робърт Редфорд са звездите в
другата продукция, която ще
бъде показана в чест на режи-
сьора - “Преследване”, “разказ за
отхвърлянето на едно чуждо
тяло, на един престъпник от
хората в малък американски град
от Юга”. Отрупани с “Оскар”-и са
останалите заглавия от панора-
мата за 75-годишнината на
Дъстин Хофман. Три статуетки
има “Среднощен каубой” на Джон
Шлезинджър с участието и на
Джон Войт и Бренда Вакаро - за
най-добър филм. Хофман печели
“Оскар” с “Крамър срещу Крамър”
на Робърт Бентън, отличен с още
четири награди на Американска-
та филмова академия - за най-
добър филм, режисьор, сценарий и
актриса.

Аржентинска
звезда зад пулта
в Ялта клуб

Дни на японската култура
за 23-и път в България
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„So independent”
Фестивал на независимото кино

Старозагорският драматичен
театър “Гео Милев” откри новия си
сезон с премиерата на комедията
за малки и големи “Хитър Петър”
от Панчо Панчев. В спектакъла,
дело на режисьора Стефан Поля-
ков и сценографката Елена Алек-
сандрова, участват артистите Ми-
ленка Сотирова, Цветомир Черке-
зов, Димитър Митев, Георги Рай-
чев и Илчо Димитров, които при
финалния поклон на първото пред-
ставление бяха дълго аплодирани
от малчуганската публика с ръко-
пляскания и викове “Браво!”

Пиесата е наситена с много
хумор, поднесен приятно от ак-
тьорите и припомня на малките
българчета, че освен разните
вносни супермени - батмани и
нинджи, и други, има и нашен-
ски герои като Хитър Петър и
Крали Марко...

Същата пиеса е поставена за
първи път преди петнайсетина
години от Пернишкия драмати-
чен театър “Боян Дановски”, иг-
рана е на още много сцени, а
спектакълът на Ловешкия драма-
тичен театър продължава да
“живее” вече осем сезона и рад-
ва публиката двеста пъти.

Следващото представление
на “Хитър Петър” на старозагор-
ската сцена е днес от 11 ч.

Зрителите могат да гледат
най-награждаваните филми
от престижни форуми в САЩ

Прожекциите в София ще
са в кино “Люмиер”, Дома на
киното, “Синема сити”, Евро-
Българския културен център
и зала 1 на НДК. Филмите
са двойно повече от мина-
лата година - 45, като ще
бъдат представени най-нови-
те и най-награждаваните
заглавия от “Сънданс” и
“Трайбека”.

“Ще предоставим възмож-

ност на зрителите да видят
най-добрите филми от двата
най-големи фестивала за не-
зависимо кино в Америка, за-
главия, които могат да бъдат
видени само тук. В програма-
та са и филми от фестивалите
в Торонто, Кан и Берлин”,
обясни Жана Караиванова,
директор и основател на “So
Independent”. Две съпътства-
щи програми обогатяват фес-
тивала - “Майстори на неза-
висимото кино” и “Архитекту-
ра и дизайн”. “So independent”
среща публиката с едни от
най-големите имена от неза-
висимото кино на САЩ - про-

дуценти, режисьори и други
представители на американ-
ската киноиндустрия идват у
нас, за да изнасят лекции и
да представят филмите си.

“Искаме да запознаем хо-
рата със спецификите на пра-
вене на кино, да срещнем
двете индустрии, а  младите
творци в България да се видят
с доказали се професионали-
сти в кинобизнеса”, допълва
Караиванова. Със своите из-
дания всяка година в Ню Йорк
и София “So independent” е
единственият в Югоизточна
Европа с годишно участие на
двата континента.

Един от най-популярните дид-
жеи - Hernan Cattaneo, ще предста-
ви новата си компилация тази
събота в Ялта клуб, съобщи Явор-
ка Петрова. Оригинален и непод-
властен на модни течения, вече
повече от две десетилетия той
не спира да вдъхновява хилядите
фенове по цял свят. Въпреки нато-
варената му програма гостуване-
то му в Ялта клуб поне веднъж
годишно е закон. Ето какво споде-
ля той за развитието на клубна-
та култура у нас: “България стар-
тира като млада и ентусиазирана
сцена и с годините се превърна в
едно от най-интересните и забав-
ни места за свирене в целия свят.
Чувствам се привилегирован да
съм пряк свидетел на подобна
еволюция и да продължавам да се
връщам, за да свиря пред все по-
изискваща и проницателна публи-
ка.” Билети се продават на
eventim.bg и ticketstream.bg.

Стоянка Мутафова
в Ямбол с „Парижки
лудории”

По повод на 90-годишнината
на голямата българска актриса
Стоянка Мутафова в Ямбол бе
представена комедията “Париж-
ки лудории” по Жан Клод Дано, в
която тя играе главната роля,
съобщиха от ЯДТ “Невена Кока-
нова”. В спектакъла участват
още актьорите Дидо Мачев и
Елена Кънева. През своята ар-
тистична кариера Мутафова е
участвала неведнъж в постанов-
ки на Ямболския театър.

ОЩЕ ЕДИН
ХИТЪР ПЕТЪР
НА СЦЕНАТА

Сцена от премиерата на “Хитър
Петър” в Стара Загора

Альона НЕЙКОВА
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узикантите от световно-
известния квартет “Ил
Диво” като че ли се над-
преварваха да покажат
на публиката, дошла на
концерта им в зала 1 на
НДК, че знаят няколко
думи на български. Аме-
риканският тенор Дейвид

Снимка БГНЕС

гласове на “Ил Диво”, незабелязано ми-
наха двата часа от концерта на музикан-
тите в столицата. Предразсъдъците към
захаросаната визия на музикантите с ге-
лосани прически и смокинги със сатенен
ревер, се сринаха за миг, щом запяха.
Публиката имаше възможност да чуе вир-
туозния акомпанимент на Софийската
филхармония под диригентството на
Саймън Кларк, придружен от уникална
смесица на поп и опера, представена от
четиримата певци. Двата противополож-
ни спектъра се оказаха в страхотна сим-

биоза и звучаха нежно и лирично, рит-
мично и мощно, предизвиквайки искрени
аплаузи у зрителите.

“Ил Диво” представиха най-доброто от
9-годишната си кариера в зала 1 на НДК,
като пяха на 4 езика - английски, италиан-
ски, испански и френски. Класически опер-
ни арии и известни поп парчета бяха при-
дружени с елегантна и ненатрапчива мул-
тимедия и се редуваха с песни от новия
албум на квартета “Wicked Game”. Публи-
ката се наслади и на изпълненията на “My
Way” на Франк Синатра, на “Pour Que Tu
M`Aimes Encore” на Селин Дион, на
“Unbreak My Heart” на Тони Бракстън и на
други вечни световни хитове, сред които и
на Андрю Лойд Уебър. Но най-важен може
би е фактът, че музикантите от “Ил Диво”,
търсещи своето място от попа до операта,
го намират в сърцата на публиката.

Квартетът, продал над 25 млн. албу-
ма, 150 златни и платинени дискове и
над 2 млн. концертни билета, гостува в
София благодарение на “Жокер медиа”.

М
Милър, баритонът Карлос Марин от Ис-
пания, поп музикантът Себастиен Изам-
бард от Франция и тенорът Урс Бюлер от
Швейцария се изредиха между изпълне-
нията си да повтарят “Добър вечер” и
“Здравейте, дами и господа”. Аристокра-
тичният французин пък разказа как пре-
ди време му се случило да опита българ-
ска мусака и не пропусна да изрази
възхищението си от красотата на жените
в страната ни.

Така в топла атмосфера, създадена от
приятното чувство за хумор и страхотните
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Разговор

Интервю на Альона НЕЙКОВА

 “Какво става?” е вто-
ри моноспектакъл на Геор-
ги Мамалев, създаден от
него в съавторство с вас.
Как се работи с такъв ак-
тьор, г-н Цанков?

- Жоро е изключително
забавен човек и е страхотен
майстор на импровизацията.
Много се забавлявам, дока-
то работим заедно. Поняко-
га аз пиша някакъв матери-
ал, той го прочита и след
това започва да ми го играе.
Така разбираме какво тряб-
ва да се промени, къде да се
“пипне”. Случва се и Жоро
да си намисли нещо, съби-
раме се, той ми го представя
като скеч, аз си записвам и
обработвам полученото във
вид на текст. Писането се учи
с четене, а писането за сце-
на се учи, като се работи с
актьора. Тъй че в тези два
моноспектакъла научих из-
ключително много неща от
Жоро, защото той е опитен
актьор и има страхотен усет
за комичното, знае на кое
публиката ще се смее и на
кое няма. Присъствам на вся-
ка негова репетиция и мога

Весел Цанков:

Каквото е времето,
такъв е и хуморът
Работата ми с Жоро Мамалев са моите университети,
откровен е тазгодишният носител на Златен плакет
на СБЖ в категория „Книги”

е занаят. Както се правят
обувки, както се готви, както
се строи... Сядаш и започ-
ваш да правиш нещо - от ни-
щото създаваш текст. И как-
то във всеки занаят, и в пи-
сането си има тънкости, пра-
вила, схема. Обаче трябва и
малко талант. Без талант не
става. Има много хора, кои-
то се опитват да пишат, и не
става. По две причини - ед-
ната е може би, че нямат
талант, а другата е, че не
работят. А писането е
къртовски труд. И като във
всеки занаят трябва да те
заболят ръцете от него.

 Успява ли човек в
днешно време да си изкара
хляба, да нахрани семейст-
вото си с този занаят в
България?

- Специално у нас има
единици, които печелят до-
бре от писане. Аз не съм
сред тях. Има хора, които

ска салата вечер, разходка
в парка, 1-2 седмици в Со-
зопол през лятото. Това мога
да си го позволя. Но не мога
да си позволя манекенка, за
което не съжалявам.

 Но може би бихте
искали да си позволите
яхта. Зная, че това е ва-
шата страст...

- Аз съм изключително
запален яхтмен и даже в
един период от моя живот
дилемата беше дали да
тръгна по моретата или да
остана на сушата, да пиша,
да създам семейство и т.н.
Избрах да създам семейст-
во и да пиша, но може би
някой ден ще опъна платна.
Сега засега плавам мисле-
но, бродя из мрежата, або-
нат съм на различни яхтени
сайтове, които ми пращат
съобщения. Пак е приятно.
И си мисля, че един ден
може би ще дойде време и
за това.

 Успяват ли българи-
те да се надсмеят над соб-
ствените недостатъци?

- Ние, българите, сме
шегобийци. Особено срещу
другите. Като трябва да се
присмеем на съседа, много
добре ни се получава. Мал-
ко по-трудно е, когато се
присмиваме на себе си. Но
и това се случва. Общо взе-
то, мисля, че ние, българи-
те, живеем весело и инте-
ресно, умеем да се забавля-
ваме. Има народи, сред ко-
ито процентът на самоубий-
ствата е ужасяващ, тъй като
им е скучно. Не защото са
бедни, а понеже не умеят
да се забавляват.

 Променя ли се според
вас хуморът с времето и
кой е виновен за това?

- Не става дума за вина,
то всичко се променя с вре-
мето. Сега хуморът е по-
бърз, както всичко друго,
защото хората нямат време.
На мода са по-късите удар-
ни смешки. Не се търсят
някакви дълги описания или
мащабни картини. Времето
е такова. А каквото е време-
то, такъв е и хуморът.

 Кой хумор ви е чужд?
- Натуралистичният, гру-

бият хумор с много цинизми.
Аз самият понякога ги из-
ползвам, когато пиша. Но
само ако текстът го иска,
когато същността на героя
го предполага и ми диктува
определени думи. В някои
шоупрограми обаче просто
се ръсят цинизми, защото
хората първосигнално мно-
го се смеят на тях. Това спо-
ред мен е абсолютно ужася-
ващо. Не го възприемам.
Иначе харесвам всякакъв
хумор. Еврейският е прекра-
сен, френските писатели са
чудесни, обожавам англий-
ския хумор, много обичам
руския...

 Интересувате ли се
от политика? Какво мисли-
те за българските управ-
ници?

Çà ñúæàëåíèå äíåñ
ïîëèòèêàòà îïðåäåëÿ
æèâîòà íà õîðàòà

- Много се интересувам от
политика, защото живея тук,
няма къде да отида другаде.
А за съжаление политиката
определя как да живеят хо-
рата. Понякога изключително
много се ядосвам, като се
случи нещо. И затова се опит-
вам колкото се може по-мал-
ко да се занимавам с новини.
Но няма как - журналисти и
писатели трябва да го пра-
вят. Ходя на всички избори и
гласувам и мисля, че това е
достатъчно като участие в по-
литиката.

 Каква е ролята на
Министерството на кул-
турата в живота на един
български творец, писа-
тел, хуморист?

- Щатната ми работа в
редакция “Хумор, сатира и
забава” на програма “Хрис-
то Ботев” в БНР има много
общи допирни точки с Ми-
нистерството на културата.
Но извън нея, като на писа-
тел единак то много малко
може да ми помогне. А и не
знам доколко е редно да го
прави. Защото, ако Минис-
терството на културата за-
почне да раздава пари на
писателите, те ще са без-
брой. Целият български на-
род ще стане писател. Ще
се получи пак едно дембел-
хане - някакъв съюз, в който

Ïèñàíåòî å ìíîãî
íåáëàãîäàðåí çàíàÿò

Ïèñàòåëÿò
òðÿáâà
äà å ãëàäåí,
çà äà ïèøå
õóáàâî

“Средношколско знаме”, ко-
гато сте били на 16 годи-
ни. Вашата дъщеря Ирме-
на ви е изпреварила в това
отношение и още 7-годиш-
на се занимавала с издава-
не на собствен вестник...

- Видяла е татко й какво
прави и тя се запали. Сега
Ирмена е на 17 и е много
словесен човек, с богато
въображение, пише стра-
хотни есета, учи се добре,
интересува се от музика - от
всички тези неща, от които
се интересуват 17-годишни-
те. И това е чудесно. Защо-
то никому не бих препоръ-
чал писането като професи-
онална реализация. Това е
неблагодарен занаят. Тряб-
ва много да ти харесва, за
да се занимаваш с него.

 Мислите ли, че на
писателите, поетите и
изобщо творците им е
било по-лесно да работят
например преди 20 години,
отколкото сега?

- На определен кръг - да,
било е по-лесно. Но опре-
делени кръгове е имало
преди 10 ноември, преди
9 септември, в Австро-Унгар-
ската империя, в двора на
Луи ХIV... Винаги е имало
хора, на които се плаща, за
да създават определен вид
изкуство. А на другите, кои-
то са извън този кръг, вина-
ги им е било трудно, като
например на Бодлер, на
Илф и Петров и на много
други. Някои са крадяли.
Май Стайнбек беше казал,
че писателят може да бъде
всичко - крадец, конекра-
дец, келнер, важното е да
пише.

 През тази година
получихте Златен плакет
на Съюза на българските
журналисти в категория
“Книги”. Какво означава
тази награда за вас?

- Означава, че са ме за-
белязали. И това е много
хубаво, понеже е изключи-
телно неприятно, когато чо-
век пише, а никой не му
обръща внимание. Защото
на мен ми е много приятно
да пиша, искрено се забав-
лявам. Но основното е ня-
кой да го прочете. Може да
са 10 души, но човек винаги
пише за другите, никога - за
себе си. Колегите журналис-
ти са ме забелязали и са ми
дали награда за книгата
“Блогът на местния идиот”,
която доста добре се при-
ема. И аз съм щастлив.

да кажа, че работата ми с
Жоро Мамалев са моите
университети в писането за
сцена.

 Все още ли смята-
те, че не сте писател, а
занаятчия, който пише
смешки?

- Всяко подобно твор-
ческо занимание е 1% та-
лант и 99% труд. Не съм го
измислил аз. А специално
доброто писане се получа-
ва с много писане, с много
четене и с много гледане.
Може би поезията е творче-
ство - нещо те удря по гла-
вата и измисляш стихотво-
рение. Докато писането си

заработват добре - намират
смисъл да се пише и от
финансова гледна точка.
Мисля, че съм от тях. Но
освен че пиша, работя и в
Българското национално
радио и там получавам за-
плата. Без това животът ми
ще е много труден. Но зави-
си човек какво точно разби-
ра под “сносен живот”. Има
хора, за които това означа-
ва лимузина, манекенка за
любовница и смяна на всич-
ко това всяка година...

 А за вас самия какво
означава “сносен живот”?

- Може би една хубава
ракия с една огромна шоп-

едни сити хора пишат угод-
но, това, което трябва, за да
получат пари. Писателят
трябва да е гладен, за да
пише хубаво. Един худож-
ник беше казал - потиснати-
ят разум твори. Когато си
под напрежение, когато не
ти стигат парите, когато
имаш някакви проблеми,
машината заработва много
добре. И това е истина, за-
белязал съм го.

 Първата ви публика-
ция е излязла във вестник
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ВЕСЕЛ ЦАНКОВ е български писател, хуморист и
сценарист. Работи като продуцент на направление
“Култура”, но професионалният му път в Българското
национално радио започва в редакция “Хумор, сатира и
забава” на програма “Христо Ботев”. Съавтор е на
“Какво става?” - втория моноспектакъл на Георги
Мамалев, чиято предпремиера ще е утре, 28 септем-
ври. Премиерата на постановката е на 1 октомври
в “Студио 5”, както ДУМА писа.
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В Корея на оградите пише:
“Внимание! Зло и невкусно куче!”

АЛБЕНА АЛЕКСАНДРОВА,
дизайнер и собственик на
модна къща „Рошавата гарга”
БОРЯНА ПУНЧЕВА,
актриса и режисьор
ДУРХАН МУСТАФА,
народен представител
МАРИЯ РАЧЕВА, учредител на
клуба „Приятели на ДУМА” в Русе
МИЛЕН КЕРЕМЕДЧИЕВ, икономист
САША БЕЗУХАНОВА,
директор „Публична
администрация” за Централна и
Източна Европа в „Хюлет Пакард”
СВИЛЕН БЛАЖЕВ, художник
СПАС ДЖЕВИЗОВ,
футболен треньор
ЦВЕТЕЛИНА БОРИСЛАВОВА,
банкер
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Св. мъченик Калис-

трат и дружината му
(266). Св. свещеномъче-
ник Петър Крутицки († 1937)

Св. Калистрат от детска възраст бил
възпитан в християнската вяра. Той ви-
дял чудесата при смъртта на Исус и по-
вярвал в Господа. Като възмъжал, ста-
нал войник и бил единственият христия-
нин в целия полк. Заради вярата му бил
нанесен жесток побой. После бил хвърлен
в морето. Но Божията сила го избавила
от смърт. Два делфина го изнесли жив на
брега. Той излязъл невердим от водата.
Като видели търпението на Калистрат при
ужасния бой и чудото, станало с него, 49
войници повярвали в Христа Господа. Те
били също жестоко бити. След това
хвърлени заедно с Калистрат в тъмница.
Там св. Калистрат ги научил на вярата и
ти укрепил духом. Като видял, че не може
и при най-ужасни мъчения да склони св.
Калистрат и другите 49 войници да се
откажат от вярата си в Спасителя, мъчи-
телят разпоредил всички да бъдат избити
в тъмницата.

Нова апликация на iPad позво-
лява на потребители да свалят
мозъка на изследователя Алберт
Айнщайн, който промени света,
съобщи британският таблоид “Сън”.
Приложението, наречено NMHMC
Harvey, включва подробни снимки
на ума на гения. Медицински му-
зей в Чикаго, щата Илинойс, полу-
чил средства, за да сканира и
дигитализира близо 350 слайда с
части от мозъка на Айнщайн,

вантюристично настроените почитатели
на алкохола могат да прибавят малко
пикантност в живота си, след като компа-
нията Master of Malt създаде най-лютата
водка в света. Със своите 250 000 сковила
(скалата за измерване на лютивостта) но-
вата Naga Chilli Vodka е толкова люта, че
върви със специално предупреждение за
здравето. Тя е пусната в продажба само
няколко месеца след като компанията
представи друга водка от 100 000 скови-
ла. Новата версия обаче е 2,5 пъти по-
люта от предишната. Лютата чушка, из-
ползвана за създаването на водката, е
Naga Jolokia, за която се смята, че е една
от най-лютите в света и стои много по-
високо в скалата Сковил от повечето лю-
тиви спрейове, използвани от силите на
реда за разпръсване на демонстрации.

Всяка единица в скалата Сковил по-
казва колко пъти лютата чушка трябва да
бъде разредена във вода, равна на собст-
вената й маса, така че лютивината й да
стане едва доловима. Новата най-люта
водка е получена чрез ферментацията на
литри водка с 18 кг люти чушки. Получе-
ната смес се оставя да престои няколко
седмици. След като водката придобие
тъмно карамелен цвят, течността е готова
и алкохолът може да бъде бутилиран.

Насред възторженото
циганско лято днес

управителят на ДУМА

ПАВЕЛ
БЕБОВ

увеличава жизне-
ния си опит с
още една година.
Журналист по
душа, бохем по
дух и неуморен
като американ-
ски спринтьор,
той е една от
основните причини ДУМА да
намира спокойни води и при-
стан в тежките години на
кризата. Такава очевидно е
кармата на добрите хора - те
поемат големи отговорности,
за да спасят всички останали.
Честит рожден ден, Павка!
Желаем ти да бъдеш все така
енергичен, весел, мъдър и
спокоен. ДУМА е кауза, която
си струва, а ти си човекът,
който я въплъщава по неверо-
ятен начин. Бъди жив и здрав!

ови сезони на 6 модни пре-
давания ще забавляват
българските зрители в теле-
визионния ефир от октомври.
Каналът Fine Living (Файн

Ìîäàòà ñòàâà àêöåíò
â òåëåâèçèîííèÿ åôèð
Известната блогърка Ана Динкова, стилистът Хубен
Хубенов и гримьорката Биляна Сотирова представиха
най-новите тенденции в стила, грима и облеклото

Альона НЕЙКОВА Подробности за новото в програмата
на телевизионния канал бяха обявени
от Юлия Трайкова, маркетинг и пиар ме-
ниджър на Chello Central Europe - пред-
ставител на Fine Living за България. “Ак-
центираме върху “полезното забавле-
ние”, тъй като предаванията ни са из-
ключително забавни и атрактивни. Про-
грамите са съчетани с полезна инфор-
мация за взаимоотношения, пътешест-
вия, нестандартни забавления и състе-
зания. Каналът кара зрителите да се
чувстват по-информирани, модерни, еле-
гантни и уверени отпреди”, обобщи
Юлия Трайкова.

Специални гости на събитието, чий-
то водещ бе Яна Грудева, бяха извест-
ната модна блогърка Ана Динкова, сти-
листът Хубен Хубенов и гримьорката
Биляна Сотирова. Те представиха пред
присъстващите най-новите тенденции в
стила, грима и облеклото за предстоя-
щия сезон и споделиха ценни трикове и

приложими от всеки съвети. На финала
участниците в проявата имаха възмож-
ност да покажат собствения си артисти-
чен талант, включвайки се в забавно
състезание за стайлинг на модели с
дрехи, любезно предоставени от H&M.

Британски учени
опровераха твърдени-
ето, че умните хора
обикновено са по-не-
щастни от глупаците.
Експерти от лондон-
ския Университетски
колеж (University
College) проведоха из-
следване между 6870
души, работещи в го-
ляма корпорация, и
публикуваха резулта-
тите от проучването в
списание за психоло-

А

Умниците се чувстват
по-щастливи от глупаците

гическа медицина.
Оказа се, че високият
коефициент на интели-
гентност осигурява и
усещането за щастие.
И обратното, хората с
ниско IQ се чувстват
по-нещастни от колеги-
те си, съобщи Би Би Си.

“Много щастливи”
са тези, чийто коефи-
циент на интелигент-
ност е от 120 до 129.
Те са близо 43% от из-
следваните. Хора, кои-

то посочили, че “не са
много щастливи”, има-
ли IQ 70-79. Резултати-
те бяха обяснени от
учените с това, че при-
тежателите на нисък
интелект заемат не
много перспективни
длъжности в службата,
което се отразява и на
доходите им. Незадо-
волителното материал-
но състояние влияе на
здравето и самочувст-
вието и води до стрес.

МОЗЪКЪТ НА АЙНЩАЙН Е
ДОСТЪПЕН КАТО АПЛИКАЦИЯ

създадени след смъртта му през
1955 г. Сега изследователите ще
могат да проникнат в мозъка на
носителя на Нобелова награда,
сякаш гледат през микроскоп. Ап-
ликацията, която се продава на
цена от 6,99 паунда, е кръстена на
името на патолога Томас Харви,
отстранил мозъка на Айнщайн
след смъртта му с надеждата
бъдещите поколения да могат да
открият тайните на неговия гений.

Н
ливинг), чиято основна цел е да потапя
аудиторията в света на красивото и
изящното и да промотира стила във все-
кидневния живот, поставя акцент имен-
но върху модата и лайфстайла.

Предавания като “Стил”, “Зад марка-
та”, “Майстори на лукса”, “Платинени
сватби” и “Базар” ще отведат зрителите
зад кулисите на най-интересните фешън
събития в различните страни. Аудитори-
ята на предаванията ще има възмож-
ност да се запознае с историята на ус-
пеха на най-влиятелните модни икони
на нашето съвремие и ще разбере кои
са тенденциите в света на лукса, пъте-
шествията и шопинга.

Най-лютата водка
в света е опасна
за здравето

Най-лютата водка
в света е опасна
за здравето

Най-лютата водка
в света е опасна
за здравето

Най-лютата водка
в света е опасна
за здравето

Най-лютата водка
в света е опасна
за здравето

От екипа на
ДУМА

Емилия записва
фолклорен албум
Емилия записва
фолклорен албум
Емилия записва
фолклорен албум
Емилия записва
фолклорен албум
Емилия записва
фолклорен албум
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ремето ще е предимно слънчево с временни
увеличения на облачността. Само на отделни
места в планините на Югозападна България е
възможно краткотрайно да превали. Темпера-

турите ще останат по-високи от обичайните - в пове-
чето места максималните ще са между 28° и 33°, в
София 29°. Атмосферното налягане ще се повиши.
Ще е малко по- високо от средното за сепетември.
Над планините ще има временни увеличения на об-
лачността, по-значителни над масивите в Югозапад-
на България. Там на отделни места краткотрайно ще
превали. Вятърът ще е слаб до умерен от запад,
югозапад. Максимална температура на 1200 метра -
около 22°, на 2000 метра - 15°. Над Черноморието ще
е предимно слънчево. След обяд ще духа до умерен
вятър от изток, североизток. Максимални температу-
ри - между 24°-29°. Температурата на морската вода
е 21°. Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50425

GBP
2.43656

CHF
1.61706

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

До края на седмицата ще преобладава слънчевоДо края на седмицата ще преобладава слънчевоДо края на седмицата ще преобладава слънчевоДо края на седмицата ще преобладава слънчевоДо края на седмицата ще преобладава слънчево
и топло време с температури от 13°-18° ви топло време с температури от 13°-18° ви топло време с температури от 13°-18° ви топло време с температури от 13°-18° ви топло време с температури от 13°-18° в
сутрешните часове до 28°-33° в следобедните.сутрешните часове до 28°-33° в следобедните.сутрешните часове до 28°-33° в следобедните.сутрешните часове до 28°-33° в следобедните.сутрешните часове до 28°-33° в следобедните.
По-значителни увеличения на облачността щеПо-значителни увеличения на облачността щеПо-значителни увеличения на облачността щеПо-значителни увеличения на облачността щеПо-значителни увеличения на облачността ще
има над Черноморието. Над планините след обядима над Черноморието. Над планините след обядима над Черноморието. Над планините след обядима над Черноморието. Над планините след обядима над Черноморието. Над планините след обяд
ще има купеста облачност, в петък на изолиранище има купеста облачност, в петък на изолиранище има купеста облачност, в петък на изолиранище има купеста облачност, в петък на изолиранище има купеста облачност, в петък на изолирани
места там може слабо да превали.места там може слабо да превали.места там може слабо да превали.места там може слабо да превали.места там може слабо да превали.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

28°/33°28°/33°28°/33°28°/33°28°/33°

28       29
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

25°/32°25°/32°25°/32°25°/32°25°/32°

“≈À≈÷
—ÂÏÂÈÌË ‚˙ÔÓ-
ÒË ˘Â ÏÓ·ËÎËÁË-
‡Ú ÂÌÂ„ËˇÚ‡,
ÌÓ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚Ë-

Œ¬≈Õ
ŸÂ Ò˙ÁÂÚÂ ‰Ó·Ë
ÔÂÒÔÂÍÚË‚Ë Á‡
ÒÂ·Â ÒË Ë ˘Â
‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ ÓÒ˙-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
–‡Á‚ËÚËˇÚ‡ Ò‡ ÔÓ-
ÏÂÌËÎË ‚ËÊ‰‡ÌËˇ-
Ú‡ ‚Ë ÔÓ ÏÌÓ„Ó
‚˙ÔÓÒË. “ˇ·‚‡ ‰‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒ‡ÌÓ ÒÚÂ ÒË ‰‡ÎË
ÒÏÂÚÍ‡, ˜Â Úˇ·-
‚‡ ‰‡ ÒÚ‡ÌÂÚÂ ÔÓ-
ÔË‚ÂÚÎË‚Ë Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÒÂ ËÌÚÂÂÒÛ-
‚‡ÚÂ ÓÚ ‚‡ÊÌËÚÂ
ÌÂ˘‡. «‡Ô‡Á‚‡È-
ÍË ÙËÎÓÒÓÙÒÍËˇÚ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—ÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÍÓÌ-
Ú‡ÍÚË ˘Â ‚Ë Á‡ÌË-
Ï‡‚‡Ú Ò ÔÓ·ÎÂ-
Ï‡ÚËÍ‡Ú‡ Ì‡ ÂÊÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
«‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓÚÓ
Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ Ì‡
·ÎËÁ˙Í ˜Ó‚ÂÍ ˘Â
‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÔÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ ÔÓ‰ÂÊ‰‡ÚÂ
ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ÒË
Ú‡Í‡, ˘ÓÚÓ ‰‡ ‚Ë
ÒÚË„ÌÂ ‚ÂÏÂÚÓ Á‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
— Ì‡·ÂÎˇÁ‡ÌËÚÂ
ÏÂÍË Á‡ ÔÓ‰Ó·-
ˇ‚‡ÌÂ Ó„‡ÌËÁ‡-
ˆËˇÚ‡ Ì‡ ‡·ÓÚ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŒÚÌ‡ÒˇÈÚÂ ÒÂ Ò
Û‚‡ÊÂÌËÂ Í˙Ï ÍÓ-
ÎÂ„ËÚÂ Ë ÔÓ‰˜ËÌÂ-
ÌËÚÂ ÒË, Á‡˘ÓÚÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˘ÂÒÚ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ ËÏ. —˙‰·‡Ú‡ Â
Ì‡ ‚‡¯‡ ÒÚ‡Ì‡.

Ò˙‰Â˜ÌË Ë ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÍÓÌ-
ÙÎËÍÚÌË.

ÒË ÔÓ„ÎÂ‰ ‚˙ıÛ ÌÂ˘‡Ú‡ ˘Â ÒÂ
ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÔÓ-ÒÔÓÍÓÈÌË.

ÔËÚÂÒÌÂÌË, ÌÓ ÒÍÓÓ ˘Â ‡Á-
·ÂÂÚÂ, ˜Â ÔÓ·ÎÂÏ‡ Â Â¯ËÏ.

‚‡ÊÌËÚÂ ÌÂ˘‡, Á‡ ‰Û„ÓÚÓ, ÍÓ-
„‡ÚÓ ÏÛ ‰ÓÈ‰Â ‚ÂÏÂÚÓ.

ËÁ‰Ë„ÌÂÚÂ Ì‡ ÌË‚Ó ‚Á‡ËÏÓÓÚ-
ÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ.

‰ÌÂ‚ËÂÚÓ. «‡Â‰ÂÚÂ ÒÂ ÂÏÓˆË-
ÓÌ‡ÎÌÓ Ë Ì‡ı‡ÌÂÚÂ ‰Û¯‡Ú‡.

ÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ ˘Â ËÏ‡ÚÂ Â-
ÁÛÎÚ‡ÚË.

‚ÒÂÍË ËÏ‡ ‰ÓÒÚÓÈÌÒÚ‚Ó Ë ‰‡‚‡
Ò‚Ó  ̌ ÔËÌÓÒ Á‡ Ó·˘Ë  ̌ ÛÒÔÂı.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ËÒÓÍËÚÂ ‚Ë
ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ ˘Â
‚Ë Ì‡ÚÓ‚‡ˇÚ Ò
ÔÓ‚Â˜Â ‡·ÓÚ‡ Ë

˘Â ÔÓ‚Ë¯‡Ú Ì‡ÔÂÊÂÌËÂÚÓ
Í‡È ‚‡Ò.

06.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡-
ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3054
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ
Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.05 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡/

Ô/
13.25 ¬ Í‡‰˙/Ô/
14.10 —ÂÌ “ÓÔÂ - /173 ÂÔËÁÓ‰/
15.20 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3055 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡¯ - Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.50 ƒ‡ ÓÒÚ‡ÌÂÏ ÔËˇÚÂÎË -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /‘‡ÌˆËˇ,
2005„./

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ÃÓÚÓÒÔÓÚ ÂÍÒÚ‡
00.30 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 38
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 76

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 8
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ˙‰Â Â Ã‡„Ë?î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 12
21.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 120
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 4
00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË-

‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 38
04.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î /

Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

�����

�����

 Œ«»–Œ√
ÕÓ‚Ó‚˙‚Â‰ÂÌËˇ-
Ú‡ ‚Ë Ì‡ ‡·ÓÚ-
ÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ ˘Â
ÒÂ˘Ì‡Ú ‡Á·Ë-

‡ÌÂ Ë ˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ „ÓÎˇÏ‡
ÔÓ‰ÍÂÔ‡.

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÚÂ Ë ˘Â „Ë Â¯‡Ú ‚ ‡ÏÍËÚÂ
Ì‡ ‰ÂÌˇ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
17.05 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
18.00 ìœÂ‚ˆË Á‡ Â‰ËÌ ˜‡Òî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.00 —ÂË‡Î:  ì»ÁÔÂ‚‡-

‚‡ÈÍË ËÁÒÚÂÎ‡î
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ì»„Ó  ËËÎÓ‚. ΔË‚ÓÚ

‚ ÔˇÍ ÂÙËî
04.20 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

�����

�����
�����

�����
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нетипичните за неговия стил

ЮДИТ ПОЛГАР ВЕЧЕ ГОТВИ
ВТОРИ ТОМ НА КНИГАТА СИ
“КАК ПОДОБРИХ РЕКОРДА НА
БОБИ ФИШЕР”, ПЪРВАТА ЧАСТ
НА КОЯТО ИЗЛЕЗЕ НАСКОРО НА
АНГЛИЙСКИ. В нея най-малката
от сестрите от прословутото
трио разказва как е станала
гросмайстор на 15 години и 4
месеца, с месец по-рано отколко-
то постижението на Фишер.
Амбициозната унгарка е плани-
рала да разгърне творението си
в трилогия. Тя признава, че пре-
ди да роди децата си е работила
по 6-8 часа на ден върху шахмат-
ното си усъвършенстване, но
след появата на сина Оливър и
дъщерята Анна приоритетите й
са се пренаредили. Сега тя играе
значително по-рядко и се занима-
ва основно с популяризирането
на шахмата и въвеждането му в
училищното образование.

          
605 МИЛИОНА ДУШИ ПО

СВЕТА ИГРАЯТ ШАХ, ПРЕБРОИ
КОМПАНИЯТА АГОН, С КОЯТО
МЕЖДУНАРОДНАТА ШАХМАТ-
НА ФЕДЕРАЦИЯ СКЛЮЧИ ДО-
ГОВОР ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА
НЯКОЛКО ЦИКЪЛА НА СВЕТОВ-
НИТЕ ШАМПИОНАТИ. Тази циф-
ра, предоставена от изследова-
телската организация  YouGov,
е сравнима с редовните ползва-
тели на фейсбук. Според тези
данни 70 на сто от население-
то на земното кълбо в даден
момент от живота си са играли
шах. Към днешна дата процен-
тите на играещи са такива: в
121-милионна Индия 70%, в Ру-
сия - 43%, в Германия - 23%, в
САЩ - 14% (повече отколкото
тези, които играят тенис и
голф, взети заедно!), във Вели-
кобритания - 12%. YouGov съоб-
щава също, че редовно занима-
ващите се с шахмат се разли-
чават от останалите. Шахма-
тистите са значително по-ин-
формирани  - те четат пет
пъти по-често “The Guardian”,
“The New Scientist”, “The Week”
(във Великобритания) или “The
New York Times”, “The Wall Street
Journal”, “The Economist” (в САЩ).

          
ВТОРИ ИЗКЛЮЧИТЕЛНО СЕ-

РИОЗЕН СУПЕРТУРНИР ТЕЧЕ В
МОМЕНТА ПАРАЛЕЛНО НА ТОЗИ
В ЛОНДОН. В далеч по-топлия
Сао Паулу световният шампион
Вишванатан Ананд, №1 в рангли-
стата Магнус Карлсен, както и
Левон Аронян, Фабиано Каруана,
Сергей Карякин и Франсиско
Валехо разиграват финала на
веригата Голям шлем.  Олимпий-
ският шампион Аронян още на
старта победи Карякин, а също-
то стори и младият италианец
Каруана срещу Карлсен. Втора-
та част на десеткръговата над-
превара по традиция ще се про-
веде в испанския град Билбао.

Световният шампион Вишванатан
Ананд (вляво) в дружески

разговор със Сергей Карякин

Мъжкият отбор на Локо-
мотив Пловдив спечели шам-
пионската титла на държав-
ното отборно първенство,
което се проведе в Слънчев
бряг. В острата конкуренция
на още седем отбора плов-
дивчани се бориха до по-
следно за златните медали,
които успяха да си осигурят
едва с последните ходове на
партиите си от финалния
кръг. Ден преди края на
състезанието 4 отбора има-
ха равен брой мач точки, но
в крайна сметка първите две
места отидоха при пловдив-
ските шахматисти. Шампио-
ните финишираха с 11 мач
точки (4 победи, 2 равенства
и една загуба), като с най-
голям принос за успеха им е
гросмайстор Владимир Пет-
ков, който спечели всичките
си седем срещи. Сребърните
медали също заминаха за
Пловдив, окачени на врато-
вете на състезателите на
другия местен железничар-
ски тим - Локомотив 2000,
предвождан от един от най-

Мир и липса
на публика
царят в Лондон

Топалов неузнаваем
с пет поредни ремита

Лидерът във временното класиране Борис Гелфанд

както бяхме планирали. Този отказ ни
донесе загуби от 600 хиляди долара и
в тази ситуация не рискувахме да зало-
жим на голяма посещаемост и да на-
емем по-голямо помещение. Но уверя-
вам всички, че на турнира на претен-
дентите през март всичко ще бъде ко-
ренно различно!”

Същевременно в Анкара към края
си приближава последният шести тур-
нир от женската Гран при верига на
ФИДЕ, в който участва и Антоанета
Стефанова. От средата на турнирната
дистанция съперничеството за първото
място се води между Хъмпи Конеру и
Анна Музичук. Индийката играе едва
ли не най-добрия турнир в кариерата
си: тя демонстрира голям запас от твор-
ческа енергия, постоянно надигравай-
ки противничките си. Това й позволи да
се откъсне на половин точка пред сло-
венката, но в оставащите до края три
кръга ще се реши съдбата не само на
първото място в този турнир, а и на
второто в генералното класиране във
веригата, за което шанс имат и двете.

Класиране след 8 кръг: Конеру 6,5,
Музичук 6, Жуан Луфей, Жао Сю - по 5,
Цзю Венцзюн, Чмилите - по 4,5, Косин-

цева, Монгонтуул - по 4, Йълдъз 2,5,
Озтюрк, Сочко, Стефанова - по 2.

Късно снощи завърши партията на
Стефанова, която имаше белите фигу-
ри срещу абсолютната аутсайдерка
Кубра Озтюрк. Нейната сънародничка
Бетул Йълдъз обаче вече не заема по-
следните редове на турнирната табли-
ца, както доскоро се случваше във
всички силни женски състезания, в
които участваше. Откакто работи с из-
вестния специалист Адриан Михалчи-
шин, тя бележи забележим прогрес.
След като в предишния турнир от ве-
ригата туркинята успя да запише по-
беда срещу световната шампионка Хоу
Ифан, сега тя надигра по впечатляващ
начин миналогодишната европейска
шампионка Виктория Чмилите.

ЧМИЛИТЕ - ЙЪЛДЪЗ
1.c4 e5 2.g3 Кf6 3.Оg2 d5 4.cd5 Кd5

5.Кc3 Кb6 6.e3 Оe7 7.Кge2 0-0 8.0-0 c6
9.b3 f5 10.d4 e4 11.Оb2 Кa6 12.g4 fg4
13.Кe4 Кd5 14.К2g3 Дe8 15.Кc5 Кac7
16.Дc2 Кe6 17.Кe6 Оe6 18.Оe4 h5 19.Кe2
Оd6 20.Цh1 Тf6 21.Кc3 Кc3 22.Оc3 Оd5
23.f3 Тf3 24.Оf3 Оf3+ 25.Тf3 gf3 26.e4 Дf7
27.Дf2 Тf8 28.Тg1 Дf4 29.e5 Оe7 30.Оe1
Дe4 31.Оd2 Оh4

32.Дe3 Дd5 33.Тg7 Цg7 34.Дh6 Цf7
35.Дh5 Цe6 36.Дg4 Тf5 37.Дg6 Цe7
38.Дh7 Цe8 0:1

С
пет поредни ремита Веселин Топалов
започна участието си в първия турнир
от новата Гран при серия на ФИДЕ в
Лондон. Надпреварата и без друго про-
тича изключително миролюбиво, като
досега няма кръг с повече от две резул-
татни партии. След пети ден, когато и
шестте двубоя завършиха с подялба на
точката, във временното класиране води
Борис Гелфанд с 3,5 т. пред Александър
Гришчук, Петер Леко - по 3, Майкъл
Адамс, Лениер Домингес, Шахрияр Ма-
медяров, Хикару Накамура, Топалов - по
2,5, Ван Хао, Аниш Гири, Василий Иван-
чук, Рустам Касимджанов - по 2.

Въпреки че надпреварата връща
славата на Лондон като една от светов-
ните шахматни столици, любителите на
шахмата обаче са разочаровани от
малката зала, в която протича турнирът
и която не позволява партиите да бъдат
гледани на живо. Президентът на АГОН,
компанията провеждаща състезанието,
Ендрю Полсън обясни нещата така:
“Имахме на разположение едва шест
седмици да организираме турнира, тъй
като Руската шахматна федерация не
ни позволи да го проведем в Челябинск,

Задача

Понякога в държавните ни отборни шампионати
като бели лястовици се появяват изключително
силни шахматисти от световния елит, които някой от
клубовете е успял да привлече срещу приличен
хонорар. Тази година в подобна роля се изяви
двукратният олимпийски шампион (2004 и 2010 г.)
със състава на Украйна Павел Елянов. 29-годишни-
ят гросмайстор беше секундант на Борис Гелфанд
в мача му за световната титла през май т.г. в
Москва, което го отдалечи малко от състезателния
шах и той слезе до 69-о място в световната рангли-
ста. Той обаче е амбициран да се върне в топ 30 и
морското му приключение у нас (отборното първен-
ство се игра в Слънчев бряг) е последната му по-
лежерна шахматна проява за този сезон.

Отговор:

1..Оg1+ 2.Цg3
Дg5+ 3.Дg4 Тa3+
0:1

Черните на ход
печелят

З. КОЖУЛ - П.
ЕЛЯНОВ

Пловдивските отбори
обраха републиканските
титли и медалите

силните украински шахмати-
сти Павел Елянов. Трети фи-
нишираха шахматистите на
Абритус Разград с 10 мач
точки. Според регламента
двата отбора, класирали се
на последните места, отпа-
дат от А-група и биват заме-
стени от победителите в Б-
група. Тази година елитната
дивизия напуснаха Виктори
Благоевград и Тунджа Ям-
бол, а местата им заеха
Енергия Добрич и Марек
Юнион-Ивкони от Дупница.

Титлата при жените също
отпътува за Пловдив, след
като състезателките на Локо-
мотив 2000 финишираха ед-
нолично първи с 12 т. Сто-
личният шахмат бе отсрамен
от “сребърния” ЦСКА и брон-
зовите медали на Шах-21,
също от София. Догодина в А
група няма да местят фигури-
те шахматистките от варнен-
ския Георги Даскалов, както
и от пернишкия Кракра. На
тяхно място в елита влизат
Марек Юнион-Ивкони от Дуп-
ница и Спартак Плевен 21.
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ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ
ШАМПИОНСКА ЛИГА

(ЖЕНИ)
17.00 Уния -
Волфсбург

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.15 Бохум - КайзерслаутернР

Благо подкрепя
Стенли и от Грозни

уският град Грозни
продължава да оказва
морална подкрепа към
капитана на българския

национален отбор Стилиян
Петров в борбата му с левке-
мията. Кампанията поддържа
най-вече бившият национал
Благой Георгиев, който е
една от звездите на местния
елитен Терек. Огромен пла-
кат на Петров с българския
трибагреник и надпис “С теб
сме, капитане” стои на видно
място в престижния хотел “Ат-
лантик”. Всички гости и при-
ятели отправят своите посла-
ния към футболиста на Астън
Вила, като и не малко българ-
ски посетители на хотела са
се разписали. Инициативата
е на собствениците на хоте-
ла.

Вниманието към Стилиян
в Грозни не е никак случай-
но. Благой Георгиев е един
от най-обичаните футболисти

в града и капитан на Терек,
който в момента е сред воде-
щите отбори във временното
класиране на руското пър-
венство. По-рано през годи-
ната самият Благо поде кам-
пания в подкрепа на Стили-
ян. Веднага щом научил не-
приятната новина за здраво-
словното състояние на дълго-
годишния си съотборник в на-
ционалния тим и приятел,
Георгиев и целият състав на
Терек записаха видеообръ-
щение към Стенли, в което се
говори на осем различни ези-
ка. Още не е ясно дали Стен-
ли ще получи огромния пла-
кат, на който вече няма ни-
какво местенце за писане. В
телефонен разговор със Сти-
лиян Благо Георгиев е пре-
дал част от написаните по-
слания да не се предава и да
продължиш да се бори, за-
щото има силите да се спра-
ви с коварната болест и т.н.

УЕФА ще отнеме лицен-
за на ЦСКА за следващите 3
години, ако “армейците” не
изчистят задълженията си до
неделя. От Нион поставиха
ултиматума след проведения
одит преди 2 седмици на
“Армията”. Българският фут-
болен съюз също потвърди,

Благой Георгиев позира пред афиша в подкрепа
на Стилиян Петров в хотел “Атлантик” в Грозни

Снимка ПРОФАЙЛ

УЕФА с ултиматум
към ЦСКА
Отнемат лиценза на
„армейците”, ако не изчистят
задълженията до неделя

че “червените” са изправени
да не участват в евротурни-
рите, дори и да се класират.

“След 30 септемри ЦСКА
няма да има възможност да
защити своя лиценз за евро-
пейските клубни турнири за
следващите 3 години”, съоб-
щават от БФС. От преслуж-

бата на футболния съюз
допълват, че крайното реше-
ние за лиценза на “червени-
те” ще се вземе от УЕФА.
Българският клуб е под се-
риозен мониторинг, след
като през лятото на 2008 г.
остана без права за участие
в Европа.

“Няма да коментирам
нищо, свързано с мониторин-
га. Всички, които присъствах-
ме на тази среща, подписах-
ме декларация за конфиден-
циалност, включително и
представителите на БФС”,
каза единият от юристите на
ЦСКА Радостин Василев. Той
обяви, че клубът ще сезира

УЕФА за това, че БФС за
пореден път пуска информа-
ция, която не трябва да бъде
огласявана.

“Не е вярно, че сме пи-
сали молба въпросът с ли-
ценза да се решава от
УЕФА. Това са измислици.
Колкото до това дали за-
дълженията ще бъдат изчи-
стени до 30 септември, това
трябва да го кажат собстве-
ниците”, добави Василев.
Адвокатът припомни, че
ЦСКА е под мониторинг на
всеки 2 месеца. “Последна-
та проверка беше на 30 юни
и тогава получихме лиценз”,
завърши Василев.

Изпълнителният
директор на
Ювентус Бепе
Марота отново

ОТ ЮВЕНТУС НЯМАЛИ
ВИНА ЗА БЕРБАТОВ

заяви, че клубът “не е
действал нечестно или
неетично” в битката с
Фиорентина за Ди-
митър Бербатов. Бив-
шият нападател на
Манчестър Юнайтед,
според италианските
медии бе договорил
личните си условия с
тима от Флоренция и
трябваше да пристиг-
не, за да изкара меди-
цинските тестове, но
така и не се появи. В
последствие се оказа,
че от “Старата госпо-
жа” са му направили
контраоферта, но в
крайна сметка Бербо
избра Фулъм. От Фио-
рентина обвиниха бъл-
гарина, мениджъра му
Емил Данчев и шефо-

вете на Ювентус за
проваления трансфер.

“Дали съм се сре-
щал с президента
Дела Вале след „афе-
рата Бербатов”? Не и
не не искам да говоря
за това”, заяви Марота
преди началото на
срещата между Фио-
рентина и Ювентус от
V кръг на Серия А,
завършила 0:0.

“Не сме направили
нищо нечестно или
неетично. Действахме
с голямо уважение. А
сега грешни мотиви
се приписват на цяла-
та ситуация”, добави
шефът на Ювентус.
Медиите в Италия от-
белязаха, че сагата
около бившия българ-
ски национал е пови-
шила допълнително
напрежението преди
дербито.

НАП ПРОДАВА ИГРИЩЕ
НА ЛЮБИМЕЦ

Ф
Футболно игрище в град Любимец ще бъде обявено на търг с явно

наддаване от публичните изпълнители на Националната агенция за при-
ходите (НАП). Теренът е с площ почти 3,5 дка, съобщиха от дирекцията на
НАП в Пловдив. Оттам уточняват, че теренът, който ще бъде обявен на търг,
е помощен към основния стадион, чийто собственик е общината и на който
тренира местният отбор от единната “Б” група. Помощното игрище е купено
още преди време от частно лице. Притежателят му обаче е натрупал данъчни
задължения и тъй като няма възможност да ги плати, публичните изпълни-
тели на НАП в Хасково са предприели принудително събиране на взема-
нията чрез налагане на обезпечителни мерки и продажба на имущество.
Към игрището има и землище от над 3 дка с плувен басейн в него, посочват
от НАП в Пловдив. Игрището е оценено на 27 914 лв., а за другия парцел
с басейна наддаванията ще започват от 24 361 лв.

Нуно Пинто ще бъде титуляр за Левски
срещу Локо Сф. Столичното дерби е в събота
от 17.00 часа, като двубоят ще се проведе на
ст. “Славия”. От началото на сезона португал-
ският ляв бек не е записал нито минута, след
като претърпя операция на глезена. Травмата
му бе получена още по време на зимната
подготовка, но Пинто показа завидно мъжест-
во и игра с проблема през цялата пролет.
Нуно стана жертва на лекарско недоглежда-
не, но от 10 дни тренира пълноценно. Порту-
галецът е един от качествените играчи на
Левски и връщането му е сериозен бонус. Така

НУНО ПИНТО СЕ ВРЪЩА
ЗА ЛЕВСКИ С ЛОКО СФ

се очаква защитата на Левски да бъде в след-
ния вид - Пинто, Станислав Ангелов, Ромейн
Ели и Дъстли Мюлдер. “Левски върви по добър
път. Демонстрираме качество, вдигаме нивото
с всеки изминал двубой и това се вижда. Тряб-
ва да поддържаме и пазим този ритъм, да пе-
челим, за да вземем и титлата в крайна сметка.
В България има доста качествени отбори. На
нас ни предстоят доста сериозни срещи, зада-
ват се дербитата. Има силни тимове, но ако
играем, както до този момент, смятам че в пред-
стоящите дербита ще се представим добре”,
заяви нападателят Марсиньо.

Андреа Пирло изпълнява пряк свободен удар в мача на
Ювентус с Фиорентина (0:0) от V кръг на Серия А. Това бяха

първи загубени точки за италианския шампион, който е лидер в
класирането с 13 т. Също така “Старата госпожа” продължава

да няма загуба в първенството вече 44 мача

Снимки БГНЕС

Костадинов ръководи
Локо Сф - Левски

Съдийската комисия към фут-
болния съюз назначи Александър
Костадинов да ръководи дербито
на VII кръг на “А” гупа между Локо
Сф и Левски в събота. Негови
помощници са Николай Ангелов и
Георги Тодоров, а за 4-ти рефер
е назначен Калин Людмилов. Ос-
таналите наряди: Пирин ГД - Бо-
тев Пд (Христо Ристосков); Локо
Пд - Лудогорец (Ивайло Стоянов);
Литекс - Славия (Радан Мирянов);
Черно море - Черноморец (Стани-
слав Тодоров); ЦСКА - Етър (Нико-
ла Попов); Миньор - Ботев Вр
(Цветан Кръстев); Берое - Мон-
тана (Владимир Вълков).

Стоичков тренира
деца в Койнаре

Христо Стоичков за пореден
път доказа, че обича работата
с децата. След като наскоро
откри учебната година в ловеш-
ко училище, треньорът на Ли-
текс и най-добър футболист на
Европа за 1994 година се занима-
ва един ден с малчугани в Койна-
ре. Стоичков откликна с радост
на поканата на кмета на града
Данаил Тоновски и заедно с аси-
стентите си Петко Петков и
Николай Димитров проведе тре-
нировка с подрастващите от
местния футболен клуб.

Ботев Пд само
с 360 фенове
в Гоце Делчев

Пирин ГД изпрати 360 билета
за привържениците на Ботев Пд
за мача от VII кръг на “А” група в
събота. Билетите бяха пуснати
моментално в свободна продажба
във фенмагазина на “Колежа” на
цена от 5 лв. Феновете на “канар-
четата” обаче се заканиха да
бъдат над 1000 в Гоце Делчев, но
по всяка вероятност няма да
бъдат допуснати на стадиона.

Президентът на Динамо Киев Игор
Суркис (вляво) представи вчера новия

треньор Олег Блохин, който замени
уволнения Юри Сьомин
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гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

9.30 Турнир в Токио
(жени)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КРИКЕТ

13.00 и 17.00
СК Туенти20

От Ювентус
нямали
вина за
Бербатов

Неизменният ни шампи-
он по баскетбол при мъже-
те ЛУКойл Академик напус-
на Евролигата още на стар-
та на квалификациите. В
1/4-финален исторически
мач родният шампион, кой-
то дебютира в турнира, за-
губи от домакина на квали-
фикациите Канту (Ит) със
79:87 (25:26, 22:22, 13:16,
19:23). Възпитаниците на
Марин Докузовски се бори-
ха достойно срещу класния
съперник, но в края силите
не им стигнаха. Срещата
беше изключително оспор-
вана и на почивката дома-
кините имаха само точка
преднина - 48:47. С 3 точки
на Пиетро Арадори итали-
анците поведоха с 55:49 в
началото на 3-ата четвърт.
Тройка на Девин Грийн, по-
следвана от 2 коша на Бо-
жидар Аврамов обърна ре-
зултата 56:55 в полза на
българския отбор. Мохамед
Абукар направи серията на
ЛУКойл 9:0 за 58:55, но в
края на частта за 5 минути
ЛУКойл не вкара нито точ-
ка и домакините обърнаха
за 64:60.

В началото на последна-
та част капитанът Тодор
Стойков излезе за 5 лични

ловдивчанинът Ди-
митър Кръстанов изпус-
на медал от Световно-

то първенство по модерен петобой за
юноши и девойки до 18-годишна
възраст (Youth A), което завърши в
унгарския град Тата. В жестоката кон-
куренция на над 80 състезатели от 30
страни пловдивският талант остана на
косъм от третото място и бронзовия
медал и завърши 4-и. Възпитаникът на
Спортното училище “Васил Левски” в
Пловдив остана в подреждането само
на 5 секунди от корееца Джун Унка-
тае. Световната титла извоюва Кирил
Кисяник от Беларус, а сребърния ме-
дал получи руснакът Олег Наумов.

След първата от 4-те дисциплини -
фехтовка, Кръстанов бе 23-ти. В боеве-
те на шпага, превърнали се в истински
фехтовален маратон и продължили
над 6 часа, участниците изиграха по
78 срещи, а Митко записа 43 победи и
35 поражения. 2 часа по-късно в плу-
ването Кръстанов се представи отлич-
но и преодоля 200-метровата дистан-
ция за 2:05.84 мин., което бе 7-и ре-

зултат. С това нашият тийнейджър на-
вакса изоставането и се изкачии на
12-о място във временното класиране,
преди старта на комбинираната дис-
циплина и на 43 секунди след водача
- беларусина Кирил Кисяник.

В комбинацията (3 по 1000 м бяга-
не и 3 стрелби с пистолет) подобно
на биатлона, талантът на Кръстанов
блесна в пълна сила. Митко завърши
с най-добър резултат - 10:16.50 мин.
Първото място обаче не му достигна
да измести южнокорееца в спора за
бронза и той остана 4-и. Денис Колев
от Диана Ямбол завърши 40-и, Явор
Пешлеевски от Славия е 41-ви, а
Марио Терзиев от варненския Черно
море остана 67-и. Преди 3 седмици
Митко спечели националния “Мемо-
риал Христо Чочев”. Негов личен тре-
ньор е баща му Атанас Кръстанов -
преподавател по теория и методика
на спортната тренировка в СУ “Васил
Левски” - Пловдив.

Четирибоец от Пловдив е 4-и в света

ППППП
Алекс Тайъс от

Канту забива в коша
на ЛУКойл за

победата на
италианците с 87:79.

Американецът бе
най-резултатен за

тима си с 18 т.

ЛУКойл аут
от Евролигата

С 2 млн. евро ЛУКойл Академик е отборът с най-
малък бюджет от всички 8 участници в квалификаци-
онния турнир в Канту. Остенде (Бел) и Улм (Гер) са
малко пред него с 3 млн., и Нимбурк (Чех) с 3,25 млн.
евро. Бюджетът на Льо Ман (Фр) е 4,8 млн. Най-богат
е Уникс Казан (Рус) с 16 млн. евро, а другите 2
фаворита Канту (Ит) е с 8,5 млн., и Донецк (Укр), в
който играе Калоян Иванов, има бюджет от 8 млн.
Канту има и най-много чужденци от 6 държави -
Чехия, Сърбия, САЩ, Грузия, Белгия и Израел. Играчи
от общо 20 нации има в квалификантите, като от САЩ
естествено са най-много - 31. Макар и с най-нисък
бюджет, ЛУКойл има в състава си най-високия баскет-
болист - Дарил Уоткинс - 211 см, колкото са още Ян
Воюкас, Джон Брайънт, Д‘Ор Фишер, Дрю Неймик и
Марко Кусин.

Баскетшампионите ще играят
в групите на Еврокъп
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нарушения, Канту поведе с
68:60, а след това и със
71:62. 2 минути преди края
Брендън Хийт вкара 2 трой-
ки и намали пасива на “сту-
дентите” на 77:80. 39 секун-
ди преди сирената разлика-
та беше 4 т. - 79:83, но Абу-
кар пропусна от тройката, а
Джери Смит беше точен 2
пъти от наказателната ли-
ния, с което реши мача.

Силно за българския
шампион игра Дарил Уот-
кинс, който завърши с
“дабъл-дабъл” 18 т. и 15
борби. Най-резултатен в
мача пък беше Брендън
Хийт с 21 т. и 5 асистенции.
Аврамов добави 14 т., а

Стойков записа едва 5 т. За
Канту Алекс Тайъс наниза
18 т., грузинецът Манучар
Маркоишвили 15, а Смит 13.

Българският първенец
ще продължи участието си
във втория по сила турнир
на Стария континент - Ев-
рокъп. Нашият тим ще се
включи в надпреварата ди-
ректно в груповата фаза.

ад 100 шахматисти ще пре-
мерят сили в неделя, в “Сер-
дика Център София”, с нача-
лен час 14:00 ч., обяви в
Пресклуб “България” ръко-
водството на Левски. Участие
в пресконференцията взеха и
гросмайстор Адриана Нико-
лова, управителят на “Евро-
футбол” Екатерина Михайло-
ва и домакинът Димитър Ке-
хайов, управител на “Серди-
ка Център София”. Организа-
тор на инициативата е Шах-
матен клуб “Левски”, с гене-
рален спонсор “Еврофутбол”.
На 30 септември отбори, на-
речени “София Изток” и “Со-
фия Запад”, съставени на до-
броволен принцип чрез реги-
страция по интернет, ще
излъчат своите представите-

Шахматен мач „Изток - Запад” ще се играе в София в неделя

Гросмайстор Адриана Николова, управителят на “Сердика Център София” Димитър Кехайов,
управителят на “Еврофутбол” Екатерина Михайлова и председателят на ШК Левски Николай

Тодоров оповестиха инициативата си за мача на шахмат “Изток-Запад” Още шахмат $ стр. 30

Гришо бие на
сингъл, губи на
двойки в Банкок

Първата ни ракета Григор Ди-
митров (№56 в света) ще играе
днес с втората ракета на Фран-
ция Ришар Гаске (№12 в света и
№2 в схемата) в мач от II кръг на
Откритото първенство на Тай-
ланд в Банкок ($551 000). Гришо
стигна до 1/8-финал, след като
победи на старта Цунг-Хуа Янг
(Тайван, №249) с 6:3, 3:6, 7:6 (7).
Гаске има 2 победи от 2 мача с
българина. Гришо в тандем с
Бърнард Томич (Авл), бивш №1 при
юношите, отпаднахна старта в
турнира по двойки след загуба с
4:6, 5:7 от Виктор Троицки (Сърб)
и Кристофър Кас (Гер).

Костова отпада
във Франция

Елица Костова отпадна в I кръг
на сингъл на турнира по тенис на
твърди кортове в зала в Клермон
Феран, Франция ($25 000). Втора-
та ракета на България загуби с
3:6, 2:6 от Бибиане Схоофс (Хол) за
84 минути. 22-годишната българка
навакса ранен пробив дефицит и
изравни за 3:3, но след това Схо-
офс спечели 5 поредни гейма, с
което взе първия сет и поведе с
2:0 във втория. Костова пак стиг-
на до изравняване за 2:2, но до
края холандската доминираше и не
даде гейм. Нашата заслужи 1
точка за класацията на УТА и $294.

Аликанте съди
Калоян Иванов

Аликанте даде на съд бившия
си баскетболист Калоян Иванов.
Според испанците българинът
има още една година до края на
договора си и по собствено же-
лание е отишъл в Донецк, Украй-
на. Аликанте иска компенсация
от трансфера, а испанският съд
ще реши кой има право в този
случай. Българинът премина в
Донецк това лято, а снощи игра
в квалификациионния турнир на
Евролигата в Италия.

Пистата в Остин
одобрена за Формула 1

Новата писта “Съркит оф Аме-
рика” край Остин в щата Тексас
беше одобрена от ФИА за състе-
зания от Формула 1. Това оконча-
телно даде “зелена светлина” на
съоръжението да бъде домакин на
старта за Голямата награда на
САЩ на 18 ноември. Това ще бъде
първа надпревара от Формула 1 в
страната от 2007 година насам.
3,4-километровото трасе е първо-
то в САЩ, което е специално
изградено за Формула 1.

Н
ли за мача на звездите.
Състезателите от Изток и
Запад по системата на ели-
минирането ще играят мини-
мачове помежду си - 2 пар-
тии с време 5 минути + 3 се-
кунди за ход. При равенство
ще се играе 3-та партия, а
при равенство в нея
продължава напред играещи-
ят с черни фигури. Ще се
излъчат по 16 състезатели от
Изток и Запад, които в мач
ще определят отбора-побе-
дител. Всички те ще бъдат на-
градени. Освен това томбола
с още над 20 награди, предо-
ставени от магазините в “Сер-
дика Център” и “Еврофутбол”
ще ощастливят участниците с
късмет.


